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ΣΕΛ. 11με τη Μαρία Δεδούση

Ο Αλέξης 
θα κυβερνήσει 
με ινστιτούτα

EDITORIAL

Η ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΗΣ ΝΕΑΣ ΕΠΟΧΗΣ ΕΡΧΕΤΑΙ ΚΑΘΕ ΜΕΡΑ ΣΤΟ EMAIL ΣΑΣ

ΣΕΛ. 2

ΣΠΥΡIΔΩΝΑΣ ΚΥΡΙΑΚΗΣ
AΡΘΡΟ

Βουλευτής Πρέβεζας με τη ΝΔ

ΗΛΙΑΣ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ
Κυπριακή τραγωδία: 
Ο «Μνησιπήμων Πόνος»

ΡΑΦΑHΛ ΜΑΪΟΠΟΥΛΟΣ
Στεφάνου Κασσελάκη
πολιτικά δρώμενα και 
ερωτήματα ευκολόπιστου πολίτη 

ΣΤΑYΡΟΣ ΠΑΠΑΣΩΤΗΡΙΟΥ
AΡΘΡΟ

ΣΕΛ.  27

Βουλευτής Φλώρινας με τη ΝΔ

Γράφουν

ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΗΠΕΙΡΟΥ

ΧΡΙΣΤOΦΟΡΟΣ ΤΖΕΡΜΙΑΣ 
Τα ενοχλητικά θηλώματα 
αφαιρούνται οριστικά ΚΕΝΤΡΙ   ΠΟΙΟΣ «ΚΕΛΑΗΔAΕΙ» ΣΤΟ ΠΑΣΟΚ KAI KANEI ΔΙΑΡΡΟΕΣ ΑΠΟ ΤΑ ΟΡΓΑΝΑ; ΣΕΛ. 8

Τέσσερα νεκρά
βρέφη και 

πολλά «γιατί;»

ΣΕΛ. 28-30

Ο Καχριμάνης 
και ο χορός

των εκατομμυρίων γύρω
από το Stoes Hotel!

50 χρόνια 
Νέα Δημοκρατία

ΕΣΥ: Από την 
αντιπολιτευτική απαξίωση 

στην κυβερνητική αναβάθμιση

ΝΕΑ ΠΡΟΚΛΗΣΗ AΠΟ
ΑΓΚΥΡΑ ΑΛΑ ΚΑΣΟ

Navtex για «τουρκική 
υφαλοκρηπίδα» 

μεταξύ Χίου και Λέσβου
ΣΕΛ. 25

ΚΑΜΠΑΝΑΚΙ 
ΓΙΑ ΜΕΤΑΝΑΣΤΕΥΤΙΚΟ

Εικόνες από το παρελθόν 
με 700 πρόσφυγες 

στους δρόμους της Ρόδου
ΣΕΛ. 23 ΣΕΛ.16

ΑΛΕΞΗΣ
ΤΣΙΠΡΑΣ 

Το κόμμα του «Πινόκιο» 
με παλιά υλικά από το ΠΑΣΟΚ

ΣΕΛ.  20-22

ΑΥΤΟΨΙΑ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ
ΣΤΟΝ ΠΡΟΑΣΤΙΑΚΟ

Κ Υ Ρ Ι Α Κ Ο Σ  Μ Η Τ Σ Ο Τ Α Κ Η Σ  

2 καρφώματα και 1 άδειασμα 
Αυστηρά μηνύματα προς τους πολιτικούς του αντιπάλους 

αλλά και στο εσωτερικό της ΝΔ

Η ΡΩΜΑΪΚΗ ΑΡΕΝΑ ΤΗΣ ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ ΔΙΑ-ΛΥΣΗΣ 

ΔΗΜΗΤΡΑ ΚΡΗΤΙΚΟΥ

ΠΑΡΑΣΚHΝΙΟ
μηχανορραφίες

και ίντριγκες 

ΣΕΛ. 4

Πώς η αφεντικίνα του κόμματος 
Βελόπουλου έκοβε υποψηφίους 

και προωθούσε τους αρεστούς της 

«Ούτε βήμα πίσω μέχρι 
να αντιμετωπίσουμε 
όλα τα προβλήματα

στα ΜΜΜ» 

ΣΕΛ. 12-14

ΣΕΛ.  17

ΣΕΛ.  27
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ΡOLITICAL 2 ΚΥΡΙΟ ΑΡΘΡΟ

«P»

O
σοι παρακολούθησαν την ομιλία του Αλέξη Τσίπρα
στην εκδήλωση του Πειραιά κατάλαβαν ότι ο άνθρω-
πος είναι αμετανόητος. Ίδιος και απαράλλαχτος. Πα-

ρά το διαβόητο rebranding, μας είπε πάλι τις ίδιες επαναστα-
τικές ιδεοληψίες του -τις οποίες δεν πιστεύει ούτε ο ίδιος-
κάνοντας λόγο (με ύφος βαρύγδουπο) για ανάγκη να υπάρξει
«σύγκρουση με τα μεγάλα συμφέροντα για να εξασφαλι-
στούν τόσο ο υγιής ανταγωνισμός όσο και η μείωση των ανι-
σοτήτων». Θα συγκρουστεί, δηλαδή, ο Τσίπρας με τα συμφέ-
ροντα; Ωραίο το ανέκδοτο…

Πέραν του γεγονότος ότι εμφανίστηκε έχοντας πλάι του
πολιτικούς που έχουν κάνει τον κύκλο τους και δεν κομίζουν
κάτι νέο και φρέσκο (Λούκα Κατσέλη, Γιάννης Δραγασάκης,
Νίκος Χριστοδουλάκης), άρχισε να λέει διάφορα ακατάληπτα
περί δημιουργίας ινστιτούτων προβληματισμού… Αμπελο-
φιλοσοφίες του Κολωνακίου, δηλαδή. Από την περίοδο που

ήταν υπέρμαχος των ΜΚΟ πέρασε τώρα στα ινστιτούτα. Θα
κυβερνήσουν, δηλαδή, με ομίλους προβληματισμού! Άρχισε
τα γνωστά περί «κοινωνικής αντιπολίτευσης», αφού τα κου-
κιά δεν βγαίνουν στην Αριστερά, η οποία κατακρημνίζεται σε
μονοψήφια νούμερα, ενώ στα ζητήματα της οικονομίας πε-
ριορίστηκε σε επικοινωνιακές κορόνες για τον ρόλο ενός
«στρατηγικού, αναπτυξιακού κράτους», δηλαδή «ένα κράτος
ευθύνης που να προωθεί προοδευτικές μεταρρυθμίσεις και
ριζικές αλλαγές».

Στις πολιτικές αναφορές που περιέλαβε η ομιλία του Αλέ-
ξη Τσίπρα, τη μεγαλύτερη εντύπωση έκαναν τα… μαθηματι-
κά της προοδευτικής παράταξης. Νέο φρούτο αυτό… Αίσθη-
ση προκάλεσε κυρίως η αναφορά του σύμφωνα με την οποία
«είχα μιλήσει για την ανάγκη να δώσουμε οι προοδευτικές
δυνάμεις και οι προοδευτικοί πολίτες περισσότερο χώρο στο
“μαζί”. Να μάθουμε πρόσθεση και πολλαπλασιασμό και να

αφήσουμε τη διαίρεση και την αφαίρεση. Φοβάμαι ότι τους
μήνες που πέρασαν συνέβη το αντίθετο. Αλλά και ταυτόχρονα
οι πολιτικές εξελίξεις είναι τόσο σύνθετες που δεν μπορούν
να απαντηθούν με απλά εκλογικά μαθηματικά. Ίσως να μην
αρκεί πια η πρόσθεση». Τι σημαίνει αυτό; Ότι αναθεωρεί τις
απόψεις του για κοινή πορεία με το ΠΑΣΟΚ, αφού βλέπει ότι
το πράγμα δεν βγαίνει και δεν περπατάει…

Όσο βρίσκεται σε πολιτικό διαλογισμό ο Αλέξης έμαθε και
νέες λέξεις. Το «πολιτικό υποκείμενο αλλαγής». Κάποιος του
το είπε προφανώς, αποκλείεται να το σκέφτηκε μόνος του. Σε
κάθε περίπτωση είναι απλά ένας διαφορετικός τρόπος να μι-
λήσει κανείς για έναν νέο πολιτικό σχηματισμό, ένα νέο κόμ-
μα. Προφανώς βρήκε νέο λογογράφο που κινείται κοντά σε
ύφος Καστοριάδη… αλλά ο ίδιος παραμένει εγκλωβισμένος
σε διάφορα φαντασιακά. 
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ΡOLITICAL ΠΟΛΙΤΙΚΗ4
της Κάλιας Αλεξανδρίδου

Μ
ία εικόνα, χίλιες λέξεις, που στην περίπτωση της
χθεσινής συνεδρίασης της Βουλής ήταν το άδειο
έδρανο του πρωθυπουργού, όταν στο βήμα ανέβηκε

ο Νίκος Παππάς, ως πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Ομά-
δας του ΣΥΡΙΖΑ. Η κίνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη προκά-
λεσε αίσθηση, αφού έστειλε ξεκάθαρο μήνυμα τόσο προς τον
ΣΥΡΙΖΑ όσο και προς τον ίδιο τον Νίκο Παππά. Όσοι έσπευ-
σαν να ερμηνεύσουν την κίνηση του πρωθυπουργού τόνιζαν
ότι με αυτό τον τρόπο «έδειξε» ότι μπορεί ο ΣΥΡΙΖΑ να αποτε-
λεί την αξιωματική αντιπολίτευση με βάση τις εθνικές εκλο-
γές του 2023, ωστόσο είναι εμφανές ότι ο πολιτικός αντίπα-
λος για τη Νέα Δημοκρατία είναι πλέον το ΠΑΣΟΚ. Όσο για
τον Νίκο Παππά, έχει ειπωθεί πολλές φορές από κυβερνητι-
κά χείλη ότι ουδείς ξεχνά ότι πρόκειται για τον «κύριο 13-0»,
καταδικασμένο από το Ειδικό Δικαστήριο για παράβαση κα-
θήκοντος. 

«Δεν αναγνωρίζω ως πρόεδρο τον 13-0»
Την εξήγηση για την κίνησή του έδωσε ο ίδιος ο Κυριάκος

Μητσοτάκης, δηλώνοντας στην αρχή της δευτερολογίας του
«δεν αναγνωρίζω ως εκπρόσωπο της αξιωματικής αντιπολί-
τευσης έναν πολιτικό καταδικασμένο 13-0 για παράβαση κα-
θήκοντος από το Ειδικό Δικαστήριο. Ούτε θα συνομιλήσω μαζί
του ούτε θα χαριεντιστώ μαζί του». Ένα ξεκάθαρο μήνυμα που
δεν αφορούσε μόνο τον ΣΥΡΙΖΑ και τον Νίκο Παππά, αλλά
απευθυνόταν και προς το εσωτερικό της Νέας Δημοκρατίας. 

Ο Κυριάκος Μητσοτάκης συμπλήρωσε, μάλιστα, για τον
πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Ομάδας του ΣΥΡΙΖΑ ότι
«έχουμε να κάνουμε με έναν “αρχηγό” αντιπολίτευσης ο
οποίος είναι μεταβατικός. Κανείς δεν ξέρει εξ ονόματος ποι-
ου ομιλεί: του κ. Κασσελάκη, του κ. Φάμελλου, του κ. Φαραν-
τούρη, του κ. Πολάκη, του κ. Γκλέτσου;». Ο πρωθυπουργός
προανήγγειλε ότι αυτή την τακτική θα ακολουθεί, σημειώνον-
τας χαρακτηριστικά, «όταν, για να είμαι απολύτως σαφής και
θεσμικός, το κόμμα της αξιωματικής αντιπολίτευσης βρει αρ-
χηγό και έναν στοιχειώδη βηματισμό, προφανώς θα είμαι πά-
λι εδώ για να μπορέσουμε να κάνουμε σωστή, κοινοβουλευ-
τικά θεσμική, πολιτική αντιπαράθεση. Οπότε μην απορήσετε
αν αποχωρήσω και στη δευτερολογία, διότι αυτή θα είναι η
πρακτική την οποία θα ακολουθώ έως ότου ο ΣΥΡΙΖΑ εκλέξει
αρχηγό, μόνιμο, της Κοινοβουλευτικής του Ομάδας και αρχη-
γό του κόμματός του, υπό την προϋπόθεση ότι προφανώς τα
δύο αυτά θα συμπίπτουν».

Κόντρα με Ζωή Κωνσταντοπούλου 
Έντονη αντιπαράθεση υπήρξε ανάμεσα στη Ζωή Κωνσταν-

τοπούλου και τον Κυριάκο Μητσοτάκη κατά τη διάρκεια ομι-
λίας του. Συγκεκριμένα, ενώ ο πρωθυπουργός βρισκόταν στο
βήμα, η Ζωή Κωνσταντοπούλου άρχισε να διαμαρτύρεται δυ-
νατά. Ο πρόεδρος της Βουλής Κώστας Τασούλας προσπάθη-
σε να την ηρεμήσει, τονίζοντας ότι θα είχε την ευκαιρία να μι-
λήσει αργότερα. Σε εκείνο το σημείο, ο πρωθυπουργός απευ-
θυνόμενος προς την πρόεδρο της Πλεύσης Ελευθερίας είπε:
«Και μετά απορείτε, κυρία Κωνσταντοπούλου, γιατί δεν
υπάρχει ο ανάλογος σεβασμός από την πλευρά μου, όταν η
συμπεριφορά σας στο Κοινοβούλιο δεν τον δικαιολογεί. Έχε-
τε την αντιμετώπιση που σας αξίζει». 

«Δεν άλλαξε τίποτα στο ΠΑΣΟΚ»
Ο Κυριάκος Μητσοτάκης με τη χθεσινή συζήτηση στη Βου-

λή απέδειξε ότι όσες «αναβαπτίσεις» και αν γίνονται στα κόμ-

ματα της αντιπολίτευσης, η νοοτροπία τους παραμένει η ίδια.
«Ουσιαστικά τίποτα δεν άλλαξε στη στάση του ΠΑΣΟΚ μετά
την επανεκλογή σας ως αρχηγού του κόμματός σας», είπε
απευθυνόμενος στο ΠΑΣΟΚ, ενώ λίγο νωρίτερα είχε καλέσει
τους πολιτικούς αρχηγούς «να μιλήσουν με πραγματικά δε-
δομένα και όχι με τις γνωστές κορόνες με τις οποίες, δυστυ-
χώς, αντιμετωπίζουν διαχρονικά τα ζητήματα που έχουν να
κάνουν με την πολιτική προστασία», είπε κλείνοντας την ομι-
λία του ο πρωθυπουργός, ζητώντας, μάλιστα, να καταθέσουν
συγκεκριμένες προτάσεις αν έχουν. «Είμαι εδώ για να τις
ακούσω», είπε χαρακτηριστικά. Ο πρωθυπουργός κατηγόρη-
σε την αξιωματική αντιπολίτευση για μηδενιστική κριτική,
θυμίζοντας ότι «η Πολιτική Προστασία την οποία παρέλαβε
αυτή η κυβέρνηση το 2019 ήταν ένα κτήριο, ένα μέρος κτηρί-
ου μάλλον, σε ένα κτήριο το οποίο ήταν πρακτικά ετοιμόρρο-
πο και το οποίο θα ήταν μάλλον το πρώτο κτήριο το οποίο θα
κατέρρεε σε περίπτωση που θα είχαμε, ο μη γένοιτο, έναν με-
γάλο σεισμό στην Αθήνα». 

«Να ανοίξει η πόρτα του Μαξίμου για να μπείτε;»
Απαντώντας στα όσα είπε στην ομιλία του ο πρόεδρος του

ΠΑΣΟΚ για το «ποιος έσωσε τη χώρα και ποιος την καταδίκα-
σε», ο κ. Μητσοτάκης υπογράμμισε: «Η ιστορία θα γράψει ότι
η χώρα χρεοκόπησε επί των δικών σας ημερών. Και μάλιστα,
το 2010 ψηφίσατε προϋπολογισμό, ήμουν βουλευτής τότε,
που προέβλεπε αύξηση δαπανών γιατί λεφτά υπήρχαν όπως
έλεγε ο πρωθυπουργός. Και λίγους μήνες αργότερα χρεοκο-
πήσαμε». Ο πρωθυπουργός απάντησε και στις αιτιάσεις Αν-
δρουλάκη περί αλαζονείας. «Μας κατηγορείτε για αλαζονεία.
Αν υπάρχουν και μπορεί να υπάρχουν συμπεριφορές αλαζο-
νείας, δεν μπορούν να γίνουν ανεκτές από εμένα. Από εκεί

και πέρα επικαλείστε τις δημοσκοπήσεις. Τι μας λέτε; Να
ανοίξει η πόρτα του Μαξίμου και να μπείτε εσείς; Αυτό λέτε;
“ Έλα με φόρα” που έλεγε κάποτε η κ. Τσαπανίδου στον κ. Τσί-
πρα. Σε κάθε περίπτωση, αν θα φύγουμε εμείς, αν θα μπείτε
εσείς στο Μαξίμου, αυτό θα το αποφασίσει ο κυρίαρχος λαός
σε τρία χρόνια».

«Η ΝΔ έχει ξεκάθαρη ιδεολογική θέση»
Ο Κυριάκος Μητσοτάκης έδωσε και το στίγμα της ιδεολογι-

κής τοποθέτησης του κόμματός του, απευθυνόμενος και
προς τα δεξιά της Νέας Δημοκρατίας, επισημαίνοντας ότι «η
Νέα Δημοκρατία έχει μια ξεκάθαρη ιδεολογική τοποθέτηση.
Η προσπάθειά σας να παρουσιάσετε την παράταξή μας ως
κάτι διαφορετικό από αυτό το οποίο είναι είναι μια προσπά-
θεια η οποία αποδοκιμάστηκε από τον ελληνικό λαό στις
εκλογές του 2023 και σας συνιστώ να μας αντιμετωπίσετε με
τα χαρακτηριστικά τα οποία εμείς οι ίδιοι επιλέγουμε για τον
εαυτό μας και όχι με την εικόνα που εσείς θέλετε να παρου-
σιάσετε για τη Νέα Δημοκρατία. Είμαστε μια κεντροδεξιά,
προοδευτική δύναμη, η οποία θα υπερασπίζεται πάντα τις με-
γάλες αλλαγές τις οποίες έχει ανάγκη ο τόπος». Συμπλήρω-
σε, μάλιστα, στα όσα είχε πει από τις Βρυξέλλες και τη Σύνοδο
Κορυφής ότι «ο πατριωτισμός δεν είναι μια έννοια την οποία
χρειάζεται να τη διαφημίσουμε. Ο πατριωτισμός είναι μια
στάση ζωής και πολιτικής και το πόσο πατριώτης είναι κάποι-
ος φαίνεται τελικά μέσα από τις συμπεριφορές του και τις
δράσεις του», αναφέροντας τον εκσυγχρονισμό των Ενόπλων
Δυνάμεων και την προστασία των συνόρων. «Πατριωτισμός
είναι και το να έχουμε μια υπεύθυνη οικονομική πολιτική, η
οποία θωρακίζει τη χώρα δημοσιονομικά και μας επιτρέπει
να σταθούμε καλά στα πόδια μας. Για να μπορούμε ακριβώς
να κάνουμε αυτές τις σημαντικές επενδύσεις, ειδικά στην
εθνική μας άμυνα, που είναι απαραίτητες για μια χώρα η
οποία βρίσκεται σε μια δύσκολη γεωπολιτικά περιοχή», κα-
τέληξε ο πρωθυπουργός, τονίζοντας «εγώ δεν αυτοδιαφημί-
ζομαι ως πατριώτης, ούτε προβάλλω τον πατριωτισμό μου
ως, θα έλεγα, διαπιστευτήριο στον πολιτικό μου λόγο».

Αυστηρά μηνύματα του πρωθυπουργού 
προς τους πολιτικούς του αντιπάλους 

αλλά και στο εσωτερικό της ΝΔ 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ 

Δύο καρφώματα 
και ένα άδειασμα 



ΠΕΜΠΤΗ 24 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΠΟΛΙΤΙΚΗ5

Μ
ε το κοστούμι του αρχηγού της
αξιωματικής αντιπολίτευσης
εμφανίστηκε χθες στη Βουλή ο

πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ. Καθοριστικό στοι-
χείο για το νέο περιβάλλον που διαμορ-
φώθηκε από χθες στη Βουλή ήταν η αρω-
γή του πρωθυπουργού, ο οποίος γύρισε
επιδεικτικά την πλάτη στον μεταβατικό
πρόεδρο της ΚΟ του ΣΥΡΙΖΑ Νίκο Παππά.

Στην πρώτη κοινοβουλευτική αναμέ-
τρηση μετά τις ευρωεκλο-
γές σε επίπεδο πολιτικών
αρχηγών αναδείχτηκε ένα
νέο πολιτικό δίπολο με
πρωταγωνιστές τους Κυ-
ριάκο Μητσοτάκη και Νίκο
Ανδρουλάκη. Με τον αέρα
της επανεκλογής του και
την ανοδική τάση που του

αποδίδουν οι δημοσκοπήσεις ο κ. Αν-
δρουλάκης χθες μπήκε σε μια εφ’ όλης
της ύλης πολιτική αντιπαράθεση με τον
πρωθυπουργό. Και ο Κυριάκος Μητσοτά-
κης όμως του έδωσε επί της ουσίας το
χρίσμα αναγνωρίζοντάς τον ως τον βασι-
κό πολιτικό του αντίπαλο για το επόμενο
διάστημα. Ήταν χαρακτηριστική η στιγμή
όταν ο κ. Μητσοτάκης αναφέρθηκε ονο-
μαστικά στον πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ: «Και
να πω στον κ. Ανδρουλάκη ότι η κλιματική
κρίση δεν είναι άλλοθι, είναι μια πραγμα-
τικότητα, δεν έχει κόμμα και χρώμα, είναι
κίνδυνος που απειλεί τους πάντες».

Επίθεση και εξηγήσεις
Ο κ. Ανδρουλάκης από την πρώτη στιγ-

μή βγήκε επιθετικά απέναντι στην κυ-
βέρνηση, χωρίς όμως «αντιπολιτευτικές
κραυγές» προς χάρη των εντυπώσεων.
Ζήτησε εξηγήσεις γιατί δεν έγινε αποδε-
κτή η τροπολογία που κατέθεσε το κόμ-
μα της αναφορικά με την αναστολή της
χρηματοδότησης των Σπαρτιατών, έδω-
σε τις δικές του απαντήσεις γιατί δεν
ψήφισε στο σύνολό του το νομοσχέδιο
για τις αλλαγές στο ΑΣΕΠ και στηλίτευσε
τους κυβερνητικούς χειρισμούς για θέ-
ματα που άπτονται της καθημερινότητας
των πολιτών.

Η κορύφωση στην αντιπαράθεση των
δύο αντρών στην Ολομέλεια της Βουλής
ήταν και το στιγμιότυπο που κέρδισε τις
εντυπώσεις. Η αρχή έγινε όταν ο πρό-
εδρος του ΠΑΣΟΚ κατηγόρησε την κυ-
βέρνηση για φαινόμενα αλαζονείας,
υποστηρίζοντας πως «το ύφος και η συμ-
περιφορά κυρίως υπουργών δείχνουν
ότι οι μέρες της παντοδυναμίας σας είναι
παρελθόν. Πρέπει να ξεκαβαλήσετε το
καλάμι. Όσο συνεχίζετε αυτή την αλαζο-
νική συμπεριφορά τόσο επιταχύνετε την
έξοδό σας από το Μαξίμου και εμείς θα
είμαστε εδώ με προτάσεις και κριτική για

να σας ανοίξουμε με χαρά την πόρτα
εξόδου».

Άμεση και στο ίδιο ύφος ήταν η απάν-
τηση του πρωθυπουργού: «Αν υπάρχουν
-που μπορεί να υπάρχουν- αλαζονικές
συμπεριφορές, αυτές δεν γίνονται απο-
δεκτές από εμένα. Και το έχω αποδείξει.
Έρχεστε όμως εσείς με τον ενθουσιασμό
της εκλογής σας να μας πείτε τι; Να μας
διευκολύνετε και να μας ανοίξετε την
πόρτα για να φύγουμε εμείς και να έρθε-
τε, υποθέτω, εσείς. Ελάτε με φόρα που
έλεγε και η κ. Τσαπανίδου. Θεμιτή η φιλο-
δοξία σας αλλά αυτό θα το αποφασίσει ο
κυρίαρχος ελληνικός λαός σε τρία χρό-
νια. Εδώ θα είμαστε λοιπόν».

Crash test
Ωστόσο, πέρα από τις ρητορικές αντι-

παραθέσεις, το στοιχείο που προέκυψε
από τη χθεσινή πολιτική αντιπαράθεση με-
ταξύ των δύο αντρών είναι οι γέφυρες που
έριξε ο πρωθυπουργός στο πεδίο της συ-
ναίνεσης για μια σειρά από κρίσιμα ζητή-
ματα που είναι ψηλά στην πολιτική ατζέν-
τα. Σε crash test αναδεικνύεται η στάση
που θα τηρήσει το ΠΑΣΟΚ ως προς την
εκλογή του νέου Συνηγόρου του Πολίτη. Ο
κ. Ανδρουλάκης δεν βιάστηκε να απαντή-
σει περιμένοντας, όπως είπε, να έρθει η
πρόταση στη Διάσκεψη των Προέδρων της
Βουλής, κάτι που, σύμφωνα με πληροφο-

ρίες, θα γίνει την επόμενη Πέμπτη. «Αλλά
όταν εσείς βιάζεστε και ψάχνατε συναίνε-
ση τα μεσάνυχτα, δεν έβλεπα τότε που εί-
χαμε κανονικά όργανα και καμία εσωτερι-
κή διαδικασία να ψάξετε συναίνεση στο
ΠΑΣΟΚ όταν θέλατε να ελέγξετε την ΑΔΑΕ
για να κάνετε πράξη τη συγκάλυψη στο
σκάνδαλο των υποκλοπών. Τότε μια χαρά
τα βρήκατε με τον κ. Βελόπουλο. Τώρα σας
ένοιαξαν οι τρεις μήνες. Εμείς λοιπόν όταν
θα έρθει η πρότασή σας, θα τη συζητήσου-
με και θα τοποθετηθούμε αναλόγως», είπε
ο κ. Ανδρουλάκης και ανεβάζοντας τους
τόνους πρόσθεσε: «Είστε υπεύθυνοι,
ανεύθυνοι, λαϊκιστές, ασυνεπείς. Ο καθέ-
νας εδώ έχει μία ιστορία. Δεν ήμουν εγώ,
κ. Μητσοτάκη, το 2010 που καιγόταν η χώ-
ρα, που με την ψήφο μου -αν δεν υπήρχαν
οι βουλευτές του ΠΑΣΟΚ- σήμερα θα
ήμουν πρωθυπουργός της δραχμής. Εσείς
είστε και όχι εγώ. Για αυτό μαθήματα
υπευθυνότητας στο κόμμα που έβαλε πλά-
τη απέναντι στη χρεοκοπία της Νέας Δη-
μοκρατίας το 2009… παρακαλώ, να είστε
πιο φειδωλός. Θέλω, κλείνοντας, να σας
πω ότι πραγματικά έχουμε διάθεση συναί-
νεσης για μεγάλα ζητήματα, όπως είναι η
κλιματική κρίση. Φέραμε προτάσεις, τα
έχουμε πει στη Βουλή, έχουμε δουλέψει
διαχρονικά -και στη Βουλή και στο Ευρω-
παϊκό Κοινοβούλιο. Διότι είναι ένα τερά-
στιο ζήτημα, μια τεράστια πρόκληση και η
χώρα μας πρέπει να αποκτήσει ανθεκτικό-
τητα. Το λέω και το ξαναλέω. Η λέξη-σταθ-
μός των επόμενων δεκαετιών για τις χώ-
ρες της ευρωπαϊκής περιφέρειας είναι η
“ανθεκτικότητα”».

«Με φόρα»...
για αξιωματική 
αντιπολίτευση

Με τον αέρα της επανεκλογής και της ανοδικής τάσης που του αποδίδουν
οι δημοσκοπήσεις, ο κ. Ανδρουλάκης χθες εισήλθε σε μια εφ’ όλης 

της ύλης πολιτική αντιπαράθεση με τον πρωθυπουργό

ΠΑΣΟΚ

του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου
aantonopoulos10@gmail.com 
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Δημήτρης Κουτσούμπας Κυριάκος Βελόπουλος Ζωή Κωνσταντοπούλου Αλέξης Χαρίτσης Δημήτρης Νατσιός Βασίλης Στίγκας 

Χ
ωρίς καινούργια κριτική για τη διαχεί-
ριση των πυρκαγιών αλλά με τη μόνιμη
επωδό «τίποτα δεν πήγε καλά» εμφα-

νίστηκαν οι αρχηγοί των κομμάτων της ελάσ-
σονος αντιπολίτευσης. Βελό-
πουλος, Νατσιός και Στίγκας
δεν παρέλειψαν να αναφερ-
θούν στα εθνικά θέματα,
ασκώντας κριτική στη ΝΔ και
θεωρώντας ότι το πεδίο αυτό
μπορεί να αποτελέσει προνο-
μιακό χώρο για τα κόμματά
τους. Η Ζωή Κωνσταντοπού-
λου ανέδειξε τη δική της αντι-

πολιτευτική ατζέντα, ενώ ο Αλέξης Χαρίτσης
επέμεινε στην πιο χαλαρή αντιμετώπιση του
Μεταναστευτικού. 

Κουτσούμπας: «Δεν υπάρχει 
αντιπολίτευση στη χώρα» 

Πυρά για τη διαχείριση των πυρκαγιών εξα-
πέλυσε ο γενικός γραμματέας του ΚΚΕ Δημή-
τρης Κουτσούμπας, κατηγορώντας την κυβέρ-
νηση ότι ούτε πρόληψη κάνει ούτε καταστολή,
ούτε αποζημιώσεις δίνει, αφήνοντας τα πάντα
στην ατομική ευθύνη και την εξυπηρέτηση
επιχειρηματικών συμφερόντων. Μιλώντας για
το 112 ο γγ το χαρακτήρισε χρήσιμο εργαλείο,
που δεν μπορεί όμως να γίνει φύλλο συκής για
την κυβερνητική ανεπάρκεια. Ο κ. Κουτσούμ-
πας κατηγόρησε την κυβέρνηση ότι στην αρχή
τη βόλευε να συγκρίνεται με την κυβέρνηση
ΣΥΡΙΖΑ και κυρίως με το έγκλημα στο Μάτι,
ωστόσο μετά εκτέθηκε, γιατί από όσα εξήγγει-
λε για την αντιπυρική προστασία δεν υλοποί-
ησε τίποτα. Σχολιάζοντας τη θέση ότι σήμερα
δεν υπάρχει αντιπολίτευση στη χώρα, είπε ότι
αντιπολίτευση κάνουν όσοι σήμερα διεκδι-
κούν μέσω απεργιών τα δικαιώματά τους, τους
οποίους από όλα τα κόμματα της Βουλής μόνο
το ΚΚΕ τους στηρίζει. «Πεδίο δόξης λαμπρό
για όποιον θέλει να κάνει αντιπολίτευση να
στηρίξει αυτούς τους αγώνες όπως έκανε το
ΚΚΕ», είπε.

Βελόπουλος: «Κάποιος πρέπει 
να κηρύξει τον πόλεμο στην Τουρκία»

«Η μόνη επιτυχημένη στρατηγική που ακο-

λουθήθηκε στις φωτιές ήταν το 112, όμως δεν
αναλήφθηκε καμιά πολιτική ευθύνη από την
κυβέρνηση για τα υπόλοιπα», ανέφερε ο πρό-
εδρος της Ελληνικής Λύσης Κυριάκος Βελό-
πουλος που είχε έναν χαρακτηριστικό διάλο-
γο με τον Κώστα Τασούλα, όταν είπε ότι «κά-
ποιος θα πρέπει να κηρύξει τον πόλεμο στην
Τουρκία», υπονοώντας ότι αυτός θα μπορού-
σε να το κάνει! Είπε μάλιστα ότι αφού το 112
λειτουργεί, όταν αρχίσουν να βομβαρδίζουν
οι Τούρκοι θα υπάρχει το 112, να τρέχουμε να
κρυφτούμε όλοι μαζί. Μόνο που δεν έχουμε
καταφύγια, ξέρετε. Δεν υπάρχουν καταφύ-
για», προκαλώντας την αντίδραση από τα
έδρανα «γαλάζιων» βουλευτών. Όταν ο Κ. Τα-
σούλας τον εγκάλεσε στην τάξη, ο Κ. Βελό-
πουλος απάντησε: «Αφού πετάγονται από κά-
τω, πρόεδρέ μου. Πετάγονται από κάτω συνέ-
χεια. Πάλι εγώ φταίω; Πετάγονται από κάτω,
κάνεις παρατηρήσεις σε μένα. Βρέξει χιονί-
σει, η Ελληνική Λύση φταίει για όλα».

«Τους τρομάξατε, γιατί κηρύξατε τον πόλεμο
στην Τουρκία προηγουμένως. Θορυβήθηκαν»,
σχολίασε με το γνωστό του χιούμορ ο κ. Τασού-
λας. Και τότε ο κ. Βελόπουλος υποστήριξε: «Κά-
ποιος πρέπει να τον κηρύξει, θα φτάσουν στο
Σούνιο. Κάποιος πρέπει να τον κηρύξει, θα φτά-
σουν στην Ακρόπολη. Πού πρέπει να φτάσουν,
έξω από το σπίτι του προέδρου της Βουλής;».

Νατσιός: «Καλυτέρα πατριώτης της φα-
κής παρά διαπραγματευτής της πατάτας»

«Φέτος η πύρινη λαίλαπα ξεγύμνωσε τον

κρατικό μηχανισμό», ανέφερε ο πρόεδρος της
Νίκης Δημήτρης Νατσιός, κατηγορώντας την
κυβέρνηση ότι αρκείται σε επικοινωνιακά κα-
θρεφτάκια και drones που θα εντόπιζαν τις
φωτιές πριν επεκταθούν, σημειώνοντας ότι το
έμψυχο υλικό είναι ελλιπές και χρειάζονται
άμεσα προσλήψεις πυροσβεστών.

«Μετατρέψατε τη δασοπυρόσβεση σε αερο-
πυρόσβεση σπαταλώντας το δημόσιο χρήμα
για εναέρια μέσα ενώ στο έδαφος δεν υπάρ-
χουν επαρκείς δυνάμεις να κρατήσουν τη φω-
τιά», είπε χαρακτηριστικά. Ο πρόεδρος της Νί-
κης σχολίασε και τα εθνικά θέματα, λέγοντας
ότι η κυβέρνηση άναψε φωτιά στα εθνικά θέ-
ματα, καθώς ο πρωθυπουργός ασκεί προλη-
πτικό μπούλινγκ σε όποιον ασκεί κριτική στην
πολιτική για τα εθνικά θέματα. «Καλυτέρα πα-
τριώτης της φακής παρά διαπραγματευτής της
πατάτας όπως είναι ο πρωθυπουργός», είπε.

Χαρίτσης: «Το κράτος 
δεν θα πρέπει να είναι broker» 

«Για εμάς στη Νέα Αριστερά, μια άλλη πολι-
τική στο πεδίο της Πολιτικής Προστασίας ση-
μαίνει τη συνειδητοποίηση ότι το κράτος σε
αυτό τον αγώνα δεν μπορεί να είναι broker οι-
κονομικών συμφερόντων που θησαυρίζουν
από την καμένη γη», είπε ο επικεφαλής της
Νέας Αριστεράς Αλέξης Χαρίτσης, καταγγέλ-
λοντας ότι η στροφή στην άκρα Δεξιά είναι το
πολιτικό σχέδιο της Νέας Δημοκρατίας. Σύμ-
φωνα με τον Χαρίτση, αυτό που προτείνει η
Νέα Αριστερά είναι ένα κράτος που σχεδιάζει,

επεξεργάζεται και αξιοποιεί τα επιστημονικά
δεδομένα για την αντιμετώπιση της πύρινης
λαίλαπας. 

Κωνσταντοπούλου: «Η χώρα μας 
ελέγχεται και από την ΕΕ»

Εγκληματικές χαρακτήρισε τις ευθύνες της
κυβέρνησης στη διαχείριση των πυρκαγιών η
Ζωή Κωνσταντοπούλου. «Τα κουπόνια συγ-
γνώμης φαίνεται να τα έχει εξαντλήσει ο πρω-
θυπουργός. Πάνω από 3 εκατομμύρια 700 χι-
λιάδες στρέμματα δάσους έχουν καεί επί δι-
κών σας ημερών», ανέφερε χαρακτηριστικά η
πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθερίας. Επίσης, η
κ. Κωνσταντοπούλου μίλησε για αδιαφάνεια
στη διαχείριση των κοινοτικών κονδυλίων και
στις απευθείας αναθέσεις έργων, σημειώνον-
τας ότι «η χώρα μας ελέγχεται και από την Ευ-
ρωπαϊκή Επιτροπή».

Στίγκας: «Το νεκρό ΠΑΣΟΚ» 
Νέα πυρά κατά του ΠΑΣΟΚ και του προ-

έδρου του Νίκου Ανδρουλάκη εξαπέλυσε ο
πρόεδρος του κόμματος των Σπαρτιατών,
Βασίλης Στίγκας, με αφορμή την τροπολογία
που κατέθεσε για αναστολή της χρηματοδό-
τησης. Χαρακτήρισε τον πρόεδρο του ΠΑ-
ΣΟΚ εμπορικό και γραφικό και το ΠΑΣΟΚ
νεκρό πολιτικό οργανισμό. «Μετά τις υπο-
κλοπές, τώρα ασχολείται με το πώς θα κόψει
την χρηματοδότηση των Σπαρτιατών», ανέ-
φερε μεταξύ άλλων ο Β. Στίγκας και προσέ-
θεσε ότι η Νέα Δημοκρατία έπρεπε να συ-
ναινέσει σε μια παρανομία για χατίρι του Αν-
δρουλάκη. Όσον αφορά την αντιμετώπιση
των πυρκαγιών, τη χαρακτήρισε ζήτημα
εθνικής σημασίας και πρότεινε να υπάρξει
ένας κεντρικός σχεδιασμός επιτήρησης με
drones ελληνικής κατασκευής.

Η αντιπολίτευση του…
«τίποτα δεν πήγε καλά» 

Μια από τα ίδια… η κριτική στάση των αρχηγών 
της ελάσσονος αντιπολίτευσης κατά της κυβέρνησης

Γράφει 
η Στέλλα 

Παπαμιχαήλ

spapamixail@yahoo.gr
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Ο αριστερός
υπάλληλος
επιχειρηματία που 
δεν τον θέλει κανείς…

Σήμερα θα σας πω για τον Αντρέα τον
αριστερό... Στην αρχή τού είπαν να κάνει
ότι παλεύει για τα δικαιώματα των εργαζο-
μένων. Και έκανε
ό,τι του έλεγαν.
Μετά ήρθε ένας
επιχε ιρηματ ίας
από την Αμερική
και του είπε να πά-
ψει να μιλά για τα
δικαιώματα των
εργαζομένων και
να στηρίξει ένα
συγκεκριμένο νο-
μοσχέδιο για να
πάρει εκείνος τη μεγάλη δουλειά. Και ο
Αντρέας το έκανε. Μετά είπε στον επιχει-
ρηματία να του βρει και μια δουλίτσα γιατί
τον έδιωξαν από τον ΣΥΡΙΖΑ. Και έτσι δη-
μιούργησε μια ΑΜΚΕ περιβαλλοντικού
περιεχομένου και τον έκαμε διευθυντή.
Μετά ο Αντρέας μεταπήδησε στη Νέα Αρι-
στερά και μαθαίνουμε πως οι «σύντροφοί»
του θέλουν να τον διώξουν και από εκεί,
αφού «αντί να παλεύει για τους εργαζόμε-
νους παλεύει για τον επιχειρηματία». Αχ
ρε κυρ Αντρέα, κανείς δεν σε θέλει. 

Η κυρά δασκάλα 
με το ξενοδοχείο 
στη Νάξο...

Άκρως επιθετική ήταν, σου λέει, η «κυρά
δασκάλα» απέναντι σε μέλη του ΣΥΡΙΖΑ σε
συνεδρίαση τοπικής οργάνωσης στην Αθή-
να. Η πάλαι ποτέ χειροκροτούσα τον Γιώργο
Παπανδρέου εξαπολύει τώρα μύδρους
εναντίον του Στέφανου Κασσελάκη. Την κα-
ταλαβαίνω κάπου. Μόνο με το ξενοδοχείο
στη Νάξο πού να βγεις…

Ναι, στην «Political» σήμερα θα διαβάσετε ρεπορτάζ από τη χθεσινή
συζήτηση στη Βουλή για τις φωτιές. Κυρίως για την αποχώρηση του
Κυριάκου Μητσοτάκη όταν ανέβηκε στο βήμα ο καταδικασμένος Νίκος
Παππάς. Εδώ υπάρχει ψωμί. Πολύ ψωμί. Ο Κυριάκος Μητσοτάκης δεν
είναι χθεσινός. Γνωρίζει τι κάνει, όποτε το κάνει και γιατί το κάνει. Του-
λάχιστον κρατάει τα... προσχήματα. Και δεν βάζει νερό στο κρασί του. Η
απόφασή του να φύγει και να μην αναγνωρίσει τον Παππά ως αρχηγό
της αξιωματικής αντιπολίτευσης είναι όμως και ένα μήνυμα προς το
εσωτερικό της ΝΔ και σε όσους έκαναν χειραψίες με τον Συριζαίο 13-
0. Για αυτό και είπε ότι «εγώ δεν χαριεντίζομαι…», φωτογραφίζοντας
τον Αντώνη Σαμαρά.
Η αντίδραση του πρώην πρωθυπουργού ήταν άμεση και από το περι-

βάλλον του μέσω non paper τονίστηκαν τα ακόλουθα: «Είναι προφανές
ότι ο Κ. Μητσοτάκης επιτίθεται στον κ. Σαμαρά όχι επειδή χαιρέτησε
τον αρχηγό της αξιωματικής αντιπολίτευσης που έτυχε να καθίσει δί-
πλα του σε δημόσια εκδήλωση. Άλλωστε, η δήλωση του κ. Σαμαρά για
τη σκευωρία Novartis, ότι θα πάει όλους τους υπεύθυνους μέχρι τέ-
λους, ισχύει στο ακέραιο. Ο πραγματικός λόγος βρίσκεται στα ήρεμα
νερά με την Τουρκία που διαταράσσονται καθημερινά πλέον μέσα από
αλλεπάλληλες προκλήσεις. Όπως αυτή μόλις τώρα, με τη νέα Navtex
της Τουρκίας. Που μας ανακοίνωσε ότι όχι μόνον η Κάσος αλλά ούτε η
Λέσβος ούτε και η Χίος έχουν υφαλοκρηπίδα! Ας ασχοληθούμε λοιπόν
με τα σοβαρά, τα σύνορά μας. Χωρίς άλλους επικίνδυνους πραγματικά
χαριεντισμούς, βραχύβια “σύμφωνα φιλίας” και υποκλίσεις». 

Το καρφί Μητσοτάκη και η απάντηση Σαμαρά

Πολύ αριστεροί, βρε παιδί μου,
εκεί κάτω στον Πειραιά, στο Κε-
ρατσίνι. Μαθαίνουμε πως στην

προχθεσινή συνέλευση στην τοπι-
κή του ΣΥΡΙΖΑ δύο αδέρφια τραμπούκι-

σαν πολίτες που υποστηρίζουν τον Κασσελάκη. Μήπως -
λέμε μήπως- να ψάξει ο εισαγγελέας τι σχέση μπορεί να
έχουν τοπικά στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ Κερατσινίου με την
Πολεοδομία και την Αρχαιολογική Υπηρεσία σε συγκε-
κριμένο νησί των Κυκλάδων; Θα βρεθεί «πολύ ψωμί» για
τις αρμόδιες Αρχές σχετικά με τα κυκλώματα που χτί-
ζουν πάνω σε αρχαιολογικές και διατηρητέες ζώνες.

Μ
άλλον δεν
πάω και πολύ
καλά. Ένας

χρήστης στο Χ με έκανε
να γελάσω πολύ. Ασχο-
λήθηκε με τον «πινό-
κιο» Αλέξη (έτσι τον
χαρακτήρισε ο Παύλος
Μαρινάκης χθες) και
όσα διαδραματίστηκαν
στην εκδήλωση του ιν-
στιτούτου του. Ωστόσο,
ο συγκεκριμένος ήταν
πολύ μπροστά. Έβαλε
λοιπόν στην ανάρτησή
του την ατάκα του
πρώην πρωθυπουργού
«ανάγκη σύγκρουσης
με τα μεγάλα συμφέροντα». Και τι έκανε; Πόσταρε δύο φωτο-
γραφίες, μία που χαιρετάει εγκάρδια τον Πέτρο Κόκκαλη σε
εκδήλωση και άλλη μία με τον Γιώργο Βαρδινογιάννη (καπετά-
νιος) που κάθονταν δίπλα δίπλα στη Λεωφόρο βλέποντας αγώ-
να του Παναθηναϊκού. Εντάξει, κατάλαβα…

ΥΓ.: Πάντως, οι μεγάλοι επιχειρηματίες μαθαίνω ότι έχουν
σκάσει τα γέλια με αυτά που είπε ο Αλέξης… «Θέλει να φτιάξει

νέο κόμμα και να ηγηθεί. Να πάρει και τους απογοητευμένους
του ΠΑΣΟΚ, γιατί σε λίγο και η ιστορία με τον Ανδρουλάκη θα
ξεφουσκώσει. Δεν θα του βγει όμως. Οι ψηφοφόροι δεν τον
εμπιστεύονται και οι επιχειρηματίες δεν τον παίρνουν στα σο-
βαρά», φέρεται να είπε γνωστός «παλαίμαχος» της πολιτικής,
ο οποίος στάθηκε δίπλα στον Αντρέα και έπειτα και δίπλα στον
Τσίπρα, σχολιάζοντας τα του ινστιτούτου.

Ποια είναι η «Ελένη Λουκά του ΣΥΡΙΖΑ»;
Κοιτάξτε, για τη συγκεκριμένη κυρία, την Ελένη Λουκά,

έχουν γραφτεί και ειπωθεί πολλά. Όμως, πλέον ορισμένοι
στον ΣΥΡΙΖΑ έχουν δώσει το όνομά της σε ένα στέλεχος που
συνεχώς βγαίνει και… κλαίει στα κανάλια. Τουλάχιστον αυτό
υποστηρίζει η μία μεριά μέσω και posts. Πάντως, είναι εύκο-
λο να το βρείτε. Άντε, να σας βοηθήσω. Είναι αυτό το πρόσω-
πο που είναι «πελάτης» του Άδωνι Γεωργιάδη σε κάθε πάνελ
που συναντιούνται. Και ακόμη μια βοήθεια. Καταγγέλλει συμ-
φέροντα, αλλά όταν τον ρωτούν συγκεκριμένα αυτός... πίνει
νεράκι. Ελάτε, εύκολο είναι...

Ο Τσίπρας θα χτυπήσει 
τα μεγάλα συμφέροντα...
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Επίθεση Μαρινάκη
κατά Ανδρουλάκη

A
στραψε και βρόντηξε χθες ο κυβερνητι-
κός εκπρόσωπος Παύλος Μαρινάκης, ο
οποίος έστρεψε τα βέλη του κατά του

προέδρου του ΠΑΣΟΚ Νίκου Ανδρουλάκη με
αφορμή τη στάση των βουλευτών της Χαριλάου
Τρικούπη και την καταψήφιση του νομοσχεδίου
για την επιτάχυνση των διαδικασιών προσλήψεων
μέσω ΑΣΕΠ.

«Στην ψηφοφορία για το νομοσχέδιο του
υπουργείου Εσωτερικών σχετικά με την επιτάχυν-
ση των προσλήψεων μέσω του ΑΣΕΠ και την κα-
θιέρωση συστήματος κινήτρων και ανταμοιβής
των δημόσιων υπαλλήλων το ΠΑΣΟΚ, παρά την αλ-
λαγή σελίδας, επέλεξε να επιστρέψει στον δρόμο
της άρνησης, ακόμη και για ρυθμίσεις αυτονόητες.
Η πολιτική είναι πολιτικές και όχι συνθήματα. Όλοι
κρινόμαστε καθημερινά από τους πολίτες για τις
πράξεις και όχι για τα λόγια μας», ανέφερε σε δή-
λωσή του ο κ. Μαρινάκης και συνέχισε: «Μάλλον ο
προσφάτως επανεκλεγείς κ. Ανδρουλάκης δεν θε-
ωρεί χρήσιμη τη μείωση των προθεσμιών που θα
κάνουν γρηγορότερες τις προσλήψεις μέσω
ΑΣΕΠ, την ταχύτητα στη συγκέντρωση των δικαιο-
λογητικών μέσω της διαλειτουργικότητας, την ενί-
σχυση με προσωπικό απομακρυσμένων, νησιωτι-
κών και ορεινών περιοχών, την αυξημένη μοριο-
δότηση για τις περιοχές αυτές και την προτεραι-
οποίηση των συμπολιτών μας με αναπηρία. Ίσως
θεωρεί πιο σημαντικό το να καταψηφίσει ένα νο-
μοσχέδιο για να επικρίνει αργότερα την κυβέρνη-
ση για καθυστερήσεις στις προσλήψεις. Μια τέτοια
προσχηματική άρνηση αποτελεί -δυστυχώς- προ-
σφιλή τακτική του ΠΑΣΟΚ, όπως είχαμε δει και
στα νομοσχέδια για την ίδρυση μη κρατικών-μη
κερδοσκοπικών τμημάτων ξένων ΑΕΙ στην Ελλάδα
ή για την επιστολική ψήφο». Το σκληρό ροκ της
κυβέρνησης, που φαίνεται πως αναγνωρίζει κυ-
ρίως το ΠΑΣΟΚ ως αξιωματική αντιπολίτευση και
όχι τον ΣΥΡΙΖΑ, συνεχίστηκε με τον κυβερνητικό
εκπρόσωπο να δηλώνει: «Μόνη μας ευχή, αυτό το
πρώτο δείγμα της ανανεωμένης θητείας του κ. Αν-
δρουλάκη στην προεδρία του ΠΑΣΟΚ να μην είναι
προάγγελος μιας δεύτερης θητείας, της οποίας ο
τίτλος θα είναι “στο ίδιο έργο θεατές”».

Ποιος «κελαηδάει» 
στο ΠΑΣΟΚ;

Ποιος ή ποια στοχοποιήθηκε για διαρροές μετά τη
χθεσινή πρεμιέρα του Πολιτικού Κέντρου στο ΠΑΣΟΚ;
Το καλύτερο όμως είναι ότι οι διαρροές δεν έγιναν
στους δημοσιογράφους που καλύπτουν το ρεπορτάζ
αλλά σε διευθυντές τους… Έλα όμως που ήταν τόσο
αδιάφορο το περιεχόμενο που δεν άξιζε ούτε τον κόπο
ούτε το περιεχόμενο και ειδικά τη στοχοποίηση από
τους δημοσιογράφους…

Χέρι χέρι η Πόπη 
με τον Νίκο
Από τα πηγαδάκια της Βουλής χθες ξεχώρισα
την Πόπη Τσαπανίδου «έλα με φόρα», η οποία
ήταν δίπλα στον Νίκο Παππά (την έχει ψωνίσει
και νομίζει ότι είναι πρόεδρος κόμματος) και τα
έλεγε μαζί του μια χαρά… 

Με μια βαλίτσα 
στο χέρι ο Χαρδαλιάς…
Σε προσωπικό του στοίχημα έχει μετατρέ-
ψει ο περιφερειάρχης Αττικής Νίκος Χαρ-
δαλιάς την προώθηση στο διεθνές στερέω-
μα του brand name της Αττικής. Για του λό-
γου το αληθές, το πρώτο δεκαπενθήμερο
του Νοεμβρίου θα ταξιδέψει στο Παρίσι,
στο Λονδίνο και στη Λισαβόνα για στοχευ-
μένες συναντήσεις με θεσμικούς φορείς,
εκπροσώπους τοπικών αρχών και επιχει-
ρηματίες. Το τελευταίο συνδέεται με την
πεποίθηση του περιφερειάρχη ότι η Αττική
προσφέρει σημαντικές επενδυτικές ευ-
καιρίες στη νεοφυή επιχειρηματικότητα,
την καινοτομία, την αγροδιατροφή κ.ά. 

Δεν πήγαν 
ούτε οι δικοί του… 
Μόνο εννέα από τους 35 βουλευτές, δηλαδή ούτε το
1/3 της Κοινοβουλευτικής Ομάδας του ΣΥΡΙΖΑ, βρέ-
θηκαν στην αίθουσα της Ολομέλειας της Βουλής για
να ακούσουν τη δευτερολογία του Νίκου Παππά
στην Ολομέλεια. Είχε προηγηθεί μάλιστα η εφ’ όλης
της ύλης επίθεση του Κυριάκου Μητσοτάκη στον
επικεφαλής της ΚΟ του ΣΥΡΙΖΑ με αφορμή την κα-
ταδικαστική απόφαση του Ειδικού Δικαστηρίου και,
παρ’ όλα αυτά, το χειροκρότημα των ελάχιστων βου-
λευτών του ΣΥΡΙΖΑ στο τέλος της ομιλίας του αρχη-
γού τους στη Βουλή ήταν απλώς χλιαρό…

Το fair play ΠΑΣΟΚ και
Πλεύσης Ελευθερίας

Αίσθηση προκάλεσε χθες στη Βουλή το fair play
ανάμεσα στον Νίκο Ανδρουλάκη και τη Ζωή Κων-
σταντοπούλου. Κατά τη
διάρκεια της πρωτολο-
γίας του προέδρου του
ΠΑΣΟΚ, η κυρία Κων-
σταντοπούλου τον διέκο-
ψε με ένα επικριτικό
σχόλιο για την κυβέρνη-
ση για τους χειρισμούς
της τραγωδίας των Τεμ-
πών. Εκείνος πήρε την πάσα και κάνοντας και ανα-
φορά στο όνομά της συνέχισε να πυροβολεί την κυ-
βέρνηση. Το συγκεκριμένο ενσταντανέ όμως έρχε-
ται να προστεθεί σε μια αλυσίδα θετικών συμβάντων
μεταξύ των δύο προέδρων. Όπως φαίνεται, μεταξύ
των δύο κομμάτων έχει ανοίξει ένας δίαυλος επικοι-
νωνίας που, ως φαίνεται, θα αρχίσει οσονούπω να
παράγει κοινοβουλευτικά δρώμενα.
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Ποιος νεοδημοκράτης
έπινε καφέ με άνθρωπο
του Νίκου Παππά;

Και εκεί που έκανα τη βόλτα μου στη Βουλή έπεσα πά-
νω σε ένα απίστευτο σκηνικό. Στα τελειώματα των ομι-
λιών είδα έναν «γαλάζιο» βουλευτή να πίνει καφέ με έτε-
ρο βουλευτή του ΣΥΡΙΖΑ, καλό φιλαράκι του Νίκου Παπ-
πά, λίγο μετά τις αναφορές του πρωθυπουργού που απο-
χώρησε όταν μιλούσε ο πρόεδρος της ΚΟ του ΣΥΡΙΖΑ. Για
να μην είμαι άδικος, μπορεί απλώς να έκατσαν τυχαία -
με τον καφέ τους- στο ίδιο τραπέζι για λίγο. Θα ρωτήσω
τον έναν εκ των δύο και θα σας πω. Ονόματα όμως μην
περιμένετε. Μην κλείσουμε κανένα… σπίτι!
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Ο Μάριος (Θεμιστοκλέους) 
την είδε αλλιώς

Μου αρέσει αυτή η μόδα με το TikTok.
Χαίρομαι ιδιαίτερα δε όταν ξύλινοι πολιτι-
κοί «λύνονται» και δείχνουν τον άλλο εαυτό
τους. Τουλάχιστον όσο θέλουν εκείνοι. Παρά-
δειγμα είναι ο υφυπουργός Υγείας Μάριος Θεμιστοκλέους, ο
οποίος αποφάσισε να «βοηθήσει» τον Άδωνι Γεωργιάδη με
όσα ακούει το τελευταίο διάστημα και έχει γίνει «λάστιχο» πη-
γαίνοντας παντού. Έκανε ένα βιντεάκι και ζήτησε από τους fol-
lowers να του στείλουν ερωτήσεις με όσες απορίες έχει ο κό-
σμος για την Υγεία. Καλή κίνηση… 

Κήρυξε πόλεμο 
ο τουρκοφάγος 
Κούλης Βελόπουλος 

Στην Τουρκία επικρατεί αναστάτωση
μετά τον πόλεμο που τους κήρυξε χθες ο
«αρχιστράτηγος» Κούλης Βελόπουλος.
«Κάποιος θα πρέπει να κηρύξει τον πόλε-
μο στην Τουρκία», είπε χθες από το βήμα
της Βουλής, υπονοώντας ότι μόνο αυτός
θα μπορούσε να το κάνει! Να, αυτά κάνει
ο πρόεδρος και τρέχουν και δεν φτάνουν
στο Συμβούλιο Ασφαλείας του ΟΗΕ. 

Λυπήσου μας, 
Νικόλα Φαραντούρη

Ξαφνικά χθες γύρω στις 12 το μεσημέρι
χτυπάει ο ήχος του λογαριασμού στο e-
mail. Αφήνω το σνακ και σπεύδω να δω
ποιος έστειλε. Βλέπω ότι ήταν ο Νίκος
Φαραντούρης. Λέω «εντάξει, κάπου θα
μιλάει, καμία δήλωση έχει κάνει κ.λπ.».
Κλικάρω λοιπόν στον σύνδεσμο και βλέ-
πω τον εξής τίτλο: «Φαραντούρης - Τσί-
πρας στην εκδή-
λωση του Ινστι-
τούτου Αλέξης
Τσίπρας (ΦΩΤΟ-
ΓΡΑΦΙΕΣ)». Μένω
με το στόμα ανοι-
χτό, η γυναίκα μου
αμέσως έσπευσε
να μου δώσει νε-
ρό. Μετά από λίγα δευτερόλεπτα τόλμησα
και μπήκα στο θέμα και είδα πραγματικά
επιλεγμένες φωτογραφίες τους από την
παρέμβαση του πρώην πρωθυπουργού.
Έκλαψα στο τέλος…

Το Κατερινιώ ελπίζει για Αλέξη
Η Κατερίνα Νοτοπούλου θεωρείται ένα άφθαρτο στέλεχος της

Αριστεράς. Σωστή στις τοποθετήσεις της, δεν ενεπλάκη τόσο πολύ το
όνομά της στο συριζαίικο Μεντράνο, όμως πλέον άρχισε να δείχνει
τις προτιμήσεις της. Καλά, τις παντοτινές προτιμήσεις της. Ερωτη-
θείσα λοιπόν για την παρέμβαση (λέμε τώρα και προσπαθώ να μη γε-
λάσω δυνατά) Τσίπρα, έφτασε στο σημείο να χρησιμοποιήσει το προ-
εκλογικό σποτ της πρώτη φορά Αριστεράς (Χριστέ μου, τι μας θύμι-
σε!), όταν το επιτελείο του πρώην πρωθυπουργού γέμισε όλη την Ελ-
λάδα με αφίσες για την… ελπίδα. «Η ελπίδα επιστρέφει», είπε χαρα-
κτηριστικά και πραγματικά ο γαλλικός καφές με το φουντούκι μού
έκατσε στον λαιμό. Πνίγηκα! Κατερινιώ, ήρεμα! Σκέψου και εμάς!

Ε
κεί που τελειώσαμε με την
πανώλη στα αιγοπρόβατα,
ξέσπασε η ευλογιά. Το πρό-

βλημα είχε ξεκινήσει από τα τέλη
Αυγούστου, αλλά είχε περιοριστεί
στον Έβρο και γενικά στη Θράκη. Τις
τελευταίες μέρες ξέφυγε και είχαμε
κρούσματα σε Μαγνησία και Κοριν-
θία. Το πώς έφτασαν εκεί είναι ένα
ζήτημα που ερευνά το υπουργείο
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων. 

Το ζήτημα θεωρείται σοβαρό και
για τον λόγο αυτόν ο Κώστας Τσιά-
ρας ματαίωσε την προγραμματισμέ-
νη επίσκεψή του στο Μαρόκο, όπου
εκτός από διμερείς συναντήσεις με
τον ομόλογό του, θα συμμετείχε και
στην Υπουργική Σύνοδο της CIHEAM
(οργανισμός στον οποίο ανήκει και
το Μεσογειακό Αγρονομικό Ινστι-
τούτο Χανίων) και θα γινόταν συζή-
τηση για την επισιτιστική ασφάλεια
στη Μεσόγειο. Θα μου πείτε ότι και η
συζήτηση στο Μαρόκο ήταν για σο-
βαρό θέμα, αλλά αν δεν υπάρχουν
μέτρα για την προστασία της κτηνοτροφίας, το πρόβλημα θα έπαιρνε
άλλες διαστάσεις. 

Ο υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων σε σύσκεψη που
είχε με περιφερειάρχες και κοινωνικούς εταίρους αποφάσισε μια
πρώτη δέσμη μέτρων για την προστασία των αιγοπροβάτων, με κυ-

ριότερο τη 10ήμερη απαγόρευση στη μετακίνηση και σφαγή τους, αλ-
λά, όπως μαθαίνουμε, έπονται και άλλα μέτρα, καθώς η ευλογιά -αν
και δεν μεταδίδεται στον άνθρωπο- είναι πολύ πιο μεταδοτική από
την πανώλη και το ίδιο θανατηφόρα για τα ζώα. Run, Τσιάρα, run! Γιατί
κάποιοι άλλοι…

Τρέχει ο Τσιάρας και δεν φτάνει!

Ο Δούκας και το «χαμόγελο» της Άννας
Όχι αδίκως ο δήμαρχος Αθηναίων Χάρης Δούκας το έκανε το παράπονό του στην

Άννα Διαμαντοπούλου. Όπως με πληροφορεί πολύ αξιόπιστη πηγή μου, μόλις έκλει-

σαν οι πόρτες της πρώτης συνεδρίασης του νέου Πολιτικού Συμβουλίου του ΠΑΣΟΚ

υπό τον Νίκο Ανδρουλάκη, ο Δούκας απευθύνθηκε στη συνυποψήφιά του για την

ηγεσία λέγοντας ότι η φράση που νωρίτερα είπε στους δημοσιογράφους, ότι δηλαδή

«η ενότητα χτίζει σπίτια, η διχόνοια τα γκρεμίζει», θα ανατροφοδοτήσει την εσωστρέ-

φεια, αφού κατά την έξοδό του όλοι θα πέσουν πάνω του για να εκμαιεύσουν την

απάντησή του στο σχόλιο της πρώην υπουργού! Εκείνη χαμογέλασε σιωπηλή. Το μή-

νυμα ωστόσο προφανώς ελήφθη.
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Ήθελε μισθό προέδρου…
Δ

εν βγαίνει, μάνα μου, ο εφοπλιστής. Τα φέρνει δύσκολα βόλτα και ήθελε όταν ανέλαβε
πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ να μάθει ποια είναι τα… μισθά του αρχηγού. Όταν του είπαν ότι η
θέση είναι αμισθί, απογοητεύτηκε. Μετά, όταν κατάλαβε ότι πρέπει να βάλει κι από την

τσέπη του, έπαθε σοκ. Παραλίγο να χτυπήσει το κεφάλι του στον τοίχο…
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Τ έσσερα βρέφη πέθαναν μέσα σε τρία χρόνια, στην παρουσία της

ίδιας γυναίκας˙ τα δύο ήταν δικά της και τα άλλα δύο παιδιά φί-

λων της. Κανείς δεν ξέρει ακόμη αν πρόκειται για μια νέα «υπό-

θεση Πισπιρίγκου» ή για τέσσερις τυχαίους θανάτους. Πρέπει βέβαια να

πιστεύεις με σχεδόν μεταφυσικό τρόπο στις συμπτώσεις για να υιοθετή-

σεις την εκδοχή του «τυχαίου».

Σε κάθε περίπτωση η αλήθεια

πιθανότατα θα αποκαλυφθεί,

αλλά ό,τι κι αν συμβεί στο μέλ-

λον, πρώτον τα τέσσερα παιδιά

είναι νεκρά και τίποτε δεν μπο-

ρεί να τα φέρει πίσω και, δεύ-

τερον, για ακόμη μια φορά φαί-

νεται ότι υπήρξαν προειδοποι-

ήσεις για τη νεαρή γυναίκα, οι

οποίες έπεσαν στο κενό.

Τι έγινε μετά 
τις καταγγελίες;

Από το 2017 έως το 2020 το

Χαμόγελο του Παιδιού είχε λά-

βει ανώνυμες καταγγελίες για

τις συνθήκες διαβίωσης της

24χρονης σήμερα μητέρας των

δύο από τα νεκρά βρέφη, οι

οποίες, όπως έγραψε σε ανα-

κοίνωσή του, «υποδείκνυαν

σαφώς την ευάλωτη θέση

της». Το Χαμόγελο ενημέρω-

σε, συνεχίζει η ανακοίνωση, άμεσα τις αρμόδιες αστυνομικές και

εισαγγελικές αρχές για να κινητοποιηθούν όλες οι διαδικασίες για

την προστασία των παιδιών. Το τι έγινε στη συνέχεια παραμένει έως

τώρα άγνωστο.

Το πρώτο παιδί πέθανε το 2021, όσο το πρόσεχε η 24χρονη γυναίκα.

Το δεύτερο παιδί, δικό της, πέθανε το 2022. Το τρίτο, επίσης δικό της,

το 2023. Το τέταρτο, μιας φίλης της, επίσης όσο το πρόσεχε εκείνη, το

2024. Ένας θάνατος τον χρόνο. Και η ζωή απλώς συνεχιζόταν.

Το αυτονόητο ερώτημα βέβαια είναι πώς αφήνεις ένα μωρό στα χέρια

ενός ανθρώπου, όταν ήδη στα ίδια χέρια έχουν πεθάνει άλλα τρία. Και δεν

είναι το μόνο ερώτημα που παραμένει αναπάντητο.

Αν το Χαμόγελο είχε πάει πράγματι στις Αρχές όχι μόνο την πρώτη φορά

αλλά και στις άλλες δύο, όπως λέει, τι διαπιστώθηκε από τους ελέγχους; Τι

μέτρα ελήφθησαν για να διασφαλιστεί ότι τα παιδιά που διέμεναν μαζί με

τη μητέρα δεν διέτρεχαν κίνδυνο;

Ζούμε σε μια χώρα στην οποία είσαι αθώος μέχρις αποδείξεως του αντι-

θέτου. Ζούμε όμως ταυτόχρονα σε έναν κόσμο στον οποίο τέσσερα βρέφη

δεν πεθαίνουν πολύ συχνά στα χέρια του ίδιου ανθρώπου. Ούτε καν στις

χώρες που λιμοκτονούν, πόσω μάλλον σε μια δυτική χώρα.

Πέρα από τις αναφορές του Χαμόγελου, υπάρχουν κι άλλες μαρτυρίες

που κάνουν λόγο για «παθογενές οικογενειακό περιβάλλον», ενώ η

24χρονη είχε φύγει από το σπίτι της όσο ήταν ανήλικη και είχε εκδοθεί για

αυτή σήμα εξαφάνισης. Είναι αυτονόητο ότι οι Αρχές δεν μπορούν να βρί-

σκονται μέσα σε κάθε σπίτι, όμως δεν είναι το «κάθε» σπίτι που χρειάζε-

ται προσοχή και επαγρύπνηση, είναι συγκεκριμένα σπίτια αυτά για τα

οποία υπάρχουν ενδείξεις και

καταγγελίες. Και το σπίτι της

24χρονης ήταν αναμφίβολα

ένα από αυτά.

Το μεγάλο 
ζητούμενο: 
Κοινωνική στήριξη

Αν αποδειχτεί ότι οι θάνατοι

δεν ήταν τυχαίοι, η Ελλάδα θα

δημιουργήσει κάποιου είδους

αρνητικό ρεκόρ. Σε αναλογία με

τον πληθυσμό μας είναι δεδο-

μένο ότι είναι υπερβολικά πολ-

λά δύο τέτοιου είδους περιστα-

τικά σε λιγότερο από μια πεντα-

ετία. Περιστατικά που ενδεχο-

μένως θα μπορούσαν να έχουν

προληφθεί. Στην περίπτωση

της Πισπιρίγκου αυτό είναι βέ-

βαιο. Στην περίπτωση της

24χρονης απομένει να φανεί.

Κάθε φορά που το αστυνομι-

κό δελτίο παράγει μια τέτοια

είδηση, είτε πρόκειται για βρέφη, είτε και για κακοποιημένες είτε

δολοφονημένες γυναίκες και τα λοιπά, η προσοχή στρέφεται αυτό-

ματα στις αρχές επιβολής του νόμου. Τι θα μπορούσαν να είχαν κά-

νει ή τι πρέπει να κάνουν στο εξής. Λογικό. Εξίσου λογικό όμως εί-

ναι να στρέψουμε το βλέμμα και στις κοινωνικές διαστάσεις των

ζητημάτων.

Η 24χρονη αυτή γυναίκα, που έγινε μάνα δύο φορές και έχασε και

τα δύο της παιδιά, δεν έγινε τυχαία αντικείμενο καταγγελιών. Κάτι

δεν πήγαινε καλά εκεί μέσα. Τη βοήθησε κάποιος; Είχε κάπου να στραφεί;

Υπάρχει κάποια υπηρεσία που να μπορεί να αξιολογήσει αποτελεσματικά

την κατάσταση στην πλήρη της έκταση και να παρέμβει προτού χρειαστεί

το θέμα να πάει σε αστυνομίες και εισαγγελείς; Όταν το θέμα πάει σε

αστυνομίες και εισαγγελείς, συνήθως είναι αργά.

Τα φαινόμενα κοινωνικής αποσύνθεσης αυξάνονται ανησυχητικά. Αυτό

μας λέει πολλά και μπορούμε να μελετάμε για αιώνες τις αιτίες, αλλά μας

λέει και κάτι ακόμη: Χρειαζόμαστε κοινωνικές δομές και δομές υποστή-

ριξης των «ευάλωτων» ανθρώπων, όπως χαρακτήρισε πολύ περιεκτικά το

Χαμόγελο τη συγκεκριμένη γυναίκα. Δεν έχει και μεγάλη σημασία εξάλ-

λου ο τρόπος με τον οποίο είναι ευάλωτοι.

Σημασία έχει να τους βοηθήσουμε. Προτού γίνουν είδηση στο αστυνομι-

κό δελτίο.

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Τέσσερα νεκρά βρέφη
και πολλά «γιατί;»



ΠΕΜΠΤΗ 24 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΠΟΛΙΤΙΚΗ12

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Γ
ια τον ρόλο της Δήμητρας Κρητικού, του
πραγματικού και αόρατου αφεντικού του
κόμματος Βελόπουλου, σας έχουμε ξανα-

γράψει από την «Political», αφού πρόκειται για τη
μοναδική περίπτωση αντιπροέδρου κόμματος που
δεν έχει καμία απολύτως σχέση με την πολιτική. 

Η πρόσφατη αποκάλυψη της «P» για τον βίο και
την πολιτεία της έχει προκαλέσει πανικό κυρίως
στη Δήμητρα Κρητικού αλλά και στην Ελληνική Λύ-
ση και τον Κυριάκο Βελόπουλο, ο οποίος εκτελεί
ευλαβικά όλες τις εντολές της κυρίας Κρητικού,
που είναι κατά κοινή ομολογία το πρώτο βιολί στα
πολιτικά και τα επιχειρηματικά σχέδια του αποκα-
λούμενου «Mr Κηραλοιφές». Από τις κρέμες για
την καράφλα μέχρι το ποιος θα είναι υποψήφιος
και σε ποια περιφέρεια. Μαθαίνουμε ότι η δραστή-
ρια αφεντικίνα του κόμματος βρίσκεται σε σύγχυ-
ση και ταραχή για τα όσα είδαν το φως της δημο-
σιότητας. Κακώς, πολύ κακώς. Εμείς πάντως θα τη

φιλοξενήσουμε και στο πρωτοσέλιδο της μεγαλύ-
τερης εφημερίδας της Θεσσαλονίκης, της «Καρφί-
τσας», προκειμένου και οι πατριώτες της να μά-
θουν τον βίο και την πολιτεία της αντιπροέδρου. 

Άνθρωποι μέσα από το κόμμα, όταν αναφέρουν
το όνομά της, μιλούν για συνθήκες… Βυζαντίου
και ίντριγκας. Συνθήκες που θυμίζουν ρωμαϊκή
αρένα, καθώς η αντιπρόεδρος αποφασίζει με το
«έτσι θέλω» ποιους θα κόψει και ποιους θα προ-
ωθήσει μέσα στο κόμμα χωρίς ο Βελόπουλος να
μπορεί να αντισταθεί στις διαταγές της.

Για παράδειγμα, στις πρόσφατες ευρωεκλογές
του 2023, όπως καταγγέλλουν αρκετά πρώην στε-
λέχη του κόμματος, η Δήμητρα Κρητικού ήταν το
πρόσωπο που κινούσε τα νήματα από το παρασκή-
νιο και έπαιξε ρόλο στα πρόσωπα που εκλέχτηκαν

με την Ελληνική Λύση για το Ευρωκοινοβούλιο.
Διαμόρφωσε το ευρωψηφοδέλτιο έτσι ακριβώς
όπως ήθελε η ίδια.

Για παράδειγμα, ήταν δική της πρόταση η αγρό-
τισσα που εξελέγη στις Βρυξέλλες Γαλάτω Αλε-
ξανδράκη, όπως επίσης το ότι έβγαλε για δεύτερη
φορά ευρωβουλευτή τον Μανώλη Φράγκο, ο οποί-
ος τυγχάνει να είναι και… γαμπρός της! Ενδιαφέ-
ρον έχει επίσης η επιλογή των υποψηφίων με βά-
ση το ελληνικό αλφάβητο, τις βλέψεις και τη δυνα-
μική των υποψηφίων.

Το στήσιμο των ψηφοδελτίων
Παρατηρώντας από κάτω το ψηφοδέλτιο της

Ελληνικής Λύσης θα προσέξετε ότι εκλέχτηκαν η
πρώτη αλφαβητικά Αλεξανδράκη Γαλάτω και ο τε-
λευταίος Φράγκος Εμμανουήλ, τα πρόσωπα που
σταυρώνουν συνήθως όσοι δεν ξέρουν ποιους να
ψηφίσουν. Επίσης, θα προσέξετε ότι μετά την Αλε-
ξανδράκη Γαλάτω δεν υπήρχε κανένας άλλος υπο-
ψήφιος με το επίθετο να ξεκινάει από το γράμμα
«άλφα», όπως επίσης ότι στα ονόματα που είχαν
μια σχετική δημοσιότητα, όπως οι δημοσιογράφοι

Νίκος Πετρουλάκης και Γιάννης Σκάλκος, υπήρξε
συνωστισμός υποψηφίων έτσι ώστε να μην τους
βρίσκουν εύκολα. Άλλο ένα σημαντικό στοιχείο
είναι ότι η κυρία Κρητικού έχει μια απέχθεια σε
υποψηφίους με πτυχία και πανεπιστημιακή μόρ-
φωση, κάτι που φαίνεται αν ψάξει κάποιος αναλυ-
τικά τα βιογραφικά τους. Είναι άραγε υπέρ των
αγράμματων; Γιατί; 

Για να καταλάβετε ποιος είναι ο ρόλος της κυ-
ρίας Κρητικού, αρκεί να επανέλθουμε στην επι-
στολή παραίτησης του Μαργαρίτη Κίρκου, πρώην
υποψήφιου βουλευτή Έβρου της Ελληνικής Λύ-
σης και τομεάρχη Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολι-
τικής του κόμματος, ο οποίος είχε βγει δεύτερος
σε ψήφους το 2023.

«Πουλήσατε ξεδιάντροπα, αδίστακτα, άδικα και
με ελεεινό τρόπο την τιτάνια προσπάθεια που έκα-
να όλα αυτά τα χρόνια πιστεύοντας ότι αποτελού-
σατε κάτι διαφορετικό στην πολιτική ζωή του τό-
που. Κλείνοντας τα αυτιά σε όσους μου επεσήμα-
ναν ότι “θα σε πουλήσει ο Βελόπουλος γιατί τον εν-
διαφέρουν μόνο η πάρτη του και η κλίκα που τον
περιβάλλει” αλλά και τα μάτια σε κάποια σημεία
και τέρατα που συνέβαιναν», έγραφε ο κ. Κίρκος
περιγράφοντας με τον πιο εύστοχο τρόπο το ποιόν
του τηλεπλασιέ προέδρου Βελόπουλου τον Μάιο
του 2024.

Οι φυτευτές υποψηφιότητες
Ο κ. Κίρκος κατήγγειλε υπόγειες μεθοδεύσεις

για τη στήριξη άλλων υποψηφίων αναφέροντας:
«Φυσικά και κατάλαβα τη ΜΕΘΟΔΕΥΣΗ που κάνα-
τε μαζί με το στενό σας επιτελείο στον Νομό
Έβρου προκειμένου να ευνοηθεί η καιροσκοπική,
ιδιοτελής υποψηφιότητα του… χθεσινού στο κόμ-
μα Παράσχου Παπαδάκη. Αρχικά με τον ανεξήγη-
το και με αστείες δικαιολογίες αποκλεισμό από το
ψηφοδέλτιο του Ηλία Ηλιακόπουλου και στη συνέ-
χεια με τις δύο φυτευτές υποψηφιότητες-φαντά-
σματα, της κ. Γιανναράκου από τον Πειραιά και του
κ. Σκαρλάτου εκ Θεσσαλονίκης. Δύο συνυποψή-
φιων που δεν τους είδαμε ποτέ στον νομό ούτε
εμείς και δεν πάτησαν το πόδι τους, ακόμη και
όταν μας επισκεφθήκατε εσείς, ο πρόεδρος του
κόμματος».

Μιλάμε για απολύτως φυτευτές υποψηφιότητες
που καταδεικνύουν πώς λειτουργεί αυτό το κόμμα
(η εταιρεία της Ελληνικής Διά-λυσης), υπό τις εν-
τολές βεβαίως της κυρίας Κρητικού η οποία ήταν
υπεύθυνη της εκλογικής επιτροπής. 

ΔΗΜΗΤΡΑ ΚΡΗΤΙΚΟΥ

Παρασκήνιο,
μηχανορραφίες

και ίντριγκες 

Πώς η αφεντικίνα του κόμματος Βελόπουλου 
έκοβε υποψηφίους και προωθούσε τους αρεστούς της

Η ΡΩΜΑΪΚΗ ΑΡΕΝΑ ΤΗΣ ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ ΔΙΑ-ΛΥΣΗΣ 
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Ο
ι ισχυρισμοί του κ. Κίρκου είναι κό-
λαφος για το δίδυμο Βελόπουλου -
Κρητικού, ειδικά όπως θα διαβάσε-

τε για την προσέγγιση που έκαναν μέχρι και
στον μακαρίτη Γιώργο Τράγκα ώστε να τον
βάλουν στα ψηφοδέλτιά τους: «Γιατί στην
περιοχή της Αλεξανδρούπολης υπήρξε ΟΡ-
ΓΙΟ ΜΕΘΟΔΕΥΜΕΝΗΣ πριμοδότησης του
νυν βουλευτή κ. Παπαδάκη με σημαδεμένα
ψηφοδέλτια τα οποία είχαν όλα τον δεύτερο
σταυρό στην ΥΠΟΨΗΦΙΑ-ΦΑΝΤΑΣΜΑ κ.
Γιανναράκου. Την οποία κανείς δεν είδε, αλ-
λά πήρε στη συγκεκριμένη περιοχή και γε-
νέτειρά μου περισσότερες ψήφους τόσο
από εμένα όσο και από τον επί χρόνια συνα-
γωνιστή και στήριγμα, όπως και εγώ, της
Ελληνικής Λύσης Γιάννη Δερμεντζόγλου.
Με την ανίερη επίσης συμμαχία ενός κομ-
ματιού του βαθέος ΠΑΣΟΚ από τις χειρότε-
ρες εποχές του, ανθρώπων που η συντριπτι-
κή πλειοψηφία του κόσμου της περιοχής
απεχθάνεται».

«Ξεδιάντροπη μεθόδευση»
Στη συνέχεια της επιστολής του ο κ. Κίρκος

αναφέρει: «Είναι χαρακτηριστικό ότι στις
επαναληπτικές εκλογές, επειδή ο πρόεδρος
και οι συνεργάτες του αισθάνονταν ΕΝΟΧΟΙ
για την ξεδιάντροπη μεθόδευση υπέρ του
καιροσκόπου συνυποψήφιου που μήνες πριν
τις εκλογές χαριεντίζονταν και φωτογραφί-
ζονταν προσφέροντας δώρα στον συγχωρε-
μένο Γιώργο Τράγκα για να είναι υποψήφιός
του, όταν μου τηλεφώνησαν και ζήτησαν τη
βοήθειά μου, συμφώνησαν με όσα τους κα-
τήγγειλα. Ενώ λοιπόν είχαν τη δυνατότητα να
αλλάξουν τη λίστα ονομάτων, όπως έκανε ο
Κυριάκος Βελόπουλος και εκπαραθύρωσε
την πρώτη σε σταυρούς Νίκη Αγιοστρατίδου

στον Νότιο τομέα Αθήνας και στην Α’ Θεσσα-
λονίκης με τον Χρήστο Αμανατίδη, μιας και
τον αντικατέστησε ο Χαράλαμπος Παναγιωτί-
δης, στον Έβρο δεν κάνατε τίποτα, παρότι
αποδεχθήκατε τις καταγγελίες μου». Πέραν
των καταγγελιών του κ. Κίρκου θα θέλαμε να
ρωτήσουμε αν κάποιος εκ των υποψηφίων
που προωθούσε η Ελληνική Λύση έχει αδερ-
φό που έχει καταδικαστεί και φυλακιστεί για
βιασμό. Ρωτάμε μήπως γνωρίζει η κυρία
Κρητικού... 

Ο δήθεν τουρκοφάγος Βελόπουλος
Όσα καταγγέλλει στην επιστολή αυτή δεν

έχουν βεβαίως διαψευσθεί από κανέναν! Ού-
τε από τον λαλίστατο κ. Βελόπουλο ούτε από
την πραγματική αρχηγό του κόμματος, την…
αόρατη Δήμητρα Κρητικού: «Τόσο εσύ, πρό-
εδρε, όσο και η αντιπρόεδρος Δήμητρα Κρη-
τικού αγνοήσατε τον τεράστιο αγώνα 5 χρό-
νων με προσωπικές οικονομικές θυσίες στή-
ριξης του κόμματος και του προέδρου προ-
σωπικά και διατηρήσατε στην πρώτη θέση της

λίστας τον νυν βουλευτή. Επιβεβαιώνοντας
άλλη μια φορά τη μεθοδευμένη προσπάθεια
που είχατε καταστρώσει. Όλο αυτό το διάστη-
μα που μεσολάβησε μέχρι τώρα, διαπίστωσα,
αποστασιοποιημένος από τη λειτουργία του
κόμματος, ότι ο ίδιος ο πρόεδρος Κυριάκος
Βελόπουλος επέλεξε την… πριμοδότηση του
βουλευτή Παράσχου Παπαδάκη, γιατί λει-
τουργεί και αυτός το ίδιο καιροσκοπικά, με
ιδιοτελή κίνητρα και ενδιαφέρεται μόνο για
την πολιτική επιβίωση του, καθώς και της στε-
νής ομάδας που τον περιβάλλει στο κόμμα».

Επίσης, ο Μαργαρίτης Κίρκος στην επιστο-
λή παραίτησής του συνεχίζει το σφυροκόπη-
μα κατά του Βελόπουλου: «Δεν γίνεται, πρό-
εδρε, να είσαι Χριστέμπορας και την ίδια στιγ-
μή να επιτίθεσαι στον Αρχιεπίσκοπο και την
Εκκλησία επειδή δεν ταυτίστηκαν πλήρως
μαζί σου. Δεν γίνεται να παριστάνεις τον τουρ-
κοφάγο και να προτείνεις αγορά πυραύλων
από την Τουρκία ή κρατική επιδότηση μετα-
φοράς επισκεπτών από τη Θράκη στην Τουρ-
κία για ψώνια, που σημαίνει οικονομική αι-
μορραγία του Έβρου. Δεν γίνεται σε τοπικό
επίπεδο να… ξεσηκώνει ο βουλευτής μας με
αναρτήσεις του την περίοδο της καταστροφι-
κής πυρκαγιάς στον Έβρο τούς συντοπίτες
μας και όταν κάποιοι συλλαμβάνονται, όπως
οι τρεις από την Αλεξανδρούπολη, να τους
αδειάζεις και να μην τους υπερασπίζεσαι με
τη φυσική σου παρουσία, όταν μάλιστα είσαι
και δικηγόρος. Δεν γίνεται να μας ψηφίζουν
οι ψαράδες και κυνηγοί με τις καλύβες στο
Δέλτα του Έβρου και επίσης να τους αδει-
άζεις μετά την εκλογή σου ως βουλευτή και
να μην έχεις κάνει τίποτα ουσιαστικό για την
επίλυση του σοβαρού προβλήματος της νομι-
μότητας των καλυβών, που είχαμε κάνει προ-
εκλογική μας σημαία».

Οι ανίερες πασοκικές
συμμαχίες και τα...
δώρα στον Τράγκα

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Ο Μαργαρίτης Κίρκος 
με τον Κυριάκο Βελόπουλο

Τι είχε καταγγείλει 
στην επιστολή παραίτησής του 

ο Μαργαρίτης Κίρκος
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Σ
την επιστολή παραίτησης του κ. Κίρκου
γίνεται λόγος για την οικογενειοκρατία
στο εσωτερικό της Ελληνικής Λύσης,

αφού, όπως έχουμε επισημάνει και από την
«Political», Βελόπουλος και Κρητικού έχουν κά-
νει το μόρφωμα αυτό οικογενειακή φάμπρικα.

«Δεν γίνεται ο πρόεδρός μας να καταγγέλλει
την οικογενειοκρατία και την ίδια στιγμή να με-
θοδεύεται ξεκάθαρα στις ευρωεκλογές η επα-
νεκλογή του νυν ευρωβουλευτή Εμμανουήλ
Φράγκου, επειδή είναι γαμπρός της αντιπρο-
έδρου του κόμματος κ. Κρητικού. Γιατί μόνο αυ-
τός στον Έβρο απόλαυσε τη συνοδεία του βου-
λευτή κ. Παπαδάκη, όταν άλλοι υποψήφιοι μου
τηλεφωνούν εκφράζοντας παράπονα ότι ήρθαν
μόνοι τους και ζητούσαν τη βοήθειά μου». 

«Να τον πατήσει αυτοκίνητο»
Και πάμε τώρα στην ταμπακιέρα του θέματος

που αφορά τον χαρακτήρα της κυρίας Κρητικού,
για την οποία ο πρώην υποψήφιος της Ελληνι-
κής Λύσης μιλάει χρησιμοποιώντας τον χαρα-
κτηρισμό «αηδία»: «Το αποκορύφωμα της αη-
δίας μου ήταν η ενέργεια της αντιπροέδρου του
κόμματος Δήμητρας Κρητικού, η οποία στις έν-
τονες διαμαρτυρίες μου για όλα αυτά στην τε-
λευταία μας επικοινωνία με δική της πρωτοβου-
λία, επιχειρώντας να μου… χαϊδέψει τα αυτά και
να με ηρεμήσει για τη σε βάρος μου μεθόδευση
και κατάφωρη αδικία, έφτασε στο αποκρουστικό
σημείο να… εύχεται να πατήσει αυτοκίνητο τον
νυν βουλευτή Έβρου για να πάρω εγώ τη θέση
του. Αυτό ήταν η σταγόνα που ξεχείλισε το ποτή-
ρι και επειδή δεν με ενδιαφέρει όποιο και αν εί-
ναι το αποτέλεσμα των ευρωεκλογών για την Ελ-
ληνική Λύση, αφού δεν υπάρχουν όρια στην
υποκρισία, στον καιροσκοπισμό και κανένας
ηθικός ή άλλος φραγμός στον πρόεδρο και την
παρέα του προκειμένου να πετύχουν τον στόχο
τους ΚΟΡΟΪΔΕΥΟΝΤΑΣ τον κόσμο, αποφάσισα
να υποβάλω την παραίτησή μου. Για να μην έχω
ούτε και την παραμικρή τυπική σχέση με όλο αυ-
τό τον οχετό, το βρόμικο παρασκήνιο, τις ιδιοτε-
λείς μεθοδεύσεις και την εκμετάλλευση των
πάντων μπροστά στην πολιτική αλλά και προσω-
πική επιβίωσή σας, που μου προκαλούν αηδία
και ναυτία».

Ποιος άνθρωπος θα ξεστόμιζε τέτοια κουβέν-
τα; Να εύχεται η κυρία Κρητικού για έναν βου-
λευτή να τον πατήσει αυτοκίνητο; 

«Δεν έχεις ούτε ιερό ούτε όσιο»
Για αυτό ο κ. Κίρκος ισχυρίζεται ότι ο Βελόπου-

λος δεν έχει «ούτε ιερό ούτε όσιο, άσχετα αν με δη-
λώσεις παραμυθιάζει τον κόσμο». Για αυτό επιμέ-
νει ότι «είσαι, ΠΡΟΕΔΡΕ, ένας… υπέροχος θεατρί-
νος, ένας πολιτικός απατεώνας, ένας πατριδοκάπη-
λος. ΠΡΟΕΔΡΕ, νιώθω πως ΕΙΣΑΙ ΕΝΑΣ ΣΥΓΧΡΟ-
ΝΟΣ ΕΦΙΑΛΤΗΣ στην πολιτική ζωή του τόπου». 

Για όσους ξεχνούν αξίζει να θυμίσουμε ότι το
2019 στις ευρωεκλογές το δίδυμο Κρητικού -
Βελόπουλου είχε καταγγείλει ο τότε υποψήφιος

ευρωβουλευτής με το κόμμα της Ελληνικής Λύ-
σης Σάββας Γεωργιάδης. Είχε καταθέσει μήνυ-
ση εναντίον του προέδρου του κόμματος Κυριά-

κου Βελόπουλου, επειδή, όπως ισχυρίστηκε,
συμπεριέλαβε τεχνηέντως στο ψηφοδέλτιο έναν
κτηνίατρο με το όνομα Φραγκούλης (τον γαμπρό
της Κρητικού) προκειμένου να αποσπάσει σταυ-
ρούς από ψηφοφόρους που ήθελαν να τιμήσουν
τον στρατηγό Φράγκο Φραγκούλη. 

Η «στρατηγός» Κρητικού
«Η ενορχήστρωση λοιπόν έγινε από τον κ. Βελό-

πουλο και το κομματικό του επιτελείο, η υλοποίηση

του έργου ανελήφθη κατ’ εργολαβία από την κυρία
Κρητικού, η οποία ήταν ιδιαιτέρα του και παραμένει
ιδιαιτέρα του στο γραφείο της Ελληνικής λύσης στη
Θεσσαλονίκη, η δε σχέση, όπως ανέφερα και πα-
ραπάνω, της κυρίας Σερέτη Νικολέτας, η οποία
ήταν συνυποψήφιά μου στο ψηφοδέλτιο της 26/5
και κόρη της κυρίας Κρητικού, είναι ότι βρίσκεται
σε σχέση εδώ και τρία χρόνια με τον Φράγκο Εμμα-
νουήλ του Ιωάννη συνυποψήφιό μου στη θέση νού-
μερο 42, τεχνηέντως αναφερόμενο ως Φραγκού-
λη», έγραφε στη μήνυσή του ο Σάββας Γεωργιάδης.

Στη συνέχεια ο τότε υποψήφιος ευρωβουλευ-
τής υπογράμμισε ότι η «στρατηγός» Κρητικού
επισκέφθηκε τότε τον ξάδερφό του Κώστα Γε-
ωργιάδη στο πολιτικό του γραφείο αλλά επειδή
δεν τον βρήκε τον περίμενε έξω από το σπίτι του
μέχρι τη 1.30 το βράδυ προκειμένου να του επι-
σημάνει σε αυστηρό ύφος ότι αν δεν συμμορ-
φωθεί με τις υποδείξεις του κόμματος και δεν
μοιράσει τα προσταυρωμένα ψηφοδέλτια με
τον… Φραγκούλη (τον γαμπρό της Φράγκο Εμ-
μανουήλ που ουδεμία σχέση έχει με τον στρατη-
γό Φραγκούλη), θα βρεθεί αντιμέτωπος με το
πειθαρχικό του κόμματος με το ερώτημα της
απομάκρυνσής του από το κόμμα. Όλα τα παρα-
πάνω αναφέρονται στην μήνυση που είχε κατα-
τεθεί εκείνη την περίοδο…

ΥΓ.1: Θα θέλαμε να θέσουμε και έναν γρίφο
στον πρόεδρο και την αντιπρόεδρο της Ελληνι-
κής Διά-Λυσης: «Ο κουμπάρος, η κουμπάρα, το
εξώγαμο και στο βάθος ο... βλακοθόδωρος».
Έχουν πολύ χρόνο να σκεφτούν τη σπαζοκεφα-
λιά, διότι το ρεπορτάζ για τα έργα και τις ημέρες
της κυρίας Κρητικού θα συνεχιστεί από τη μέρα
που γεννήθηκε μέχρι σήμερα…

ΥΓ.2: Κάποιοι επιμένουν να λένε ότι η κυρία
Κρητικού είναι και δεινή επιχειρηματίας. Άλλοι
λένε για αλυσίδα με νυχάδικα, άλλοι για κάποιο
μπαρ-καφενείο στο Μελισσοχώρι Θεσσαλονί-
κης. Τι να σας πω; Εμείς ξέραμε ότι είναι μόνο
δασκάλα. Πάντως, ο πρόεδρος, η αντιπρόεδρος
και το οικογενειακό τους περιβάλλον αρέσκον-
ται, σύμφωνα με φήμες, στις μεταξύ τους συ-
ναλλαγές… 

Η οικογενειοκρατία και
οι ευχές της Κρητικού
να πεθάνει βουλευτής
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Ο
υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και

Τροφίμων Κώστας Τσιάρας δήλωσε

ότι «οι υπηρεσίες του ΥΠΑΑΤ θα προ-

χωρήσουν σε επανεκτίμηση της κατάστασης

για την ευλογιά στα πρόβατα και την εφαρμο-

γή περιοριστικών μέτρων ύστερα από την πά-

ροδο του δεκαημέρου απαγόρευσης στη με-

τακίνηση και σφαγή αιγοπροβάτων και οι πε-

ριοχές που είναι καθαρές από τη ζωονόσο θα

εξαιρούνται». 

«Έχει πολύ μεγάλη σημασία με τη συνεργα-

σία όλων των περιφερειών, των διεπαγγελματι-

κών οργανώσεων, της ΕΘΕΑΣ και των ίδιων των

κτηνοτρόφων να τηρήσουμε τα μέτρα αυτές τις

δέκα ημέρες και να μπορέσουμε σιγά σιγά να

απελευθερώσουμε τις περιοχές που δεν έχουν

καταγραφεί κρούσματα», ανέφερε μιλώντας

στον ΣΚΑΪ.

«Στεκόμαστε δίπλα 
στους κτηνοτρόφους»

Στη συνέχεια ο κ. Τσιάρας τόνισε πως «η

απόφαση για τη δεκαήμερη απαγόρευση, που

προέκυψε με την ομόφωνη στήριξη όλων των

συμμετεχόντων στη χθεσινή (σ.σ. προχθεσινή)

τηλεδιάσκεψη, θα βοηθήσει στον περιορισμό

της νόσου», η οποία, όπως εξήγησε, είναι πολύ

πιο μεταδοτική από την πανώλη (μεταδίδεται

και μέσω των πτηνών), καθώς ο ιός της ευλο-

γιάς είναι DNA και είναι πιο ανθεκτικός από τον

RNA ιό της πανώλης, ο οποίος με την εφαρμο-

γή των κανόνων της ΕΕ αντιμετωπίστηκε με

απόλυτη επιτυχία. Και στην περίπτωση της ευ-

λογιάς, επισήμανε, ακολουθούμε τους κανό-

νες της ΕΕ.

«Το πρόβλημα για το ζωικό μας κεφάλαιο»,

σημείωσε, «είναι ότι τα ζώα αυτήν την περίοδο

βρίσκονται σε αναπαραγωγή, άρα υπάρχει γέν-

να και μεγάλη γαλακτοφορία. Υπάρχει μεγάλο

ζήτημα για τους Έλληνες κτηνοτρόφους. Με το

ύψος των αποζημιώσεων για την πανώλη, που

ισχύει και για την ευλογιά, αποδείξαμε ότι στε-

κόμαστε δίπλα τους, στο πλευρό τους και κά-

νουμε ό,τι είναι δυνατόν για να τους υποστηρί-

ξουμε και να κρατήσουμε το ζωικό μας κεφά-

λαιο και την παραγωγική δυνατότητα της χώρας

μας στο υψηλότερο δυνατό επίπεδο». Υπενθύ-

μισε μάλιστα ότι το υπουργείο Αγροτικής Ανά-

πτυξης λαμβάνει μέτρα για να στηρίξει και τις

εξαγωγές κρέατος στις οποίες η Ελλάδα επε-

κτείνεται.

Τέλος, ο υπουργός επανέλαβε ότι η απαγό-

ρευση των δέκα ημερών δεν πρόκειται να επη-

ρεάσει την αγορά και θύμισε ότι αυτό δεν συνέ-

βη ούτε με τη μακρά απαγόρευση της μετακί-

νησης και σφαγής αιγοπροβάτων στην περίοδο

της πανώλης. 

«Δεν τίθεται ζήτημα 
για τη δημόσια υγεία»

Νωρίτερα, ο κ. Τσιάρας κατά τη διάρκεια συ-

νέντευξής του στο Action 24 είχε ξεκαθαρίσει

ότι δεν τίθεται ζήτημα για τη δημόσια υγεία, κα-

θώς η νόσος προσβάλλει μόνο τα πρόβατα και

επισήμανε ότι στόχος είναι να διασωθεί το ζωι-

κό κεφάλαιο της χώρας. 

Σε ό,τι αφορά πιθανά προβλήματα στην εφο-

διαστική αλυσίδα, ο υπουργός ανέφερε ότι δεν

πρόκειται να παρατηρηθούν ελλείψεις στην

αγορά. «Αυτή τη στιγμή δεν τίθεται τέτοιο θέμα

και αν παίρνουμε κάποια μέτρα, είναι ακριβώς

για αυτόν τον λόγο, για να μην υπάρξουν ελλεί-

ψεις, για να μην υπάρξουν αυξήσεις τιμών, για

να σώσουμε το ζωικό μας κεφάλαιο. Αυτός εί-

ναι ο λόγος για τον οποίο προχωράμε σε μέτρα

τα οποία ενδεχομένως φαίνονται σκληρά σε

πρώτο χρόνο, όμως έχει αποδειχτεί ότι αποδί-

δουν», επισήμανε, ενώ εξήγησε ότι τα μέτρα

κρίθηκαν αναγκαία, διότι ο ιός μεταφέρθηκε

από τη Βόρεια στη Νότια Ελλάδα. 

Στη συνέχεια ο κ. Τσιάρας πρόσθεσε ότι διε-

ρευνούμε πώς μεταφέρθηκε η ευλογιά. Όπως

είπε, η νόσος μεταφέρεται ακόμα και από απο-

δημητικά πουλιά, αλλά μπορεί να «προκλήθηκε

από κάποιους οι οποίοι μετέφεραν είτε ζώα εί-

τε ζωοτροφές σε στιγμή που δεν υπήρχε απα-

γόρευση μετακινήσεων, γιατί ο χρόνος επώα-

σης είναι περίπου ίδιος με την πανώλη, αλλά ο

χρόνος ανθεκτικότητας του συγκεκριμένου ιού

είναι πολύ μεγαλύτερος. Άρα λοιπόν θα μπο-

ρούσε ενδεχομένως να έχει μεταφερθεί και σε

χρόνο πριν ακόμη λάβουμε τα μέτρα που αφο-

ρούσαν τους συγκεκριμένους νομούς και συγ-

κεκριμένες περιφερειακές ενότητες, οι οποίες

είχαν εμφανίσει τα κρούσματα της ευλογιάς». 

Κ Ω Σ Τ Α Σ  Τ Σ Ι Α Ρ Α Σ

«Επανεκτίμηση 
της κατάστασης μετά 

τη 10ήμερη απαγόρευση 
μετακίνησης αιγοπροβάτων»

Ισχυρά κίνητρα και φοροαπαλλαγές άνω των 3 δισ.

ευρώ για παραγωγικές επενδύσεις και κυρίως νέες

θέσεις εργασίας, με έμφαση στις παραμεθόριες πε-

ριοχές και την πληγωμένη Θεσσαλία θα παρέχει το

πλαίσιο για το νέο παραγωγικό μοντέλο της χώρας. 

Όπως δήλωσε χθες στο Mega ο υπουργός Ανά-

πτυξης Τάκης Θεοδωρικάκος, ο παραγωγικός με-

τασχηματισμός σημαίνει παραγωγικές επενδύσεις

σε όλη τη χώρα και ιδιαίτερα τις παραμεθόριες πε-

ριοχές, από την Ήπειρο και τη Μακεδονία μέχρι τη

Θράκη και τον Έβρο σε όλες τις οικονομικές δρα-

στηριότητες με έμφαση στη βιομηχανία. Πρόσθεσε

δε ότι το καθεστώς των παραμεθόριων περιοχών

θα αφορά και τη Θεσσαλία που επλήγη από φυσι-

κές καταστροφές και στάθηκε ιδιαίτερα στο καθε-

στώς των εμβληματικών επενδύσεων αναφέροντας

ως παράδειγμα την επένδυση της Metlen για την

κατασκευή σκελετών στρατιωτικών οχημάτων στη

βιομηχανική περιοχή του Βόλου.  

«Το σπουδαιότερο είναι να εξασφαλίσουμε ότι

θα έχουμε ανάπτυξη, ότι θα έχουν δουλειές τα παι-

διά μας, ότι οι νέοι θα μείνουν στις παραμεθόριες

περιοχές και θα συνεχίσουν να μειώνονται οι κοι-

νωνικές και περιφερειακές ανισότητες», όπως

ανέφερε χαρακτηριστικά ο κ. Θεοδωρικάκος. 

Ο υπουργός ξεκαθάρισε ότι με το νέο πλαίσιο για

την ανασυγκρότηση της παραγωγικής βάσης της

χώρας δεν υποβαθμίζεται ο τουρισμός, ο οποίος

συνεχίζει να αυξάνεται ποσοτικά και ποιοτικά, αλλά

«δεν γίνεται να κάνουμε μονοκαλλιέργεια». Ο

υπουργός Ανάπτυξης ανακοίνωσε πως τις ερχόμε-

νες δύο εβδομάδες θα ανακοινωθούν τα αποτελέ-

σματα των δυο κύκλων του τουρισμού του επενδυ-

τικού νόμου του 2022. Τα νέα καθεστώτα θα ξεκι-

νήσουν από τον Φεβρουάριο, ενώ οι πόροι υπάρ-

χουν στο τομεακό πρόγραμμα ανάπτυξης και είναι

όλα στο πλαίσιο των υποχρεώσεων του μεσοπρό-

θεσμου προγράμματος.

Λουκάς Γεωργιάδης

Θεοδωρικάκος: Κίνητρα και φοροαπαλλαγές 3 δισ. για παραγωγικές 
επενδύσεις και νέες θέσεις εργασίας κυρίως σε παραμεθόριο και Θεσσαλία

«Θα εξαιρεθούν από τα περιοριστικά μέτρα οι περιοχές που δεν έχουν
κρούσματα ευλογιάς - Στόχος είναι η διάσωση της κτηνοτροφίας μας»,

ξεκαθάρισε ο υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης 
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«Τ
ο άλλο με τον Πινόκιο το ξέρε-

τε;», αναρωτιόντουσαν το βρά-

δυ της Τρίτης «γαλάζιοι» βου-

λευτές όταν άκουσαν τις γενικολογίες και

αοριστίες με τις οποίες ο πρώην πρωθυ-

πουργός Αλέξης Τσίπρας συνόδεψε την

επιχείρηση «αναστήλωσης» του ηγετικού

του προφίλ! Ώρες αργότερα, ο κυβερνητι-

κός εκπρόσωπος Παύλος Μαρινάκης σε

συνέντευξή του (ERTNEWS) σχολίασε με-

ταξύ άλλων ότι «το να μαζεύεται ο κ. Τσί-

πρας με τους υπουργούς που είχε όταν

ήταν πρωθυπουργός και να μιλάνε για ανά-

πτυξη και για οικονομία είναι σαν να μά-

θουμε μετά από λίγες εβδομάδες ότι θα έρ-

θει ο Πινόκιο με τους φίλους του να μιλήσει

για την αλήθεια και για την καταπολέμηση

των fake news». 

«Ο Τσίπρας μάλλον 
θα ήξερε για τον κορονοϊό»

Επί της ουσίας των τοποθετήσεων του κ.
Τσίπρα, ο κυβερνητικός εκπρόσωπος είπε
ότι τον «συγκλόνισε» ένα απόσπασμα της
ομιλίας του πρώην πρωθυπουργού και
συγκεκριμένα αυτό στο οποίο υποστήριξε
ότι «η κυβέρνηση της ΝΔ παρέλαβε το 2019
μια οικονομία σταθεροποιημένη με εύρω-
στο δημόσιο ταμείο, βιώσιμο δημόσιο χρέ-
ος και προίκα το Ταμείο Ανάκαμψης και
Ανθεκτικότητας, ένα πραγματικό χρηματο-
δοτικό εργαλείο μετασχηματισμού της πα-
ραγωγικής βάσης της χώρας, πρωτοφανές
στην ιστορία της ΟΝΕ». Ο κυβερνητικός εκ-
πρόσωπος διερωτήθηκε αν είναι αλήθεια ή
όχι ότι το Ταμείο Ανάκαμψης δημιουργή-
θηκε από τον Κυριάκο Μητσοτάκη που
πρωταγωνίστησε, ώστε να το αποδεχτεί η
Ευρώπη ως αναγκαίο για την αντιμετώπιση
των συνεπειών της πανδημίας με σκοπό
την επανεκκίνηση της οικονομίας, τη στή-
ριξη των ευρωπαϊκών κρατών. «Εκτός εάν
είχε φοβερές διασυνδέσεις στη Γιουχάν ο
κ. Τσίπρας, ήξερε για τον κορονοϊό που θα
ξεκινούσε λίγους μήνες μετά. Είχε μαντι-
κές ικανότητες. Ήξερε ότι θα προκύψει μια
ανάγκη», πρόσθεσε ο κ. Μαρινάκης. 

«Ο Μητσοτάκης πρωταγωνίστησε
στην Ευρώπη για
το Ταμείο Ανάκαμψης»

«Να θυμηθούμε τι δεν ψήφισαν ο ΣΥΡΙ-

ΖΑ και το ΠΑΣΟΚ. Το Ταμείο Ανάκαμψης

είναι ένα χρηματοδοτικό εργαλείο εμβλη-

ματικής σημασίας. Πάει στις προληπτικές

εξετάσεις για γυναίκες και άνδρες για να

προλάβουν γρήγορα μια μορφή καρκίνου.

Πάει στο πρόγραμμα “Αιγίς”, δηλαδή σε μια

σειρά από δράσεις για να έχουμε όλο και

καλύτερα αποτελέσματα στην αντιμετώπι-

ση των πρωτοφανών προκλήσεων της κλι-

ματικής κρίσης. Πάει σε πάνω από 80 νο-

σοκομεία στη χώρα που ανακαινίζονται το

ένα μετά το άλλο και ήταν ερείπια για ολό-

κληρες δεκαετίες. Σε κέντρα υγείας, σε

διαδραστικούς πίνακες και σε μια σειρά

από πρωτοβουλίες. Και βέβαια πάει και σε

μικρομεσαίες επιχειρήσεις, οι οποίες μά-

λιστα παίρνουν πάνω από 36 δισ. συνολικά,

αν βάλει κανείς μέσα και το ΕΣΠΑ και τα

υπόλοιπα χρηματοδοτικά εργαλεία. Και

ρωτάω εγώ λοιπόν: Τελικά, όταν ο κ. Μη-

τσοτάκης πρωταγωνίστησε στην Ευρώπη

για το Ταμείο Ανάκαμψης τελικά ήταν κα-

λός ή κακός; Γιατί το ότι δεν το πήρε προίκα

είναι δεδομένο», κατέληξε ο κυβερνητικός

εκπρόσωπος.

Στα χνάρια του Σημίτη 
Κυβερνητικά και κομματικά στελέχη της

ΝΔ σχολίαζαν ότι η ουσία όλης της εκδή-
λωσης στον Πειραιά ήταν να θυμηθεί ο κό-
σμος την ύπαρξη του Τσίπρα, ο οποίος προ-
εξοφλεί ότι θα είναι επικεφαλής κοινωνι-
κών ομάδων που θα συγκλίνουν πολιτικά
και προγραμματικά και «μαζί» θα αλώσουν
την εξουσία. «Χτίζει νέο κόμμα με παλιά
υλικά», σχολίαζαν για την παρουσία Γιάννη
Δραγασάκη, Λούκας Κατσέλη, προσθέτον-
τας ότι ο Τσίπρας και οι συν αυτώ θέλουν να
κυβερνήσουν με ινστιτούτα και ομίλους
σκέψης, στα χνάρια του Κώστα Σημίτη και
του Γιώργου Πανταγιά», πρόσθεταν.

Τα ίδια στελέχη ειρωνεύονταν την προσπά-
θεια του πρώην πρωθυπουργού να πείσει για
την ανάγκη μεγάλων μεταρρυθμίσεων και

ρήξεων, όταν ήταν ο ίδιος και το κόμμα του
που μάχονταν όποια μεταρρύθμιση δρομολο-
γούσε ο Κυριάκος Μητσοτάκης, μαζί με την
αναγκαία ρήξη με ομάδες συμφερόντων. 

«Ακούσαμε για την ανάγκη να υπάρξει
ένα μεγάλο αναπτυξιακό σοκ, αντίστοιχο
των περιόδων… Χαρίλαου Τρικούπη και
Ελευθέριου Βενιζέλου, με αλλαγή του πα-
ραγωγικού προτύπου. Μα δεν είπε κουβέν-
τα σε ποιον τομέα και σε ποια κατεύθυνση»,
σχολίαζαν οι ίδιες πηγές, προσθέτοντας ότι
η ομιλία Τσίπρα έβριθε αοριστολογιών. 

Καμία αυτοκριτική 
Επίσης, σε πολλούς προκάλεσε αλγεινή

εντύπωση το γεγονός ότι για μία ακόμη φο-
ρά δεν ακούστηκε λέξη αυτοκριτικής για τα
λάθη, τις παραλείψεις και τις ανερμάτιστες
πολιτικές της κυβέρνησής του. Ούτε για τη
συνεχή καθοδική πορεία του ΣΥΡΙΖΑ επί
ημερών του, που ήταν η αρχή για την επι-
στροφή σε μονοψήφια ποσοστά.

«Ένας πρώην πρωθυπουργός, ο οποίος
δεν έχει το σθένος να παραδεχθεί τα λάθη
και τις παραλείψεις του, δεν έχει καν την
ευαισθησία να μη μιλάει για το ευρωπαϊκό
μέλλον της χώρας, όταν ο ίδιος οδήγησε
την Ελλάδα στο χείλος της εξόδου από την
ΕΕ, δεν μπορεί ούτε να αλλάξει ούτε να σα-
γηνεύσει εκ νέου», λένε στελέχη από διά-
φορες πτέρυγες της Βουλής.

Για τα περί σύγκρουσης, δε, με τα μεγάλα
συμφέροντα, τα σχόλια είναι από σκωπτικά
έως ιδιαιτέρως αιχμηρά, αφού επί των κυ-
βερνητικών ημερών του κ. Τσίπρα δεν
υπήρξε ούτε μία ανάλογη σύγκρουση που
να χρήζει μνημόνευσης. 

«Μιλάνε για ανάπτυξη και για οικονομία, 
είναι σαν να έρθει ο Πινόκιο να μιλήσει για την αλήθεια 

και για την καταπολέμηση των fake news», 
δήλωσε ο Παύλος Μαρινάκης 

Α Λ Ε Ξ Η Σ Τ Σ Ι Π Ρ Α Σ

Χτίζει νέο κόμμα 
με «παλιά υλικά»
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Τ
η μάχη με τα προβλήματα της κα-

θημερινότητας των πολιτών συ-

νεχίζει ο υφυπουργός Μεταφο-

ρών Βασίλης Οικονόμου, ο οποίος από

την πρώτη στιγμή της ανάληψης των κα-

θηκόντων του έχει δεσμευτεί πως δεν θα

κάνει ούτε βήμα πίσω για να αντιμετωπί-

σει όλα τα προβλήματα με στόχο να απο-

λαμβάνουν όλοι την ποι-

οτική αναβάθμιση των

Μέσων Μαζικής Μεταφο-

ράς. Ο ίδιος πραγματο-

ποίησε ακόμη μία αυτο-

ψία, αυτήν τη φορά στο

δρομολόγιο του προ-

αστιακού.

«Πραγματοποίησα αυ-

τοψία στο δρομολόγιο του προαστιακού

από τις Αφίδνες προς τον Σταθμό Λαρί-

σης, με τον μηχανοδηγό Γιώργο Καλλι-

μάνη να μας οδηγεί με απόλυτη ασφά-

λεια στον προορισμό μας. Χρειάζονται

ακόμη σοβαρές παρεμβάσεις για την

αναβάθμιση του προαστιακού στο τμήμα

από ΣΚΑ έως την Οινόη», τόνισε χαρα-

κτηριστικά ο κ. Οικονόμου και συνέχισε

γράφοντας σε ανάρτησή του: «Πραγματι-

κά χαίρομαι ιδιαίτερα όταν βλέπω έμπει-

ρους και καταρτισμένους οδηγούς στον

Ελληνικό Σιδηρόδρομο».

Ο νέος συγκοινωνιακός χάρτης
Ο υφυπουργός Μεταφορών πριν από

λίγες μέρες είχε αναφερθεί σε άρθρο

του στο Αθηναϊκό και Μακεδονικό

Πρακτορείο Ειδήσεων στον «νέο συγ-

κοινωνιακό χάρτη της Αττικής», ο οποί-

ος αναμένεται να δημιουργήσει «πό-

λεις-πρότυπο για τις σύγχρονες μετα-

φορές». «Ο συγκοινωνιακός χάρτης

παραμένει εδώ και 20 χρόνια ίδιος, γε-

γονός που καθιστά επιτακτική ανάγκη

τον εκσυγχρονισμό του. Η ανάγκη αυτή

γίνεται ακόμη πιο επιτακτική από τη

στιγμή που η κυβέρνηση πραγματοποι-

εί μια τεράστια επένδυση της τάξης των

2 δισ. ευρώ στη δημόσια συγκοινωνία,

κάτι που γίνεται για πρώτη φορά στα

χρονικά τις τελευταίες δεκαετίες. Ο νέ-

ος συγκοινωνιακός χάρτης στοχεύει

στη δημιουργία ενός νέου συστήματος

μεταφορών στην Αττική, επικεντρωμέ-

νου πρωτίστως στις Δημόσιες Συγκοι-

νωνίες για τα επόμενα είκοσι χρόνια.

Στόχος μας είναι μία νέα εποχή κινητι-

κότητας στην Αττική - μια εποχή που

συνδυάζει την καινοτομία, την άνεση

και τη βιωσιμότητα. Όμως, ο χάρτης

αυτός δεν θα είναι απλά ένα νέο σύστη-

μα διαχείρισης των μετακινήσεων, μια

διαδικασία στα χαρτιά, αλλά ένα ολιστι-

κό σχέδιο για την αναβάθμιση της ποι-

ότητας ζωής όλων των πολιτών», είχε

γράψει ο κ. Οικονόμου, τονίζοντας

ακόμη πως «αυτό ακριβώς συμμερί-

ζονται όλοι οι αρμόδιοι φορείς, η περι-

φέρεια, οι δήμαρχοι της Αττικής, τα συ-

ναρμόδια υπουργεία αλλά και οι απλοί

πολίτες που δείχνουν ιδιαίτερο ενδια-

φέρον για την εκπόνηση του σχεδίου

αλλά και για τη διαδικασία της διαβού-

λευσης που θα ακολουθήσουμε. Η συ-

νεργασία με όλους τους συντελεστές

αποτελεί βασικό στοιχείο της επιτυχίας

μας, καθώς ενσωματώνει όλα τα νέα

δεδομένα, τις ανάγκες και τις προοπτι-

κές της κάθε περιοχής ώστε ο νέος

συγκοινωνιακός χάρτης να είναι επιτυ-

χημένος».

Τέσσερις κεντρικοί άξονες
Σύμφωνα με όσα ανέφερε ο υφυπουρ-

γός Μεταφορών, ο νέος συγκοινωνιακός

χάρτης είναι το αποτέλεσμα εντατικών

ερευνών και επιστημονικών μελετών με

στόχο την αναδιάρθρωση του συγκοινω-

νιακού δικτύου της Αττικής και στηρίζε-

ται σε τέσσερις κεντρικούς άξονες: βιώ-

σιμη κινητικότητα, προσβασιμότητα,

χρήση καινοτόμων τεχνολογιών και προ-

στασία του περιβάλλοντος.

«Κάθε πτυχή αυτού του σχεδίου, από

την ανάπτυξη στα μέσα σταθερής τρο-

χιάς ως βάση αλλά και την επέκταση

και επίβλεψη των λεωφορειολωρίδων

μέχρι την αναβάθμιση των αμαξοστα-

σίων και των στάσεων, έχει σχεδιαστεί

με γνώμονα το μέλλον και τις αυξανό-

μενες ανάγκες της πόλης. Οι εποχές

επιτάσσουν την υιοθέτηση καινοτόμων

νέων τεχνολογιών, όπως τα ηλεκτρικά

λεωφορεία και τα συστήματα έξυπνης

διαχείρισης στόλου, μεταξύ άλλων, για

να προσφέρουμε σύγχρονες λύσεις για

τις καθημερινές μετακινήσεις των πο-

λιτών αλλά και για να καταφέρουμε να

βελτιώσουμε την καθημερινότητά τους

σε ό,τι αφορά τις μετακινήσεις τους»,

τόνισε ο υφυπουργός, ξεκαθαρίζοντας

πως με τον νέο συγκοινωνιακό χάρτη

«ενισχύουμε τη βιωσιμότητα με μέτρα

που μειώνουν το περιβαλλοντικό απο-

τύπωμα, συμβάλλοντας στην επίτευξη

των στόχων κλιματικής ουδετερότητας.

Μεριμνούμε για την προώθηση στο πο-

δήλατο, στο πατίνι, στην πεζοπορία και

στις λοιπές μορφές μικροκινητικότη-

τας εντός του αστικού ιστού».

Βασίλης Οικονόμου: «Ούτε βήμα 
πίσω μέχρι να αντιμετωπίσουμε 
όλα τα προβλήματα στα ΜΜΜ»

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

ΑΥΤΟΨΙΑ - ΠΡΟΑΣΤΙΑΚΟΣ

«Πραγματοποίησα αυτοψία στο δρομολόγιο του προαστιακού 
από τις Αφίδνες προς τον Σταθμό Λαρίσης, με τον μηχανοδηγό 

να μας οδηγεί με απόλυτη ασφάλεια στον προορισμό μας», 
δήλωσε ο υφυπουργός Μεταφορών 
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Ο
υπουργός Εσωτερικών Θεόδωρος Λι-

βάνιος δήλωσε πως «φέραμε ένα νομο-

σχέδιο στη Βουλή, το οποίο ψηφίστηκε

χθες και κάνει σημειακές παρεμβάσεις σε όλα

σχεδόν τα στάδια, καθώς είναι προφανές ότι

υπάρχει μεγάλη καθυστέρηση στους διαγωνι-

σμούς του ΑΣΕΠ».

Ο κ. Λιβάνιος μιλώντας στην ΕΡΤ εξήγησε και

τους στόχους του νέου νόμου: «Σύντμηση των

χρόνων για τη διενέργεια ενός διαγωνισμού

από το στάδιο της προκήρυξης μέχρι την έκδο-

ση των αποτελεσμάτων, προκειμένου οι επιτυ-

χόντες και οι διοριστέοι στον διαγωνισμό να

αναλάβουν πραγματικά καθήκοντα. Και κυρίως

εισάγει μια μεγάλη καινοτομία η οποία θα εξε-

λιχθεί τους επόμενους μήνες, που είναι η άντ-

ληση των δικαιολογητικών των υποψηφίων, με

τη συναίνεση προφανώς του υποψηφίου, από

τις βάσεις δεδομένων των μητρώων του».

«Άντληση στοιχείων από 
τις βάσεις δεδομένων»

Στη συνέχεια ο υπουργός εξήγησε πόσο ση-
μαντική είναι η συγκεκριμένη καινοτομία και τι
αλλαγές φέρνει: «Ζητείται, για παράδειγμα, το
πτυχίο μας που είναι καταχωρημένο στα μη-
τρώα του ΕΦΚΑ. Αντί λοιπόν να σκανάρουμε το
πτυχίο, να το αναρτούμε στη σελίδα και να μπαί-
νει και ένας υπάλληλος του ΑΣΕΠ, δίνουμε τη
δυνατότητα στους υποψηφίους να αντλούν τα
στοιχεία τους από όλες τις βάσεις δεδομένων
του ελληνικού Δημοσίου. Χαρακτηριστικότερο
παράδειγμα το πόσα παιδιά έχω, το οποίο είναι
μέσα σε μητρώο του υπουργείου Εσωτερικών
και ζητούσε από τον υποψήφιο να αναρτήσει
ένα δικαιολογητικό που χρησιμοποιεί το μισό
κράτος περί οικογενειακής κατάστασης».
Ο κ. Λιβάνιος πρόσθεσε: «Η λύση δεν είναι πάν-
τα οι προσλήψεις και η ενίσχυση του προσωπι-
κού στο συγκεκριμένο θέμα, αφού η διαδικασία
είχε καθυστερήσεις στον έλεγχο, ενώ εάν
υπάρχει κάτι ψηφιακά δεν χρειάζεται έλεγχος
και χειροκίνητα».

Μάλιστα, έφερε ένα ακόμη παράδειγμα για τα

προβλήματα που λύνει η άντληση των δικαιολο-

γητικών από τις βάσεις δεδομένων των μητρώων

των υποψηφίων: « Ένας καλός υπάλληλος του

ΑΣΕΠ μπορεί να ελέγξει 10-15 αιτήσεις την ημέ-

ρα, και όταν υπάρχει διαγωνισμός με 100.000 αι-

τήσεις, αντιλαμβάνεστε πόσες εργατοώρες χρει-

άζονται προκειμένου να ελεγχθούν όλα τα δι-

καιολογητικά. Όταν κάτι ελέγχεται ψηφιακά,

μειώνεται και ο αριθμός των ενστάσεων».

Εντοπιότητα
«Το πολύ σημαντικό που εισάγει το νομοσχέ-

διο είναι η εντοπιότητα», είπε ο κ. Λιβάνιος και

εξήγησε: «Όταν κάποιος δεν διοριστεί, έρχεται

επιλαχών, αλλά για να μαζευτεί μια δεξαμενή

κενών θέσεων και να γίνει ανακατανομή των

επιλαχόντων πάλι χρειάζεται περίπου ένας χρό-

νος. Η εντοπιότητα θα λύσει σε σημαντικό βαθ-

μό στη συντριπτική πλειοψηφία των δήμων αυτό

το θέμα, ενώ παράλληλα δίνεται η δυνατότητα

στους υποψηφίους να επιλέξουν τις θέσεις για

τις οποίες πραγματικά ενδιαφέρονται».

«Θέλουμε ο νέος, ο οποίος είναι για παρά-

δειγμα από τον Δήμο Αγράφων και τελειώνει το

Οικονομικό Πανεπιστήμιο, εφόσον το επιθυμεί,

να μπορέσει να εργαστεί στον Δήμο Αγράφων

όταν ανοίξει θέση. Με τον τρόπο αυτό και δίνου-

με κίνητρο ιδίως στους νέους ανθρώπους να

παραμείνουν στον τόπο τους, ιδίως στις νησιω-

τικές περιοχές. Επιλύουμε και ένα σημαντικό

πρόβλημα που έχει να κάνει με τη στέγη των δη-

μόσιων υπαλλήλων, αφού έχουμε δει ότι το κό-

στος της στέγης, στις τουριστικές περιοχές

ιδίως, είναι πάρα πολύ δυσβάσταχτο, παρά τα

κίνητρα».
Επίσης, ο κ. Λιβάνιος ανέφερε: «Στο κομμάτι

των δημόσιων υπηρεσιών έχει παρατηρηθεί ότι
ένας, για παράδειγμα, από την Αθήνα που διορί-
ζεται σε έναν ορεινό νησιωτικό δήμο μετά τα
δύο χρόνια πάντα αναζητεί κάποιον τρόπο να
επιστρέψει πίσω στην Αθήνα, οπότε δημιουρ-
γείται πάλι ένα κενό στα νησιά και ουσιαστικά
έχει παρατηρηθεί ότι νιώθουμε ότι ρίχνουμε
ένα νερό σε ένα βαρέλι δίχως πάτο».

«Δεν υπήρχε 
διαφωνία επί της ουσίας»

Αναφερόμενος στην καταψήφιση του νομο-
σχεδίου από τα κόμματα της αντιπολίτευσης και
κυρίως τον ΣΥΡΙΖΑ και το ΠΑΣΟΚ ανέφερε: «Τα
δύο κόμματα, το δεύτερο και τρίτο σε μέγεθος
κοινοβουλευτικό κόμμα, καταψήφισαν το άρ-
θρο για την εντοπιότητα, χωρίς να είναι και ξε-
κάθαροι οι λόγοι και δεν υπήρχε διαφωνία επί
της ουσίας. Υπάρχουν θέματα τα οποία απαιτούν
συναίνεση και θα σας πω δύο θέματα. Το πρώτο,
για παράδειγμα, όταν θα έρθει κάποια στιγμή το
επόμενο έτος. Η επιστολική ψήφος θα έρθει κά-
ποια στιγμή μέσα στο 2025. Πρέπει να υπερψη-
φιστεί η σχετική διάταξη και το σχετικό νομοθέ-
τημα από όλα τα κόμματα και αφετέρου κάποια
στιγμή μπορεί να ανοίξει και το ζήτημα της συν-
ταγματικής αναθεώρησης», είπε ο υπουργός
Εσωτερικών.

Ο κυβερνητικός εκπρόσωπος Παύλος Μαρινάκης
έκανε σκληρή κριτική στο ΠΑΣΟΚ και προσωπικά
στον Νίκο Ανδρουλάκη για την καταψήφιση του νο-
μοσχεδίου σχετικά με την επιτάχυνση των προσλή-
ψεων μέσω του ΑΣΕΠ.

Ο κ. Μαρινάκης κάνει λόγο για «προσχηματική
άρνηση» του ΠΑΣΟΚ και αναφέρει συγκεκριμένα:
«Στη χθεσινή ψηφοφορία για το νομοσχέδιο του
υπουργείου Εσωτερικών, σχετικά με την επιτάχυν-
ση των προσλήψεων μέσω του ΑΣΕΠ και την καθιέ-
ρωση συστήματος κινήτρων και ανταμοιβής των δη-
μόσιων υπαλλήλων, το ΠΑΣΟΚ, παρά την “αλλαγή
σελίδας”, επέλεξε να επιστρέψει στον δρόμο της άρ-

νησης, ακόμα και για ρυθμίσεις αυτονόητες. Η πολι-
τική είναι πολιτικές και όχι συνθήματα. Όλοι κρινό-
μαστε καθημερινά από τους πολίτες για τις πράξεις
και όχι για τα λόγια μας».

Στη συνέχεια ο κυβερνητικός εκπρόσωπος με
καυστικό ύφος ανέφερε: «Μάλλον, ο προσφάτως
επανεκλεγείς κ. Ανδρουλάκης δεν θεωρεί χρήσιμη
τη μείωση των προθεσμιών που θα κάνουν γρηγο-
ρότερες τις προσλήψεις μέσω ΑΣΕΠ, την ταχύτητα
στη συγκέντρωση των δικαιολογητικών μέσω της
διαλειτουργικότητας, την ενίσχυση με προσωπικό
απομακρυσμένων, νησιωτικών και ορεινών περιο-
χών, την αυξημένη μοριοδότηση για τις περιοχές

αυτές και την προτεραιοποίηση των συμπολιτών μας
με αναπηρία. Ίσως θεωρεί πιο σημαντικό το να κατα-
ψηφίσει ένα νομοσχέδιο για να επικρίνει αργότερα
την κυβέρνηση για καθυστερήσεις στις προσλήψεις.
Μια τέτοια προσχηματική άρνηση αποτελεί -δυστυ-
χώς- προσφιλή τακτική του ΠΑΣΟΚ, όπως είχαμε
δει και στα νομοσχέδια για την ίδρυση μη κρατικών-
μη κερδοσκοπικών τμημάτων ξένων ΑΕΙ στην Ελλά-
δα, ή για την επιστολική ψήφο. Μόνη μας ευχή, αυτό
το πρώτο δείγμα της ανανεωμένης θητείας του κ.
Ανδρουλάκη στην προεδρία του ΠΑΣΟΚ να μην είναι
προάγγελος μιας δεύτερης θητείας της οποίας ο τίτ-
λος θα είναι “στο ίδιο έργο θεατές”».

Μαρινάκης κατά ΠΑΣΟΚ για την καταψήφιση του νομοσχεδίου: 
«Παρά την αλλαγή σελίδας, επέλεξε να επιστρέψει στον δρόμο της άρνησης»

ΛΙΒΑΝΙΟΣ ΓΙΑ ΑΣΕΠ

«Κίνητρα στους νέους 
για να δουλέψουν 
στον τόπο τους»

Ο υπουργός Εσωτερικών 
εξήγησε με συγκεκριμένα 
παραδείγματα τις αλλαγές 
που φέρνει 
η νέα μεταρρύθμιση 
για την επιτάχυνση 
προσλήψεων μέσω 
της Ανεξάρτητης Αρχής
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Ε
ντυπωσιακά για τα δεδομένα του
ΣΥΡΙΖΑ ήταν τα εγκαίνια των νέων
γραφείων του έκπτωτου προέδρου

Στέφανου Κασσελάκη στον Ταύρο και την
οδό Πειραιώς. Αφού η ανοιχτή συγκέντρω-
ση που θα διοργάνωνε στο κέντρο της Αθή-
νας ο τέως πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ τελικώς
δεν ευοδώθηκε, ο Στέφανος Κασσελάκης
κάλεσε όσους γράφηκαν στην πλατφόρμα

του «odikosmassyriza» να
βρεθούν στα νέα του γρα-
φεία και να μιλήσουν (κυ-
ρίως όμως να φωτογραφη-
θούν) μαζί του. 

Στον χώρο σχηματίστη-
καν από νωρίς ουρές οπα-
δών του. Η πλατφόρμα του
άλλωστε, σύμφωνα με τα

στοιχεία που δίνουν οι συνεργάτες του,
έχει φτάσει τις 18.000 εγγραφές και τις
4.000 εγγραφές εθελοντών.

Το βράδυ της Τετάρτης, στον χώρο βρέ-
θηκαν περισσότεροι από 1.000 εξ αυτών, οι
οποίοι μάλιστα υποδέχτηκαν τον έκπτωτο
πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ με καπνογόνα. 

Ποιοι πήγαν 
Το «παρών» έδωσαν και αρκετά στελέχη

του ΣΥΡΙΖΑ όπως οι βουλευτές Θεοδώρα
Τζάκρη και Ευάγγελος Αποστολάκης, ο
Ευάγγελος Αντώναρος και ο διευθυντής
της Κοινοβουλευτικής Ομάδας του κόμμα-
τος Θάνος Μωραΐτης, αλλά και celebrities
όπως η Σοφία Βόσσου που έχει εκφράσει
τη συμπάθειά της για τον έκπτωτο πρόεδρο
του ΣΥΡΙΖΑ και ο πρώην υποψήφιος ευρω-
βουλευτής Νάσος Παπαργυρόπουλος, που
αποτελεί συχνά συνομιλητή του Στέφανου
Κασσελάκη. «Στέφανε, θυμήσου, η βάση
είναι μαζί σου», φώναζαν οι οπαδοί του
όταν ο εξ Αμερικής ορμώμενος επιχειρη-
ματίας μαζί με τον σύζυγό του εμφανίστη-
καν στον χώρο. Μάλιστα κατά την άφιξη του
τέως προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ τα μεγάφωνα
του χώρου έπαιξαν από… «πριόνια» μέχρι
Γκόραν Μπρέγκοβιτς, Guns ‘n’ Roses αλλά
και τον ύμνο του ΕΑΜ, τραγουδισμένο από
τα Κίτρινα Ποδήλατα. 

Πριν πάρει τον λόγο ο Στέφανος Κασσε-
λάκης, η Θεοδώρα Τζάκρη ανακοίνωσε
από μικροφώνου πως η Επιτροπή Δεοντο-
λογίας του ΣΥΡΙΖΑ «απεφάνθη σήμερα
πριν από λίγο ότι αρμόδιο για να κρίνει τις
υποψηφιότητες είναι μόνο το Συνέδριο και
όχι η Κεντρική Επιτροπή», προκαλώντας
κύματα ενθουσιασμού στους συγκεντρω-
μένους οπαδούς του έκπτωτου προέδρου. 

«Η τράπουλα δεν είναι σημαδεμένη»
Παίρνοντας τον λόγο, ο Στέφανος Κασ-

σελάκης άνοιξε τα χαρτιά του μπροστά
στους οπαδούς του. Ξεκαθάρισε ότι όταν
επανεκλεγεί πρόεδρος θα επιστρέψει

στις καταστατικές αλλαγές που έχει προ-
αναγγείλει, λέγοντας χαρακτηριστικά:
«Όταν γίνουν αυτές οι εκλογές, αμέσως
θα πάμε στις καταστατικές αλλαγές. Θα
αλλάξει ο τρόπος με τον οποίο επιλέγον-
ται υποψήφιοι, βουλευτές, ευρωβουλευ-
τές, ακόμα και αυτοί που είναι σήμερα
βουλευτές θα περνάνε από την κρίση της
βάσης. Θα μπορούν όλοι να μπουν στον
αγώνα και να ψηφίζουν και ψηφιακά. Με
αυτόν τον τρόπο όλοι θα ξέρουν ότι η τρά-
πουλα δεν θα είναι σημαδεμένη. Ένα
κόμμα που μιλά για κοινωνική κινητικό-
τητα θα πρέπει να εφαρμόζει και την πο-
λιτική κινητικότητα». 

Παράλληλα αναφέρθηκε στο «ασυμβίβα-
στο μεταξύ πολιτικών στελεχών της Κεντρι-
κής Επιτροπής και όσων είναι μισθωτοί ή
μετακλητοί ή αποσπασμένοι από το κόμμα».
Κάλεσε ακόμα τους οπαδούς του να κάνουν

την οργή και το πείσμα τους «χαμόγελο και
δράση» και τόνισε: «Όχι, δεν είμαστε όλοι το
ίδιο. Αυτή η νέα πολιτική μορφή, η συμμε-
τοχική, που θα την αρχίσουμε εδώ στο κόμ-
μα μας, είναι μοντέλο για τη χώρα μας. Κάθε
τέσσερα χρόνια ψηφίζουμε, ψηφίζουμε και
τίποτα δεν αλλάζει. Και η ερώτηση είναι για-
τί. Την απάντηση την ξέρετε. Γιατί βιώνουμε
μια διακυβέρνηση του τόπου από μια οικο-
νομική ολιγαρχία». 

«Ρηξικέλευθες ιδέες»
Ο ίδιος προανήγγειλε «ρηξικέλευθες

ιδέες» που θα ανακοινωθούν από τα συγ-
κεκριμένα γραφεία και σημείωσε: «Η χώ-
ρα έχει ανάγκη από ένα ανεξάρτητο προ-
οδευτικό κόμμα που τιμά τους αγώνες της
Αριστεράς και παλεύει για τους αγώνες του
μέλλοντος. Αυτός είναι ο λόγος που είμαι
μαζί σας. Δεν νοείται στον Συνασπισμό της

Ριζοσπαστικής Αριστεράς, σε αυτό το κόμ-
μα που έχει παρακαταθήκη του τους αγώ-
νες που εμπνέουν, να αφήσουμε η δημο-
κρατία μας να κηλιδωθεί από αντιδημο-
κρατικές πράξεις. Είναι ζήτημα δημοκρα-
τίας να κερδίσουμε το Συνέδριο. Αν το ανα-
βάλουν, είναι ζήτημα δημοκρατίας να πά-
ρουμε πρωτοβουλίες, όπως προβλέπει το
καταστατικό και να απαιτήσουμε η βούλη-
σή σας να ακουστεί». 

Περιγράφοντας, τέλος, τα επόμενα βή-
ματα του ίδιου και των οπαδών του, δήλω-
σε: «Οργανωνόμαστε, θα πάμε να εκφρα-
στούμε στο Συνέδριο, μην επιτρέψετε σε
κανέναν να πάρει τη φωνή σας. Αυτό το
κόμμα είναι δικό σας και θα πάμε δημο-
κρατικά μέχρι τέλους. Μια μέρα, το πιο
ανοιχτό κόμμα στη χώρα με τη σωστή φιλο-
σοφία για την πρόοδο, με προτάσεις κοινής
λογικής που έχουμε ανάγκη θα είναι ανοι-
χτό στην κοινωνία, προοδευτικό, θα βάζει
θέματα που φοβόμασταν να συζητήσουμε.
Τίποτα δεν είναι δεδομένο. Πρώτος σταθ-
μός το Συνέδριο που θα ακυρώσει την άρση
της εμπιστοσύνης και θα ανακηρύξει υπο-
ψηφιότητες».

«Πρώτη» Κασσελάκη στα νέα
γραφεία με Guns ‘n’ Roses

του Αντώνη 

Αναστασόπουλου

antonis.anastasopoulos@gmail.com

«Όταν επανεκλεγώ πρόεδρος θα τα αλλάξω όλα», 
είπε στους περίπου 1.000 εθελοντές που βρέθηκαν 

το βράδυ της Τετάρτης στον χώρο των εγκαινίων
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Εσωτερικός χώρος του ξενοδοχείου και ένα από τα δώδεκα υπερπολυτελή,
για τα δεδομένα της εποχής, δωμάτια που είχε το Kalari Hotel

Ο
Αλέξανδρος Καχριμάνης, αν μη τι
άλλο, είναι όντως ένας στοργικός
πατέρας και αυτό δεν το λέμε με

καμία διάθεση ειρωνείας. Είναι πραγματι-
κότητα αδιαμφισβήτητη. Ο ίδιος συχνά πυ-
κνά δηλώνει, ακόμη και μέσα στο Περιφε-
ρειακό Συμβούλιο, ότι «τα παιδιά μου ψά-
χνουν για ένα μεροκάματο…», αλλά τα γε-

γονότα και οι επενδύσεις
εκατομμυρίων τον διαψεύ-
δουν, με αποτέλεσμα να
εγείρεται πλήθος ερωτημά-
των για την προέλευση των
χρημάτων.

Χωρίς καμιά συζήτηση σε-
βόμαστε οτιδήποτε αφορά
οικογένεια και παιδιά, αλλά

εδώ χωρίς περιστροφές τίθεται θέμα για το
περίφημο (και διάτρητο) πόθεν έσχες της
οικογένειας.

Επιπροσθέτως, διότι πρόκειται για έναν
πολιτικό, δημόσιο πρόσωπο δηλαδή όπως
είναι ο περιφερειάρχης, με την οικογένειά
του να αυξάνει με ασύλληπτους ρυθμούς
την περιουσία της.

Επιχειρηματίες περιωπής
Σε προηγούμενο δημοσίευμα της «Polit-

ical» είχαμε αναφερθεί εκτενώς στα πόθεν
έσχες του περιφερειάρχη και της συζύγου
του, ενώ είχαμε κάνει και εκτενή αναφορά
στις οικογενειακές επιχειρήσεις των υπό-
λοιπων μελών. Για αυτό τον λόγο είχαμε
δεχτεί και φραστική επίθεση από τον ίδιο
τον περιφερειάρχη (άδικα χάλασε τη ζαχα-

ρένια του). Μία από αυτές τις επιχειρήσεις
ήταν και το περιβόητο πρώην Kalari Hotel -
νυν Stoes Hotel- που ήταν το επιστέγασμα
και κορυφαίο επίτευγμα της οικογένειας.

Μετά λοιπόν το ξενοδοχειακό συγκρότη-
μα στα Σύβοτα, τους ξενώνες, τις κτηνο-
τροφικές επιχειρήσεις και τις Ανώνυμες
Εταιρείες για «μαγειρέματα» στους αλλο-
δαπούς κ.λπ., ήρθε και η συνεργασία της
οικογενειακής επιχείρησης του κ. Καχρι-
μάνη Κουρμανιό ΟΕ (πρώην Ελένη Κασσά-

ρου και Σία ΟΕ με τους ξενώνες πολυτελεί-
ας), με εκπρόσωπο τον εκ των υιών του πε-
ριφερειάρχη κ. Φιλίκου (Τριαντάφυλλου)
Καχριμάνη, με τον γιο γνωστού επιχειρη-
ματία των Ιωαννίνων.

Αυτά τα δύο 28χρονα παιδιά συνέστη-
σαν την ΣΤΟΕΣ ΑΕ για την εκμετάλλευση
του πολυσυζητημένου 5άστερου ξενοδο-
χείου Kalari Hotel, σε πεζόδρομο του
ιστορικού κέντρου της πόλης των Ιωαννί-
νων στην οδό Καλλάρη, που βγήκε σε
πλειστηριασμό (από τη Special Financial
Solutions για λογαριασμό της Τράπεζας
Πειραιώς) έναντι του ποσού 1.625.000 ευ-
ρώ ως εκκίνηση.

Ελέγχεται δε το ενδεχόμενο να συμμε-
τείχε στον πλειστηριασμό μόνον ο επιχει-
ρηματίας για να μη φανεί ο περιφερειάρ-
χης και στη συνέχεια να προέκυψε η συ-
νεργασία τους. Σημαντικό απόκτημα, όπως
και να το δείτε, που από πολύ καιρό τώρα
συζητείται, χωρίς να τολμήσει κανένας να
το δημοσιοποιήσει λόγω της ισχύος του
περιφερειάρχη.

Η ιστορία του
Heritage Hotel Kalari

Το Heritage Hotel Kalari ήταν ένα ιδιαί-
τερο ξενοδοχείο που έγραψε τη δική του
σύντομη μεν, ξεχωριστή δε ιστορία, καθώς
ξεκίνησε τη λειτουργία του πριν από περί-
που οκτώ χρόνια, αλλά τώρα έχει κλείσει.
Βρίσκεται μέσα στο κάστρο της πόλης των
Ιωαννίνων επί της πολυσύχναστης οδού
Καλλάρη και στεγάζεται σε μια παλιά στοά
με μεγάλη ιστορία που κρατά από το 1600.
Εκεί υπήρχε μια αγορά επί Τουρκοκρατίας,
ενώ το ακίνητο υπέστη καταστροφές κατά
την απελευθέρωση της πόλης και τους σει-
σμούς στα μέσα της δεκαετίας του ’60.

Η αναστήλωση του παλιού οικοδομήμα-
τος διήρκεσε σχεδόν μια δεκαετία και έγι-
νε με ιδιαίτερο μεράκι, με το αποτέλεσμα
να δικαιώνει τις πολυετείς προσπάθειες
ανακατασκευής, καθώς το boutique hotel
ξεχώριζε για την πετρόκτιστη δόμηση, την
υπόγεια κάβα-κελάρι και τον πολυτελή
εξοπλισμό του με μάρμαρο, ξύλο, δερμάτι-
νους καναπέδες μέχρι και λάμπες Tiffany.

Το ίδιο ποιοτικά είναι και τα 12 δωμάτια
που βρίσκονται στον πρώτο όροφο με μα-
σίφ έπιπλα, κρεβάτια με στρώματα ειδικής
παραγγελίας και ηχομονωτικά παράθυρα.
Το ακίνητο αποτελείται από υπόγειο 581,09
τμ, ισόγειο 581,09 τμ, όροφο επιφάνειας
495,86 τμ και σοφίτα 81,54 τμ.

Μεγάλα τα ερωτήματα που διατυπώνονται και στο
πρωτοσέλιδο του «Τύπου Ηπείρου» και ακόμη δεν

έχουν απαντηθεί για τη μεγάλη επένδυση στο
Kalari Hotel

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Πού βρήκε ο υιός 
του περιφερειάρχη Ηπείρου,
Τριαντάφυλλος, τόσα χρήματα
για την αγορά και το μετοχικό κε-
φάλαιο της εταιρείας ΣΤΟΕΣ ΑΕ;

Ο Καχριμάνης
και ο χορός των

εκατομμυρίων γύρω
από το Stoes Hotel!Γράφει 

η Ιωάννα
Ντάνη

ioannadani@gmail.com
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Η
εταιρεία Heritage Hotels ΑΕ αντι-
μετώπισε στην πορεία οικονομικά
προβλήματα. Με βάση τα τελευ-

ταία δημοσιευμένα αποτελέσματα για τη
χρήση 2016 έκανε κύκλο εργασιών 102.825
ευρώ, καταγράφοντας ζημίες 334.112 ευ-
ρώ, με τις συσσωρευμένες ζημίες να φτά-
νουν τις 828.322 ευρώ.

Η εταιρεία εκείνη την εποχή κουβαλούσε
δάνεια ύψους 3,3 εκατ. ευρώ και βέβαια τις
αντίστοιχες προσημειώσεις και υποθήκες.
Κάπως έτσι το ξενοδοχείο οδηγήθηκε σε
κατάσχεση και από τον Ιανουάριο του 2018
βρέθηκε στην πλατφόρμα ηλεκτρονικών
πλειστηριασμών, με τότε τιμή πρώτης προ-
σφοράς τα 2.184.000 ευρώ.

Ύστερα από άγονες προσπάθειες προ-
γραμματίστηκε να βγει ξανά στο σφυρί, από
τη Special Financial Solutions, στις 17 Μαρ-
τίου 2021, με τιμή εκκίνησης 1.570.000 ευ-
ρώ. Ακολούθησε ο ορισμός επαναληπτικού
πλειστηριασμού για τις 9 Ιουνίου 2021 με
την ίδια τιμή, αλλά έπειτα από προσφυγή η
διαδικασία ανεστάλη και το Μονομελές
Πρωτοδικείο Ιωαννίνων ανέβασε την τιμή
εκκίνησης στα 2,5 εκατ. ευρώ, με την οποία
και βγήκε ξανά στο σφυρί στις 19 Ιανουαρί-
ου 2022, χωρίς όμως να υπάρξουν ενδιαφε-
ρόμενοι.

Στις 11 Μαΐου, το 5άστερο Heritage Hotel
Kalari θα βγει σε πλειστηριασμό με μειωμέ-
νη τιμή πρώτης προσφοράς στο 1.625.000
ευρώ και εκεί το «χτυπάει» ο γνωστός επι-
χειρηματίας ΒΒ και προφανώς σε συνεργα-
σία με τον Καχριμάνη, όπως συνάγεται του-
λάχιστον από το καταστατικό της εταιρείας
ΣΤΟΕΣ ΑΕ με συμβολαιογραφική πράξη
στις 8 Νοεμβρίου 2023 και δημοσίευση στο
ΓΕΜΗ στις 3 Δεκεμβρίου 2023, με μετόχους
τα παιδιά τους.

Ως έδρα ορίστηκε η οδός Καλλάρη (όπου
και το ξενοδοχείο), το κεφάλαιο αρχικώς
στις 200.000 ευρώ (από 100.000 έκαστος),
που καταβλήθηκε στις 24/1/2024 και στις
15/4/2024 καταχωρήθηκε στο ΓΕΜΗ η τρο-
ποποίηση του καταστατικού, με αύξηση του
κεφαλαίου στις 400.000 ευρώ, με συμμετο-
χή, δηλαδή, άλλων 100.000 από τον καθέναν
από τους δύο.

Στο σφυρί άλλα 
δύο ακίνητα

Την ίδια μέρα βγαίνει στο σφυρί άλλη μια
ιδιοκτησία της οφειλέτριας Heritage Hotels
ΑΕ. Πρόκειται για ένα οικόπεδο 186,13 τμ,
επί της οδού Θ. Παλαιολόγου (εντός του κά-
στρου), μέσα στο οποίο υπάρχουν ερείπια
παλαιάς κατοικίας. Το περιφραγμένο με τοι-
χία από πέτρα οικόπεδο είναι άρτιο και οι-
κοδομήσιμο και η τιμή εκκίνησης έχει ορι-
στεί στις 112.000 ευρώ.

Στις 11 Μαΐου, όμως, θα χτυπήσει το ηλε-

κτρονικό σφυρί για μια ακόμη ιδιοκτησία
του επικεφαλής της επιχείρησης. Μια διώ-
ροφη μονοκατοικία με υπόγειο συνολικού
εμβαδού 480 τμ, επί της οδού Ανδρονίκου
Παλαιολόγου.

Κατά την εξωτερική αυτοψία διαπιστώθη-
κε ότι πρόκειται για κτήριο πολύ καλής κα-
τασκευής και συντήρησης. Η κατοικία δια-
θέτει εσωτερική αυλή και ανοιχτή θέση
στάθμευσης εντός του εσωτερικού προαύ-

λιου χώρου, ενώ η εξωτερική όψη του κτη-
ρίου είναι σε εξαιρετική κατάσταση και δια-
θέτει τοιχοποιία επενδυμένη με πέτρα. Το
ακίνητο βγήκε αρχικά στο σφυρί με τιμή
πρώτης προσφοράς 900.000 ευρώ, ενώ τώ-
ρα ο πήχης έχει πέσει στις 720.000 ευρώ.

Δεν επιβεβαιώνονται πάντως όσα λέγον-
ται, ότι από τους ίδιους που αγόρασαν το ξε-
νοδοχείο στην οδό Καλλάρη ή μόνο από την
οικογένεια Καχριμάνη αγοράστηκαν ένα οι-

κόπεδο και μια διώροφη μονοκατοικία,
ιδιοκτησία της ίδιας εταιρείας, Heritage Ho-
tels ΑΕ.

Υπάρχει όμως ακόμη μια μεγάλη «πινακί-
δα» στην οικία με την ένδειξη «πωλείται»,
οπότε τίποτε δεν είναι σίγουρο.

Καυτά ερωτήματα
Προτού δώσουμε περισσότερα στοιχεία

για την υπόθεση, τίθενται κάποια ερωτήμα-
τα προς διερεύνηση από τις αρμόδιες Αρ-
χές. Ο επιχειρηματίας μπορούσε να έχει ή
να βρήκε τα χρήματα που απαιτούνταν, ο κ.
Καχριμάνης όμως πού τα βρήκε; Λογική
απορία και του πιο καλόπιστου πολίτη, η
οποία δεν μπορεί για κανέναν λόγο να μείνει
αναπάντητη και ανεξέλεγκτη. 

Από πού βρήκε το ποσό που απαιτήθηκε
για τη συμμετοχή του (800.000 ευρώ) στην
αγορά του ξενοδοχείου (έστω κι αν δεν φαί-
νεται ο ίδιος) και οι 200.000 ευρώ που απαι-
τήθηκαν για το κεφάλαιο της ΑΕ, για τη συμ-
μετοχή του υιού Καχριμάνη; Εδώ πρόκειται
για τεράστια ποσά και όχι για «πενταροδε-
κάρες» που θα μπορούσε να δώσει ένας πα-
τέρας, πχ, ο περιφερειάρχης στο παιδί του,
για να το βοηθήσει να ανοίξει μια δουλειά.

Αν υποτεθεί ότι στον υιό του επιχειρημα-
τία τα έδωσε ο πατέρας του, το ποσό θα πρέ-
πει να έχει δηλωθεί στην εφορία ως δωρεά
ή δάνειο. Θεωρούμε αδύνατον να μην είναι
όλα τακτοποιημένα. Είναι πολλά τα χρήμα-
τα, αλλά επιχειρηματίας με πολυσχιδείς
δραστηριότητες είναι και εκτιμούμε ότι δεν
θα είχε πρόβλημα.

Για τον Φιλίκο (Τριαντάφυλλο) Καχριμά-
νη, όμως, είχε την ίδια δυνατότητα ο πατέ-
ρας του Αλέξανδρος Καχριμάνης; Είχε τό-
σες «οικονομίες»; Και αν ναι, από πού; Από
τον μισθό του περιφερειάρχη (45.000 ετη-
σίως) ή από τις οικογενειακές επιχειρήσεις
των ξενώνων (μέχρι πρότινος ιδιοκτησία της
συζύγου και της κόρης του), με έσοδα που
στην καλύτερη περίπτωση δεν ξεπερνούν
τις 14.000 ευρώ τον χρόνο; Και αν πάλι είναι
έτσι, τι δηλώθηκε στην εφορία για την εξεύ-
ρεση των κεφαλαίων που προαναφέραμε; 

Επιμένουμε στην περίπτωση του κ. Κα-
χριμάνη, διότι με τα χρήματα από τον μισθό
του, από όσα κατά καιρούς αποκαλύφθη-
καν, φέρεται να συντηρεί την οικογένειά του
αλλά και… άλλες επιχειρήσεις τους!

Τι δηλώθηκε στην εφορία 
από τον Καχριμάνη για 
την εξεύρεση των κεφαλαίων
που χρειάστηκαν για 
την αγορά του ξενοδοχείου

Πώς… χτύπησαν 
σε πλειστηριασμό

το Kalari Hotel

Έτσι ήταν το Kalari Hotel πριν από την ανακαίνιση από τη νέα εταιρεία 

Όπως επισημαίνει ο «Τύπος Ηπείρου», η πηγή των χρημάτων 
που διέθεσε ο Τριαντάφυλλος Καχριμάνης είναι «άγνωστη» 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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Ο
Τριαντάφυλλος Καχριμάνης στην αρ-

χή, όπως δημόσια δηλώνει στα social

media, είχε ασχοληθεί με το να… προ-

βάλλει την Ήπειρο ως «συνιδρυτής» σε κέντρο

τουριστικών πληροφοριών, ως μάνατζερ σε

πολλές επιχειρήσεις της οικογένειας, ως φοι-

τητής εδώ και μια δεκαετία και πριν από δύο

χρόνια ενοικίασε μια δημοτική έκταση 22

στρεμμάτων στην ίδια περιοχή έναντι πινακίου

φακής.

Τώρα εμφανίζεται ως κτηνοτρόφος με 439

πρόβατα, τα οποία εκτρέφει σε έκταση τεσσά-

ρων στρεμμάτων (την οποία είχε ενοικιάσει ο

αδελφός του Γιώργος μαζί και με αποθήκη-

σκελετό ή κάποιος άλλος;).

Εκεί είχαν πάει πάνελ, σίδερα, τεράστιο σύ-

στημα εξαερισμού και άλλα υλικά, προερχόμε-

να από το κλειστό ξιφασκίας των πρώην Ολυμ-

πιακών Εγκαταστάσεων, από αυτά που αποθη-

κεύτηκαν στην Κατσικά, για να γίνει υποτίθεται

το κλειστό γυμναστήριο και σκουριάζουν!

Τότε αποκαλύφθηκε ότι τα παραστατικά που

επικαλούνταν ο περιφερειάρχης ότι υπήρχαν

ήταν αμφιβόλου γνησιότητας και εκδόθηκαν εκ

των υστέρων. Με αυτά τα υλικά, λοιπόν, ανακαι-

νίστηκε-σκεπάστηκε η αποθήκη, την οποία

χρησιμοποιεί ο Φιλίκος ως… πρόχειρο κατάλυ-

μα, με άδεια που χορηγείται στους μετακινού-

μενους κτηνοτρόφους, όπως και στον Γιώργο

για τις τεράστιες μόνιμες εγκαταστάσεις στην

Πολιτσιώρα Μετσόβου!

Για αυτό βέβαια έχουμε καταναλώσει «ποτα-

μούς μελάνης» (η «Political» είναι ηλεκτρονική,

εξού και τα εισαγωγικά), οπότε σας παραπέμ-

πουμε σε προηγούμενα δημοσιεύματά μας για

να καταλάβετε περί τίνος πρόκειται.

Οι εντυπωσιακές δραστηριότητες 
της ΣΤΟΕΣ ΑΕ 

Όπως αναφέρει σε δημοσίευμα του και ο

«Τύπος Ηπείρου», η εταιρεία ΣΤΟΕΣ ΑΕ έχει ως

σκοπό πέραν της εκμετάλλευσης ξενοδοχείων

και οτιδήποτε σχετίζεται με τον τουρισμό και

πλήθος άλλων δραστηριοτήτων, από καφετέ-

ριες-μπαρ και παντοπωλεία μέχρι εμπορία ει-

δών καπνού, κέντρα διασκέδασης, αθλητικές

και κοινωνικές εκδηλώσεις κ.λπ.

Είναι όντως εντυπωσιακό το εύρος των δρα-

στηριοτήτων και δεν υπάρχει τομέας που να μην

έχει καλυφθεί, αφού επεκτείνεται σε αγοραπω-

λησίες ακινήτων και παραγωγή-τυποποίηση

προϊόντων τροφίμων, γλυκών κ.λπ. Δείτε τον

σκοπό όπως αναφέρεται στο τροποποιηθέν κα-

ταστατικό της εταιρείας:

«Άρθρο 2-Σκοπός
1. Σκοπός της συσταθείσας εταιρείας είναι η

επιδίωξη κέρδους. Για την επίτευξη του σκοπού

αυτού η εταιρεία έχει ως αντικείμενο: 

α) Την ανάπτυξη και εκμετάλλευση τουριστι-

κών και ξενοδοχειακών επιχειρήσεων και κα-

ταλυμάτων και γενικά οιαδήποτε δραστηριότη-

τα, εργασία ή υπηρεσία που σχετίζεται με τον

τουρισμό. 

β) Την ίδρυση και εκμετάλλευση καταστήμα-

τος ή καταστημάτων ως καφετέρια, ζαχαροπλα-

στείο, αναψυκτήριο, μπαρ, εστιατόριο και γενι-

κά κάθε μορφής κέντρο διασκέδασης και εστία-

σης.

γ) Την εμπορία ειδών παντοπωλείου και την

παραγωγή αυτών και κάθε άλλου είδους επιχεί-

ρηση που σκοπό έχει την παροχή παρόμοιων

υπηρεσιών. 

δ) Τη διοργάνωση δραστηριοτήτων και εκδη-

λώσεων, όπως: Αθλητικές εκδηλώσεις, συναυ-

λίες, πολιτιστικές εκδηλώσεις, οργάνωση συνε-

δρίων, κοινωνικές και λοιπές εκδηλώσεις. 

ε) Την παραγωγή-τυποποίηση και εμπορία

παραδοσιακών τροφίμων-γλυκών-ποτών. 

στ) Την εκμετάλλευση παιδότοπου. 

ζ) Να ανεγείρει κτήρια σε οικόπεδα τρίτων ή

γενικώς να προβαίνει σε αγορά οικοπέδων, γη-

πέδων, αγροτεμαχίων και γενικά ακινήτων είτε

προς πώληση είτε προς εκμίσθωση ή εκμετάλ-

λευση. 

η) Την εμπορία καπνοβιομηχανικών προϊόν-

των και

θ) Την εκμετάλλευση ακινήτων».

Η «χρυσή» ανακαίνιση 
των δωματίων του Stoes Hotel

Την ώρα που γράφονταν αυτές οι γραμμές

έπεσε στην αντίληψή μας μια πολύ ενδιαφέρου-

σα αγγελία, η οποία αφορούσε την επίπλωση

των υπνοδωματίων του πάλαι ποτέ Kalari Hotel,

το οποίο μπήκε σε φάση ανακαίνισης.

Πριν από κάποιες εβδομάδες, λοιπόν, το ξε-

νοδοχείο ανακαίνισε τα υπνοδωμάτιά του και η

αλλαγή είναι εντυπωσιακή και… πανάκριβη

όπως βλέπετε και στις φωτογραφίες που δημο-

σιεύουμε. Όπως εντυπωσιακά είναι και τα ποσά

που ζητούνται για τα σετ των υπνοδωματίων.

Πάντως τίποτα το επιλήψιμο σε αυτό. Το αναφέ-

ρουμε ενδεικτικά για το όγκο των χρημάτων που

χρειάστηκαν για την ανακαίνιση. 

Ο… τσέλιγκας Φιλίκος 
που έγινε επιχειρηματίας

Πώς παρουσιάζεται στα social media ο μικρός γιος 
του περιφερειάρχη Ηπείρου, που διαθέτει και 439 πρόβατα

Το Stoes Hotel μετά την ανακαίνιση 

Ο μικρός Καχριμάνης, ως φαίνεται, από τσέλιγκας έγινε επιχειρηματίας 
του τουρισμού, όπως αναφέρει και ο «Τύπος Ηπείρου»

Αυτή είναι 
η αγγελία που 
δημοσιεύτηκε 
για την πώληση 
του περιεχομένου
των υπνοδωματίων
στα μέσα 
κοινωνικής 
δικτύωσης 
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Α
υξημένη είναι η ανησυχία στην
Αθήνα μετά τις νέες μεταναστευτι-
κές ροές που καταγράφηκαν τις

τελευταίες μέρες, με την πίεση να μεγαλώ-
νει λόγω της έκρυθμης κατάστασης στη
Μέση Ανατολή και του πολέμου που βρί-

σκεται σε εξέλιξη σε Γάζα
και Λίβανο, περιοχές που
δέχονται πλήγματα από το
Ισραήλ. Παρά τη θωράκιση
του Έβρου, τις αυξημένες
περιπολίες και τη συνεργα-
σία του Ελληνικού Λιμενι-
κού με την τουρκική ακτο-
φυλακή για να μπει φρένο

στα δουλεμπορικά διά θαλάσσης, χθες στη
Ρόδο καταγράφηκαν εικόνες από το πα-
ρελθόν.

Στο κέντρο του νησιού, σύμφωνα με ει-
κόνες που είδαν το φως της δημοσιότητας
από τοπικά μέσα ενημέρωσης, προκλήθη-
κε αναστάτωση από τη συγκέντρωση δεκά-
δων μεταναστών διαφόρων εθνικοτήτων,
μεταξύ των οποίων γυναίκες και παιδιά, οι
οποίοι έστησαν και έμειναν σε πρόχειρες
σκηνές και σε χαρτόκουτα κάτω από εξευ-
τελιστικές συνθήκες διαβίωσης.

Βάσει των πρόχειρων εκτιμήσεων που
μεταδόθηκαν από την ιστοσελίδα
rodiaki.gr, οι μετανάστες που βρίσκονται
στο νησί ξεπερνούν τους 700, αριθμός που
ήταν ίδιος και την προηγούμενη εβδομάδα,
αλλά και δύο εβδομάδες πριν και δεν φαί-
νεται πως θα αλλάξει, αν και εφόσον δεν
γίνουν μαζικές μεταγωγές σε δομές στην
ηπειρωτική Ελλάδα.

Σε έξαρση
Ο δήμαρχος Ρόδου Αλέξανδρος Κολιά-

δης, κατά τη διάρκεια της προχθεσινής συ-
νεδρίασης της ΠΕΔ Νοτίου Αιγαίου, ανέ-
φερε πως το ουσιώδες πρόβλημα σε ό,τι
έχει να κάνει με το Μεταναστευτικό και τον
αυξημένο αριθμό που βρίσκεται αυτήν τη
χρονική περίοδο σε πλήρη έξαρση αφορά
μεταξύ άλλων και την τεράστια έλλειψη σε
προσωπικό που καταγράφεται τα τελευταία
χρόνια σε υπηρεσίες των Λιμεναρχείων
αλλά και της Αστυνομίας.

Σε δηλώσεις του στη «Ροδιακή» ο πρό-
εδρος των Αστυνομικών Υπαλλήλων της
περιοχής Μανώλης Ανδρουλάκης τόνισε
πως η κατάσταση είναι τραγική αφού οι
υπηρεσίες της ΕΛΑΣ κινδυνεύουν με διά-
λυση, δεδομένου ότι μόνο για μια συνοδεία
από τη Ρόδο σε άλλες περιοχές της χώρας
οι αστυνομικοί χρειάστηκαν ακόμη και 20
μέρες.

Σε δρόμους και πάρκα
Όπως καταγράφηκε σε εικόνες που εί-

δαν το φως της δημοσιότητας, οι δεκάδες

μετανάστες κοιμούνται όπου βρουν στο
κέντρο της Ρόδου, επάνω σε χαρτόκουτα ή,
στην καλύτερη των περιπτώσεων, μέσα σε
σκηνές που έχουν στήσει όπως όπως σε
διάφορα σημεία, χωρίς τα στοιχειώδη για
την καθημερινή υγιεινή και διαβίωσή τους.

Από την κυβέρνηση διαβεβαιώνουν με
κάθε τρόπο πως η φύλαξη θαλάσσιων και
χερσαίων συνόρων είναι αυστηρή και τονί-
ζουν με κάθε τρόπο πως το Μεταναστευτι-
κό δεν αποτελεί το Νο1 πρόβλημα των πο-
λιτών, όπως συμβαίνει σε άλλες ευρωπαϊ-
κές χώρες.

«Υπάρχει συνεργασία με την Τουρκία
στην αντιμετώπιση των κυκλωμάτων λα-
θροδιακινητών, έχουμε έναν αριθμό που
έχει φτάσει σε επίπεδα μηδενισμού των

ροών στον Έβρο και μια συνεργασία στα
θαλάσσια σύνορα. Αυτό είναι πολύ σημαν-
τικό. Είναι σημαντικό ότι έχουμε μηδενι-
σμό παραβιάσεων από τον αέρα; Πάρα πο-
λύ σημαντικό. Γιατί όλοι αυτοί οι τσάμπα
πατριώτες δεν μπορούν να καταλάβουν
πόσο σημαντική είναι όλη αυτή η ηρεμία, η
οποία δεν είναι υποχωρητικότητα, το αντί-
θετο θα έλεγα, για τις ένοπλες δυνάμεις και
ειδικά για τους άνδρες και γυναίκες της
Ελληνικής Αεροπορίας. Και το τρίτο πολύ
σημαντικό είναι ότι οι κάτοικοι στα νησιά
μας υποδέχονται νόμιμους τουρίστες», εί-
πε χαρακτηριστικά πριν από λίγες μέρες ο
κ. Μαρινάκης.

«Επειδή έχει γίνει μεγάλη συζήτηση
και για διάφορες χώρες στις οποίες ανή-

κουν τα κόμματα της άκρας Δεξιάς στην
Ελλάδα, όπως για παράδειγμα, ο κ. Όρμ-
παν στην Ουγγαρία, το μεγάλο διά ταύτα
του Μεταναστευτικού που έχει να κάνει
και με την εξωτερική πολιτική της χώρας
και το πώς συμπεριφέρεται η Ελλάδα και
ο πρωθυπουργός στην Ευρώπη είναι αν η
Ευρώπη θα καταλάβει ότι δεν γίνεται χώ-
ρες όπως η Ελλάδα να επωμίζονται βάρη
τα οποία δεν τους αντιστοιχούν. Εδώ εί-
ναι η συμμαχία του Νότου. Ξέρετε ποιοι
είναι οι βασικοί πολέμιοι αυτής της λογι-
κής και αυτής της ελληνικής θέσης, που
νομίζω ότι συμφωνούμε όλοι ότι πρέπει
η Ευρώπη να επωμιστεί συνολικά τα βά-
ρη και το δέχτηκε το Ευρωπαϊκό Συμ-
βούλιο για το Άσυλο και τη Μετανάστευ-
ση; Ο βασικός πολέμιος είναι ο κ. Όρμ-
παν και η Ουγγαρία στον οποίο υπάγονται
κόμματα της ελληνικής άκρας Δεξιάς»,
επεσήμανε χαρακτηριστικά ο κυβερνητι-
κός εκπρόσωπος επί του θέματος. 

Εικόνες από το παρελθόν 
με 700 μετανάστες 

στους δρόμους της Ρόδου

ΑΝΗΣΥΧΙΑ - ΜΕΤΑΝΑΣΤΕΥΤΙΚΟ

Δεκάδες μετανάστες κοιμούνται όπου βρουν πάνω 
σε χαρτόκουτα ή μέσα σε σκηνές χωρίς τα στοιχειώδη 

για την καθημερινή υγιεινή και διαβίωσή τους

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com



Τ
ην ώρα που στα ναυπηγεία της Λο-
ριάν στη Βορειοδυτική Γαλλία η
πρώτη ελληνική Belh@rra F-601

«Κίμων» πραγματοποιεί τις απαιτητικές
δοκιμές εν όρμω, το πλήρωμα παραλαβής
προετοιμάζεται πυρετωδώς ώστε να είναι
σε θέση να χειριστεί την πλήρως ψηφιακή
φρεγάτα.  Η διαδικασία παραλαβής είναι
ένα πολύπλοκο και απαιτητικό εγχείρημα
που περιλαμβάνει αρκετά στάδια δοκι-

μών, τόσο θεωρητικών όσο
και πρακτικών, με στόχο
την πλήρη ετοιμότητα του
πλοίου πριν ενσωματωθεί
στον στόλο.

Από τις αρχές Ιουλίου
αξιωματικοί και υπαξιωμα-
τικοί έχουν ενημερωθεί για
τη διαδικασία αλλά και για

την εκπαίδευση που πρέπει να περάσουν
πριν ανέβουν στο κατάστρωμα του κορυ-
φαίου πλοίου. Στελέχη της Naval Group αλ-
λά και Έλληνες αξιωματικοί έχουν ήδη
μυήσει το πλήρωμα της πρώτης Belh@rra
σε ορισμένα από τα μυστικά της καλύτερης
φρεγάτας παγκοσμίως και, όπως τονίζουν,
τίποτα δεν είναι ίδιο σε σχέση με την εκπαί-
δευση που έχουν δεχτεί μέχρι τώρα, επιση-
μαίνοντας πως πρόκειται για ένα εντελώς
διαφορετικό περιβάλλον διαχείρισης. 

Στη Βρετάνη τα πρώτα στελέχη
Από τις αρχές Σεπτεμβρίου ο κυβερνή-

της της φρεγάτας «Κίμων» βρίσκεται στη
Βρετάνη παρακολουθώντας καθημερινά
την πορεία ναυπήγησης και τις δοκιμές
που πραγματοποιούνται εν όρμω, ενώ στα-
διακά έχουν αρχίσει να μεταβαίνουν στη
Λοριάν και άλλα μέλη του πληρώματος που
ξεκινούν αμέσως τα θεωρητικά μαθήματα.

Αν και ο αρχικός σχεδιασμός προέβλεπε
πως το πλήρωμα της πρώτης Belh@rra θα
μεταβεί μαζικά στη Γαλλία για εκπαίδευση,
τελικά τα στελέχη μεταβαίνουν ανά ομά-
δες, σύμφωνα με την πορεία ναυπήγησης.

Παράλληλα με την έναρξη των μαθημά-
των, τα μέλη του πληρώματος καλούνται
φυσικά να βρεθούν και στο πλοίο ώστε να
βλέπουν από κοντά όσα διδάσκονται και να
αναλύουν με τους εκπαιδευτές τους όσα
παρουσιάζονται στις δοκιμές.

Η συμμετοχή του πληρώματος παραλα-
βής είναι ζωτικής σημασίας όχι μόνο για την
παραλαβή της φρεγάτας αλλά και για τη με-
τέπειτα επιχειρησιακή της αξιοποίηση. Το
πλήρωμα αυτό δεν θα συμμετέχει μόνο στις
δοκιμές και στην παρακολούθηση των δια-
δικασιών, αλλά θα είναι υπεύθυνο για την
πλήρη λειτουργία του πλοίου μετά την έντα-
ξή του στον στόλο. Έτσι, η εκπαίδευσή τους
καλύπτει όλες τις πτυχές της λειτουργίας,
από τη χρήση των οπλικών συστημάτων έως
την τεχνική υποστήριξη των ηλεκτρονικών

συστημάτων. Οι «πυρήνες» του πληρώματος
θα λάβουν εξειδίκευση και κατάρτιση τόσο
πάνω στην πλατφόρμα όσο και πάνω στα
μηχανολογικά τμήματα του πλοίου, τα ηλε-
κτρονικά και φυσικά τον οπλισμό, ο οποίος
επίσης θα χωριστεί σε τομείς, αεράμυνα,
ανθυποβρυχιακό πόλεμο κ.λπ.

Μάλιστα, μέρος της εκπαίδευσης αναμένε-
ται να πραγματοποιηθεί στις εγκαταστάσεις
της THALES, της εταιρείας-κολοσσού που
κατασκευάζει όλα τα ηλεκτρονικά συστήματα
των Belh@rra, μεταξύ των οποίων το πανί-
σχυρο ραντάρ Sea Fire αλλά και το κορυφαίο
ανθυποβρυχιακό σύστημα CAPTAS 4.

Σύμφωνα με τον προγραμματισμό, μέχρι
τις αρχές του χρόνου θα έχει μεταβεί στη
Λοριάν το σύνολο σχεδόν του πληρώματος,
το οποίο αφού ολοκληρώσει την εκπαίδευ-
σή του θα κληθεί να προχωρήσει στις δοκι-
μές εν πλω. Αυτές θα εκτελεστούν στα νερά
του Ατλαντικού ωκεανού, ακολουθώντας
το πρόγραμμα της πρώτης Belh@rra, που
κατασκευάστηκε για λογαριασμό του γαλ-
λικού Ναυτικού, της Amiral Ronarc’h.

Με το βλέμμα στις δοκιμές
Είναι εξαιρετικά σημαντικό το γεγονός

ότι στις δοκιμές της γαλλικής φρεγάτας
συμμετέχει και Έλληνας αξιωματικός, ο
οποίος καταγράφει λεπτομερώς τη συμπε-
ριφορά του πλοίου, τη λειτουργία των συ-
στημάτων και τις «παραφωνίες» κατά τη
διάρκεια των ασκήσεων. Επίσης, αν παρα-
τηρηθούν δυσλειτουργίες στην πρώτη γαλ-
λική Belh@rra, ενημερώνονται αμέσως οι
ναυπηγοί της ελληνικής, διορθώνοντας
αμέσως τυχόν ατέλειες των συστημάτων.

Μετά το πέρας της εκπαίδευσης το πλή-
ρωμα παραλαβής της πρώτης Belh@rra θα
κληθεί να εκπαιδεύει τα στελέχη που θα πα-
ραλάβουν τη δεύτερη, την F-602 «Νέαρ-
χος». Θυμίζουμε πως η πρώτη ελληνική FDI
Belh@rra θα φτάσει στη χώρα μας σε περί-
που έναν χρόνο, ενώ πριν βγει το 2025 θα
έχει μπει στον ναύσταθμο Σαλαμίνας και η
δεύτερη. Η τρίτη είναι προγραμματισμένο να
έρθει Ελλάδα το τελευταίο τρίμηνο του 2026.

Ιδιαίτερο ενδιαφέρον παρουσιάζει το γε-
γονός ότι η τρίτη φρεγάτα με το όνομα «Φορ-
μίων» - θα είναι η πρώτη που θα κατασκευα-
στεί με πλήρη ελληνική διαμόρφωση, συμ-
περιλαμβανομένων επιπλέον δυνατοτήτων
όπως αυξημένα κελιά για κατευθυνόμενους
πυραύλους. Η φρεγάτα «Κίμων» και οι άλ-
λες φρεγάτες της κλάσης Belh@rra αποτε-
λούν ένα μεγάλο βήμα για τον εκσυγχρονι-
σμό του Πολεμικού Ναυτικού και την ενί-
σχυση της αμυντικής ικανότητας της Ελλά-
δας. Με την απόκτηση αυτών των προηγμέ-
νων πλοίων η Ελλάδα ενισχύει την παρουσία
της στην Ανατολική Μεσόγειο, αυξάνοντας
τις δυνατότητες αποτροπής και διατήρησης
της ασφάλειας στην ευρύτερη περιοχή.
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Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος
skoularb@gmail.com

Ελληνική «απόβαση»
στη Γαλλία για να

μυηθούν στα μυστικά
της Belh@rra «Κίμων»

Μέχρι τις αρχές του χρόνου θα έχει μεταβεί στα ναυπηγεία της Λοριάν 
το σύνολο του πληρώματος, το οποίο αφού ολοκληρώσει 

την εκπαίδευσή του θα προχωρήσει στις δοκιμές εν πλω στον Ατλαντικό 

Η ελληνική Belh@rra F-601 «Κίμων»
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Μ
όλις λίγες ημέρες πριν από τη συνάν-
τηση Γεραπετρίτη - Φιντάν οι Τούρκοι
ταράζουν τα «ήρεμα νερά» στο Αι-

γαίο, με ΝAVTEX που εξέδωσαν και στην οποία
διατυπώνεται ο ισχυρισμός ότι η θαλάσσια πε-
ριοχή μεταξύ Χίου και Λέσβου αποτελεί μέρος
της «τουρκικής υφαλοκρηπίδας» και ως εκ τού-
του οι έρευνες στη συγκεκριμένη περιοχή πρέ-
πει να παίρνουν «άδεια» από τις τουρκικές αρ-
χές.

Η τουρκική ΝAVTEX έρχεται με αφορμή την
έκδοση ελληνικής για ερευνητικές εργασίες για
εγκατάσταση καλωδίου μεταξύ Χίου και Λέ-
σβου από το πλοίο O/V AEGAEO, για το διάστη-
μα 20 έως 25 Οκτωβρίου και αποδεικνύει ξεκά-

θαρα τον τρόπο με τον οποίο η τουρκική πλευρά
επιχειρεί να «γκριζάρει» όλο το Αιγαίο, με αυ-
θαίρετες επικλήσεις στην… υφαλοκρηπίδα της
Τουρκίας που θέλουν να «διαπερνά» τα ελληνι-
κά νησιά.

Επίδειξη δύναμης
Πρόκειται ουσιαστικά για μια επανάληψη του

περιστατικού στην Κάσο, με τις έρευνες των ελ-
ληνικών σκαφών σε ξεκάθαρα ελληνικές πε-
ριοχές να αποτελούν αφορμή για την Άγκυρα να
επιχειρεί επίδειξη δυνάμεων, εγείροντας θέμα-
τα τουρκικής υφαλοκρηπίδας στο Αιγαίο.

Η έκδοση NAVTEX από την Τουρκία αποτελεί
μια σαφή προσπάθεια από την πλευρά της να

Εξέδωσαν NAVTEX 
για «τουρκική 

υφαλοκρηπίδα» μεταξύ 
Χίου και Λέσβου

δηλώσει ότι τίποτε δεν μπορεί να προχωρήσει -
ούτε στο Αιγαίο- δίχως τη δική της έγκριση. 

Στη συγκεκριμένη μάλιστα NAVTEX δηλώνε-
ται από την Άγκυρα ότι ορισμένες περιοχές των
ερευνών του ελληνικού σκάφους εμπίπτουν
στην «τουρκική υφαλοκρηπίδα» στο Αιγαίο «τα
όρια της οποίας μένει να καθοριστούν από τα
παράκτια κράτη».

Για να το πετύχει αυτό, χρησιμοποιεί το επι-
χείρημα της δήθεν τουρκικής υφαλοκρηπίδας,
προκειμένου να μετατρέψει τα διεθνή ύδατα σε

«αμφισβητούμενη» περιοχή από την κυβέρνη-
ση Ερντογάν.

Η νέα τουρκική NAVTEX είναι απλά ο τελευ-
ταίος κρίκος σε μια σειρά προκλητικών κινήσε-
ων, που ξεκινούν με τις απειλές για τα θαλάσσια
πάρκα στο Αιγαίο, συνεχίζεται με το περιστατικό
της Κάσου και προχωρά στο Βορειοανατολικό
Αιγαίο. Επιδεικνύει δε την περιφρόνηση της
Τουρκίας στο Δίκαιο της Θάλασσας, με σκοπό
να «παγώσει» οποιαδήποτε ελληνική δραστη-
ριότητα στο Αιγαίο.

ΝΕΑ ΠΡΟΚΛΗΣΗ ΑΠΟ ΤΗΝ ΑΓΚΥΡΑ

Σε μια επανάληψη του περιστατικού στην Κάσο ισχυρίζονται 
ότι οι έρευνες στη συγκεκριμένη περιοχή 

πρέπει να παίρνουν «άδεια» από τις αρχές της χώρας τους

Πούτιν σε Ερντογάν: «Συνεχίζουμε την προετοιμασία
για τον κόμβο φυσικού αερίου στην Τουρκία»

Στη σκιά της τρομοκρατικής επίθεσης πραγματοποιήθηκε η συνάντηση του Ερντογάν με τον Πούτιν στο πε-
ριθώριο της Συνόδου Κορυφής των BRICS. Αφού εξέφρασε τα συλλυπητήριά του, ο Ρώσος πρόεδρος δήλωσε
ότι «αναζητούμε τρόπους βελτίωσης των εμπορικών σχέσεων. Η Ρωσία είναι αξιόπιστος προμηθευτής φυσι-

κού αερίου για την Τουρκία. Συνεχίζουμε την προετοιμασία για τον κόμβο φυσικού αερίου
στην Τουρκία και θα ενισχύσει σημαντικά την περιφερειακή ενεργειακή ασφάλεια». 

Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή δεν έκρυψε την ενόχλησή της για την παρουσία του Τούρκου
προέδρου στο Καζάν, με τον εκπρόσωπό της Πίτερ Στάνο να δηλώνει ότι «από τις υποψή-
φιες προς ένταξη χώρες στην ΕΕ αναμένουμε να ευθυγραμμίζονται με τις θέσεις και τις
αποφάσεις της Ένωσης, εάν ελπίζουν σε πρόοδο στην ενταξιακή τους πορεία προς την ΕΕ». 

Μέχρι σήμερα η ρωσική κρατική εταιρεία Gazprom εξάγει φυσικό αέριο στην Ευρώπη
ενώ ελέγχει πολλές θυγατρικές. Πολλοί αγωγοί μεταφοράς του ρωσικού αερίου περνούν
από την Ουκρανία, η σχετική σύμβαση όμως λήγει στο τέλος του χρόνου. Το Κίεβο έχει δια-
μηνύσει στις Βρυξέλλες ότι δεν θα συμμετάσχει στις συνομιλίες για την παράταση της συμ-
φωνίας, ενώ η Ευρωπαϊκή Επιτροπή έχει πει ότι θα αντιμετωπίσει την απώλεια διαμετακό-
μισης με εναλλακτικές προμήθειες. Η ΕΕ έχει έναν μη δεσμευτικό στόχο να σταματήσει
όλες τις εισαγωγές ρωσικού φυσικού αερίου έως το 2027. Το τέλος της διαμετακόμισης της

Ουκρανίας θα μπορούσε να επιταχύνει αυτή την αποσύνδεση και θα συνεπαγόταν επίσης απώλεια 6,5 δισ. δο-
λαρίων ετησίως για τη Ρωσία. 

Σύμφωνα με τον υπουργό Ενέργειας της Τουρκίας Αλπαρσλάν Μπαϊρακτάρ, το κρατικό μονοπώλιο φυσι-
κού αερίου BOTAŞ θα μπορεί πλέον να εξάγει περίπου 7 έως 8 δισ. κυβικά μέτρα φυσικού αερίου μέσω της
Βουλγαρίας στην Κεντρική Ευρώπη με ένα νέο εμπορικό σήμα που ονομάζεται «Turkish Blend», δηλαδή ανά-
μειξη αερίου από διάφορες πηγές. Με άλλα λόγια, το ρωσικό αέριο θα «βαφτιστεί» τουρκικό και θα φτάνει
στις χώρες της Ευρώπης. Δίνοντας έτσι ένα σημαντικό πολιτικό πλεονέκτημα στις διαπραγματεύσεις του Τα-
γίπ Ερντογάν με τις Βρυξέλλες.

Αλεξία Τασούλη
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Ε
δώ και σχεδόν 1,5 χρόνο εκπροσωπώ τους συμπολίτες
μου της Φλώρινας στη Βουλή των Ελλήνων. Εκεί, στο
πλαίσιο της Επιτροπής Κοινωνικών Υποθέσεων της οποί-

ας είμαι μέλος, είχα την ευκαιρία να ακούσω τις τοποθετήσεις
όλων των κομμάτων για θέματα δημόσιας υγείας. Αυτό που δυ-
στυχώς παρατήρησα ήταν ότι οι θέσεις των κομμάτων της αντιπο-
λίτευσης για το ΕΣΥ εξαντλήθηκαν σε καταγγελίες και διαρκή πα-
ράπονα για το τι «δεν γίνεται» στα δημόσια νοσοκομεία. Κανένα
συγκεκριμένο σχέδιο για το μέλλον, καμία τεκμηριωμένη πρότα-
ση για έστω έναν τομέα της δημόσιας υγείας. Μόνο άρνηση και
κριτική στο σύστημα και τους ανθρώπους του.

Κάποιος θα πει: «Μα αυτός δεν είναι ο ρόλος της αντιπολίτευ-
σης;». Θα συμφωνούσα αν η παραπάνω κριτική συνοδευόταν
από συγκροτημένες προτάσεις βελτίωσης του ΕΣΥ. Δυστυχώς
όμως κανένα κόμμα, πέραν της ΝΔ, δεν έχει καταθέσει οποι-
οδήποτε σοβαρό σχέδιο αναβάθμισης της δημόσιας υγείας.

Γιατί, ας μην κρυβόμαστε, δεν ήταν σοβαρές οι προτάσεις,
λχ, του προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ τον Απρίλιο για «χρηματοδότη-
ση του ΕΣΥ με 5% του ΑΕΠ», την ώρα που η συνολική δημόσια
δαπάνη για την Υγεία το 2024 αγγίζει τα 13 δισ. ευρώ, υπερ-
βαίνοντας κατά πολύ αυτό το ποσοστό, με διαρκώς ανοδική
τάση των κονδυλίων που επενδύει το κράτος στο ΕΣΥ επί ΝΔ.

Μια τέτοια δημόσια επένδυση θα γίνει και στη Φλώρινα για
το ΚΕΦΙΑΠ Αμυνταίου. Αποτελεί πλέον κοινή διαπίστωση πως
η ανάγκη γρήγορης ανάπτυξης σύγχρονων υποδομών, ιδιαί-
τερα στην περιφέρεια, μπορεί και πρέπει να καλυφθεί από
ένα ευρύτερο επενδυτικό πρόγραμμα που θα προσφέρει την
απαραίτητη ευελιξία. Ειδικά για το ΚΕΦΙΑΠ Αμυνταίου η συμ-
μετοχή της ΑΕΜΥ στην αναβάθμισή του θα αποδείξει την δέσμευ-
ση της Πολιτείας να αναδείξει αυτή τη ξεχωριστή μονάδα Υγείας
σε πανελλαδικό κέντρο φυσικής αποκατάστασης, διατηρώντας
τον δημόσιο χαρακτήρα της.

Όμως, πέρα από τα κονδύλια, βασική προϋπόθεση επιτυχίας
κάθε προσπάθειας εκσυγχρονισμού είναι η ύπαρξη πολιτικής
σοβαρότητας. Ένα ρεαλιστικό δηλαδή σχέδιο βελτίωσης της κα-
θημερινά παρεχόμενης φροντίδας υγείας σε όλους τους πολίτες.
Χωρίς άλλες ανέξοδες υποσχέσεις για «περισσότερα χρήματα»
αλλά με προτεραιοποίηση του πού θα επενδυθούν αυτά. Χωρίς
άλλες κούφιες εξαγγελίες για «περισσότερους γιατρούς» αλλά
με σοβαρές προτάσεις για το πώς θα κατανεμηθεί το πραγματικά
διαθέσιμο ανθρώπινο δυναμικό στη χώρα μας.

Δεν υπάρχει καμία αμφιβολία ότι μόνο η ΝΔ έχει ολοκληρω-

μένο σχέδιο για το ΕΣΥ και την πολιτική βούληση να το εφαρμό-
σει. Άλλωστε ήταν η κυβέρνηση του Κ. Μητσοτάκη εκείνη που
ήδη από τις αρχές του 2020, με αφορμή την πανδημία αλλά με
μακροπρόθεσμο σχεδιασμό, ξεκίνησε ένα τεράστιο πρόγραμμα

εκσυγχρονισμού όλων των δημόσιων μονάδων
υγείας με έργα επέκτασης ΜΕΘ, εξοπλισμού και
στελέχωσης των νοσοκομείων με χιλιάδες
προσλήψεις.

Αξίζει εδώ να θυμηθούμε μερικές ακόμα αλ-
λαγές που δρομολόγησε η ΝΔ:
• Την πανελλαδική εφαρμογή του θεσμού του
προσωπικού γιατρού και τη σχεδιαζόμενη εισα-
γωγή του θεσμού του οικογενειακού παιδιά-
τρου, όπου έχουν δωρεάν πρόσβαση και δυνα-
τότητα ελεύθερης επιλογής όλοι οι πολίτες.
• Την αύξηση κατά 10% στους μισθούς των για-
τρών του ΕΣΥ και τις μεγαλύτερες αποζημιώσεις
για εφημερίες σε συνδυασμό με νέα επιδόματα
για άγονες περιοχές. 
• Τη λειτουργία των δωρεάν απογευματινών χει-
ρουργείων.

• Την άμεση επένδυση άνω των 2 δισ. ευρώ από το Ταμείο Ανά-
καμψης για ανακαινίσεις Νοσοκομείων και Κέντρων Υγείας και
για δράσεις πρόληψης όπως το εθνικό πρόγραμμα «Σπύρος Δο-
ξιάδης».
• Τον ψηφιακό μετασχηματισμό του τομέα Υγείας. Πρόκειται για
έργα όπως:

1. Η ανάπτυξη του Εθνικού Ηλεκτρονικού Φακέλου Υγείας του
Πολίτη.

2. Η λειτουργία κλινικών πληροφοριακών συστημάτων σε όλα
τα νοσοκομεία.

3. Το πρόγραμμα ψηφιακού μετασχηματισμού για τη διαχείρι-
ση του καρκίνου.

4. Η ενίσχυση δράσεων τηλεϊατρικής, που θα οδηγήσουν όχι
μόνο στην άρση της απομόνωσης απομακρυσμένων περιοχών

αλλά και στην παροχή κατ’ οίκον ιατρικής φροντίδας σε ασθενείς
που δεν μπορούν να μετακινηθούν.

Πρόκειται επομένως για μια καθαρά ασθενοκεντρική μεταρ-
ρύθμιση που στοχεύει στην αναβάθμιση της ποιότητας των παρε-
χόμενων υπηρεσιών και την αδιάλειπτη φροντίδα του συνόλου
των ασθενών χωρίς εξαιρέσεις.

Αυτό βέβαια δεν σημαίνει ότι δεν υπάρχουν και περιθώρια
βελτίωσης των ασκούμενων πολιτικών Υγείας. Εκεί κατατείνει
και η καινοτόμος πρωτοβουλία της κυβέρνησης για τη σταθερή
συνεργασία του δημόσιου συστήματος Υγείας με ιδιώτες παρό-
χους που όχι μόνο θα επιτρέψει την κάλυψη των υπαρκτών κε-
νών σε κρίσιμες υπηρεσίες αλλά θα οδηγήσει και στην ταχύτερη
εξυπηρέτηση των ασθενών. Με μηδενικό κόστος για τους ασφα-
λισμένους και με παράλληλη αποσυμφόρηση του ΕΣΥ.

Γιατί η προσπάθειά μας αυτή οφείλει να περιλαμβάνει τόσο
τους ασθενείς όσο και τους εργαζομένους του ΕΣΥ. Η ανάγκη δια-
μόρφωσης καλύτερων συνθηκών εργασίας για όλους τους αν-
θρώπους της 1ης γραμμής είναι όχι μόνο υποχρέωση της Πολι-
τείας αλλά και βασικό κίνητρο προσέλκυσης νέου προσωπικού
που θέλουμε να στελεχώσει τα δημόσια νοσοκομεία.

Η προϋπηρεσία μου ως διοικητή ενός μεγάλου νοσοκομείου
όπως το Μποδοσάκειο μου έδωσε την ευκαιρία να δω από πολύ
κοντά τον καθημερινό αγώνα των λειτουργών του ΕΣΥ και να
εκτιμήσω την ανιδιοτελή προσφορά τους στους πάσχοντες συ-
νανθρώπους μας. Για αυτό θεωρώ εξαιρετικά άδικη την ισοπε-
δωτική κριτική της αντιπολίτευσης περί δήθεν «αδιαφορίας για
τους ασθενείς», «διάλυσης του ΕΣΥ» και «εγκατάλειψης των νο-
σοκομείων».

Όσοι υποτιμούν κατ’ αυτό τον ακραίο τρόπο τη δημόσια υγεία
δεν δυσφημούν μόνο το ΕΣΥ αλλά προσβάλλουν δημόσια τους
ανθρώπους του. Είναι πλέον καιρός να σταματήσει η αντιπολίτευ-
ση να ποντάρει στη μιζέρια για να κερδίσει λίγη πρόσκαιρη δημο-
σιότητα. Είναι ανάγκη να αφήσουν όλοι στην άκρη τέτοιες αρνητι-
κές πρακτικές και να καταθέσουν τις δικές τους θετικές προτά-
σεις για την αναβάθμιση της δημόσιας υγείας. 

Σ
υμπληρώθηκαν φέτος 50 χρόνια από την ίδρυση
της Νέας Δημοκρατίας, της παράταξης που διαμόρ-
φωσε καθοριστικά τη σύγχρονη ιστορία της χώρας,

αποτελώντας τον ακρογωνιαίο λίθο της Μεταπολίτευσης.
Της παράταξης που έθεσε τις βάσεις για την ευρωπαϊκή
προοπτική, καθορίζοντας την Ελλάδα ως ισχυρό σύμμαχο
στη μεγάλη ευρωπαϊκή οικογένεια και της παράταξης που
ώθησε τη χώρα σε τροχιά ανάπτυξης, σηματοδοτώντας τις
σημαντικές μεταρρυθμίσεις για την ενίσχυση της οικονο-
μίας και της κοινωνίας μας.

Όλα αυτά τα χρόνια, δίχως να αναλώνεται σε στείρες αν-
τιπαραθέσεις ή πολιτικές υποσχέσεις χωρίς περιεχόμενο,
η Νέα Δημοκρατία ακολούθησε τον δύσκολο δρόμο του
ορθολογισμού και των ριζοσπαστικών πολιτικών αποφά-
σεων, ενίοτε με πολιτικό κόστος. Παρέμεινε όμως πάντα
δυνατή γιατί έμεινε διαχρονικά πιστή στις αξίες και στις αρ-
χές της. Στις αξίες και στις αρχές που πριν από 50 ολόκλη-
ρα χρόνια έθεσε ο εθνάρχης Κωνσταντίνος Καραμανλής
όταν οραματιζόταν μια Ελλάδα δημοκρατική με πολιτικό
ήθος και σεβασμό στις ατομικές ελευθερίες.

Στον στενό αξιακό της πυρήνα δεσπόζουν οι ύψιστες έν-
νοιες της Πατρίδας και του Ανθρώπου. Με γνώμονα τις
αξίες αυτές η κυβέρνηση της Νέας Δημοκρατίας έχει φέ-

ρει μία νέα προοπτική ανάκαμψης στη χώρα μας, καταφέρ-
νοντας τα τελευταία πέντε χρόνια ένα μικρό θαύμα με με-
γάλο αντίκτυπο: έβαλε τέλος στη δίνη των μνημονίων, ψη-
φιοποίησε το κράτος, θωράκισε την εθνική άμυνα και κυ-
ριαρχία, ανέκοψε τις μεταναστευτικές εισβολές προς τη
χώρα και έθεσε τις βάσεις για μία καλύτερη, ευημερούσα
και αλληλέγγυα Ελλάδα.

Σήμερα η ίδια κυβέρνηση της Νέας Δημοκρατίας, έχον-
τας αφήσει πίσω της την περιδίνηση της τελευταίας δεκαε-
τίας, συνεχίζει τη δύσκολη πορεία που ξεκίνησε πριν από
πέντε χρόνια. Στον δρόμο για μια νέα περίοδο ακμής, μια
νέα περίοδο μεταπολίτευσης, καλείται να αντιμετωπίσει
ένα σύνθετο πλέγμα σύγχρονων προκλήσεων και χρόνιων
παθογενειών του κράτους, που συνθέτουν πολλές φορές
μια δυσλειτουργική και προβληματική καθημερινότητα.
Με την αξιόπιστη όμως πολιτική δύναμή της είναι αυτή που
μπορεί να οδηγήσει τη χώρα στη νέα εποχή και ο Κυριάκος
Μητσοτάκης, όντας ο τελευταίος πρωθυπουργός της μετα-
πολιτευτικής περιόδου, είναι ταυτόχρονα και ο πρώτος που

εγκαινιάζει την περίοδο της μετα-μεταπολίτευσης.
Παράλληλα, η κυβέρνηση της Νέας Δημοκρατίας, συνε-

χίζοντας τη σταθερή πορεία της πιο κοντά στην Ευρώπη, εί-
ναι η μόνη που μπορεί να θέσει τη χώρα μας στον στενό πυ-
ρήνα των ανεπτυγμένων χωρών της Ευρωπαϊκής Ένωσης.
Γιατί είναι αυτή που δίνει την ιδεολογική μάχη ενάντια σε
όποιες κατεστημένες και αναχρονιστικές νοοτροπίες, λαμ-
βάνει γενναίες πολιτικές αποφάσεις και εισάγει σπουδαίες
μεταρρυθμίσεις με επίκεντρο το εθνικό συμφέρον, την
ατομική και κοινωνική πρόοδο και ανάπτυξη.

Τα 50 αυτά χρόνια της Νέας Δημοκρατίας δεν αποτελούν
λοιπόν μόνο μία αφορμή για αναδρομή και αναστοχασμό
του παρελθόντος. Αποτελούν ένα σύγχρονο ορόσημο για
νέες, συντεταγμένες ιδεολογικές μάχες και νέες νίκες που
θα κάνουν τη φλόγα στον πυρσό να λάμψει εντονότερα. Με
επίκεντρο την πατρίδα και τον άνθρωπο, η Νέα Δημοκρατία
συνεχίζει σταθερά για τη μετάβαση της χώρας σε μια νέα
εποχή Μεταπολίτευσης, για μια Ελλάδα σύγχρονη και υπε-
ρήφανη.

50 χρόνια Νέα Δημοκρατία

του
Σπυρίδωνα 

Κυριάκη

Βουλευτής
Πρέβεζας 
με τη ΝΔ

του
Σταύρου 

Παπασωτηρίου

Βουλευτής
Φλώρινας 
με τη ΝΔ

ΕΣΥ: Από την αντιπολιτευτική απαξίωση
στην κυβερνητική αναβάθμιση
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1. Ο κ. Κασσελάκης δηλώνει ότι είναι και πρόεδρος και

υποψήφιος πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ.
Οι επικριτές του Στέφανου Κασσελάκη πρότειναν το

κόμμα να προχωρήσει σε εκλογή προέδρου από τη βάση
των μελών/φίλων του ΣΥΡΙΖΑ, με τον ίδιο να παραμένει
πρόεδρος μέχρι την εκλογή του νέου προέδρου. Ο κ. Κασ-
σελάκης αρνήθηκε την πρόταση αυτή και κάλεσε τους επι-
κριτές του να καταθέσουν πρόταση μομφής σε βάρος του
στην Κεντρική Επιτροπή του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ (ΚΕ). Η πρόταση
μομφής κατατέθηκε, έγινε δεκτή από την ΚΕ, ο κ. Κασσε-

λάκης αποχώρησε από το γραφείo
του και οι συνεργάτες του παραιτήθη-
καν από τις θέσεις τους.

Η ΚΕ αποφάσισε ότι ο κ. Κασσελά-
κης δεν δικαιούται να είναι υποψή-
φιος κατά την εκλογή προέδρου του
ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ. Ο κ. Κασσελάκης απάν-
τησε ότι συνεχίζει να είναι πρόεδρος
του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ και ότι στην εκλογή
προέδρου του θα είναι υποψήφιος.
Αργότερα δήλωσε πως παρότι δεν
αμφισβητεί την άρση εμπιστοσύνης
και αποδέχεται την απόφαση της ΚΕ,
θεωρεί πως η ΚΕ δεν έχει αρμοδιότη-
τα να αποκλείσει κανέναν υποψήφιο
και πως, σύμφωνα το άρθρο 20 παρ. 4
του Καταστατικού του Κόμματος*, τε-

λικός κριτής για το αν ο ίδιος θα είναι υποψήφιος για τη θέ-
ση του προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ θα είναι το έκτακτο συνέ-
δριο.

Ερωτήματα:
• Ποιο είναι το ζήτημα για το οποίο «συγκαλείται έκτακτο

συνέδριο» «σε περίπτωση άρσης της εμπιστοσύνης της
Κεντρικής Επιτροπής προς τον πρόεδρο»;

Η επιβεβαίωση/ανατροπή της «άρσης της εμπιστοσύνης
της Κεντρικής Επιτροπής προς τον πρόεδρο» (όπως ισχυ-
ρίζεται ο κ. Κασσελάκης) ή η εκλογή νέου προέδρου του
ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ (όπως ισχυρίζεται η ΚΕ);

• Η δήλωση του κ. Κασσελάκη ότι είναι πρόεδρος και
συγχρόνως υποψήφιος πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ είναι
αποδεκτή από την Κλασική (Αριστοτέλεια) Λογική** αλλά
και από την κοινή λογική;

2. Ο κ. Κασσελάκης δηλώνει πως η βάση των μελών/φί-
λων του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ τον επέλεξε ως πρόεδρο του κόμμα-
τος «για να τα αλλάξουμε όλα» και πως την εντολή αυτή
εφαρμόζει όταν, μεταξύ άλλων, εξαγγέλλει:

• Αλλαγή του πολιτεύματος της χώρας. Από «αντιπρο-
σωπευτική δημοκρατία» σε «συμμετοχική αμεσοδημο-
κρατία» (καθώς, όπως ισχυρίζεται, «το μεγάλο διακύβευ-
μα της στιγμής είναι η κρίση στην αντιπροσωπευτική δη-
μοκρατία μας» και «οι Έλληνες πολίτες έχουν απογοητευ-
τεί από την πολιτική κι από τους πολιτικούς»).

• Καίριες αλλαγές στον ιδεολογικό προσανατολισμό, την
οργάνωση και λειτουργία, το όνομα του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ...

• «Αδιαμεσολάβητες σχέσεις» με τον λαό.
Ερωτήματα:
• Από πού προκύπτει ότι η εντολή «να τα αλλάξουμε

όλα» περιλαμβάνει τις σοβαρότατες αυτές αλλαγές που
εξαγγέλλει ο κ. Κασσελάκης;

• Στις «αδιαμεσολάβητες σχέσεις με τον λαό» περιλαμ-
βάνεται και η απαίτηση «ερωτήματα που αφορούν τον
πρόεδρο απευθύνονται, αφού υπάρξει συνεννόηση μαζί
του, αποκλειστικά στο γραφείο Τύπου του κόμματος»;
(Email 7/11/2023 του Γραφείου Τύπου του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ
προς τον γράφοντα το παρόν)***. 

3. Ο κ. Κασσελάκης δηλώνει για την ελληνική δικαιοσύνη:
• «Η εμπιστοσύνη μου προς την ελληνική Δικαιοσύνη

έχει κλονιστεί σοβαρά».
• «H ελληνική δικαιοσύνη έχει τα πιο γρήγορα αντανα-

κλαστικά στον κόσμο: Όταν αναλαμβάνει να υπερασπιστεί
την κυβέρνηση Μητσοτάκη απέναντι στο ευρωπαϊκό κοι-
νοβούλιο. Όταν αναλαμβάνει να στείλει σπίτι τους, αντί για
τη φυλακή, βιαστές πρωθυπουργικούς φίλους και στελέχη
της ΝΔ που παρανομούν. Όταν αναλαμβάνει να με στοχο-
ποιήσει για το δάνειο που έδωσα στο κόμμα μου για να μη
μείνουν απλήρωτοι τις γιορτές οι εργαζόμενοι».

• «Το παραδικαστικό κύκλωμα χτύπησε τους γονείς μου
και τους πήρε ό,τι είχαν και δεν είχαν».

• «Γουστάρω να ξεδοντιάσω το σύστημα των δικαστικών
και των δημοσιογράφων».

Ερωτήματα:
• Ποιο άλλο όργανο, εκτός από τη δικαιοσύνη, θεωρεί ο

κ. Κασσελάκης ότι είναι αρμόδιο για την επίλυση των αστι-
κών ή ποινικών διαφορών των πολιτών (και του ιδίου);

• Ο κ. Κασσελάκης, αφού δεν εμπιστεύεται την ελληνική
Δικαιοσύνη, πώς ζητάει από την Κατερίνα Νοτοπούλου να
προσφύγει στη δικαιοσύνη για τις εναντίον του κατηγορίες
της για «πολιτικό εκφοβισμό και για «μηνύματα» που
έχουν ανταλλάξει μεταξύ τους; Γιατί αρνείται την πρότασή
της να συναινέσει στη δημοσιοποίηση των μηνυμάτων
τους, δημοσιοποίηση που θα απαιτήσει ελάχιστο χρόνο;

4. Ο κ. Κασσελάκης δηλώνει για τα ΜΜΕ:
• «Τα δικά μου λόγια περνούν από κόσκινο, την ώρα που

για τους πολιτικούς μου αντιπάλους υπάρχει απόλυτη μιν-
τιακή στήριξη ή ανοχή».

• «Σήμερα διαπλεκόμενα ΜΜΕ, συνεχίζοντας τον βρόμικο
πόλεμο εναντίον μου, βγήκαν και είπαν ότι ο Κασσελάκης
κυκλοφορεί με τρεις αστυνομικούς! Παραιτούμαι λοιπόν της
αστυνομικής φρουράς που διέταξε η Πολιτεία να μου διατε-
θεί. Και στο εξής τα ΜΜΕ που ρίχνουν λάσπη εναντίον μου
για να στηρίξουν το σύστημα Μητσοτάκη θα είναι υπεύθυνα
για οτιδήποτε συμβεί σε εμένα και την οικογένειά μου».

Ερωτήματα:
• Ο κ. Κασσελάκης έχει πει ποτέ ποια συγκεκριμένα εί-

ναι τα διαπλεκόμενα ΜΜΕ που «περνούν από κόσκινο» τα
δικά του λόγια και στηρίζουν ή ανέχονται τους πολιτικούς
του αντιπάλους;

• Ο κ. Κασσελάκης, κατά τις εμφανίσεις του σε όλους
τους τηλεοπτικούς σταθμούς, έχει παραπονεθεί ποτέ για
άνιση μεταχείρισή του;

• Τα στελέχη του κ. Κασσελάκη έχουν δυσμενέστερη ή
ευνοϊκότερη μεταχείριση στα πολιτικά τηλεοπτικά πάνελ;

• Ποιος πολιτικός είχε εδώ και χρόνια την προβολή που
οι τηλεοπτικές κάμερες έχουν προσφέρει στον κ. Κασσε-
λάκη, από τη μέρα του «με λένε Στέφανο» μέχρι και σήμε-
ρα;

5. Ποιο μπορεί να είναι το συμπέρασμα του ευκολόπι-
στου πολίτη μετά από όλα αυτά;

* Βλ. https://www.isyriza.gr/statute, Καταστατικό του
ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ. Άρθρο 20- Τακτικό συνέδριο.

1. Το τακτικό συνέδριο είναι το ανώτατο όργανο του κόμ-
ματος. Συγκαλείται κάθε 3 χρόνια. Ψηφίζει αποφάσεις που
ισχύουν μέχρι το επόμενο συνέδριο.

4. Ο/η πρόεδρος λειτουργεί στο πλαίσιο των αποφάσεων
της Κεντρικής Επιτροπής. Σε περίπτωση άρσης της εμπι-
στοσύνης της Κεντρικής Επιτροπής από το 50%+1 των με-
λών της προς τον πρόεδρο συγκαλείται έκτακτο συνέδριο.

5. Η προκήρυξη του συνεδρίου, η οργάνωση της προσυ-
νεδριακής διαδικασίας, τα προσυνεδριακά κείμενα και το
μέτρο αντιπροσώπευσης είναι αρμοδιότητες της Κεντρι-
κής Επιτροπής.

** Βλ. Ε. Π. ΠΑΠΑΝΟΥΤΣΟΥ ΛΟΓΙΚΗ 1970 (Οι Αρχές του
Ορθού Λόγου. Η αρχή της αντίφασης).

*** Βλ. https://www.antilogoi.gr/Logokrisia_sta_erwti-
mata_politwn.html.

του
Ραφαήλ 

Μεν. Μαϊόπουλου

Πρώην γενικός
διευθυντής

Οικονομικού ΔΕΗ

Στεφάνου Κασσελάκη
πολιτικά δρώμενα και ερωτήματα

ευκολόπιστου πολίτη 
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«Δεν Ξεχνώ....»: 50 χρόνια κατοχή, 50 χρόνια ξεριζωμός…

** «Μνησιπήμων Πόνος»: Ο πόνος που διεγείρει τη μνήμη μας

και μας θυμίζει τα παθήματά μας. Ο καημός της συμφοράς.

* Μια συνάντηση της Ιστορίας με τη Λογοτεχνία

Επειδή η Κύπρος «δεν κείται μακράν της Ελλάδας» αλλά κι

επειδή κείται και πλησίον του πολέμου στο Ισραήλ και ενόψει της

επανέναρξης των συνομιλιών με την τουρκοκυπριακή πλευρά,

κρίνεται φρόνιμο να θυμηθούμε τα παλιά.

Τι μπορεί να μας διδάξει, όμως, ένα σύνθημα («ΔΕΝ ΞΕΧΝΩ»);

Μπορούν τα συνθήματα να αντικαταστήσουν την εξωτερική

πολιτική και τον εθνικό φρονηματισμό;

Πώς μπορούν να χωρέσουν σε δυο λέξεις μια εθνική τραγωδία

και η σμίκρυνση του Ελληνισμού;

Είναι αρκετό κάθε 20 Ιουλίου να ανασύρουμε από τα υπόγεια

της μνήμης μας ένα σύνθημα που μας καλεί να θυμόμαστε μια

εθνική τραγωδία που είχε δύο γεννήτορες; Τα λάθη της μη-

τέρας-πατρίδας (Ελλάδα) και την επιθετικότητα των Τούρ-

κων που χρόνια προετοίμαζαν την εισβολή στην Κύπρο και

περίμεναν το λάθος των Ελλήνων για να το χρησιμοποι-

ήσουν ως ισχυρό άλλοθι για την εισβολή και τον διαμελι-

σμό του νησιού.

«Εις γην εναλίαν Κύπρον, ου μ’ εθέσπισεν…»

Πώς μπορεί ο ηγέτης της γειτονικής Τουρκίας να διεκδι-

κεί με το πρόσχημα της «εγγυήτριας δύναμης» τη μισή Κύ-

προ που οι αρχαίες πηγές την αναφέρουν ως ελληνικότατη;

Πώς μπορεί ο τουρκικός επεκτατισμός να ακυρώσει τον

Ευριπίδη και τον Αισχύλο που στα έργα τους υμνούσαν την

ελληνικότητα της Κύπρου;

Πώς μπορεί και με ποιο έρεισμα ο Τούρκος ηγέτης με τις φιέ-

στες του στην κατεχόμενη Κύπρο να μας συμβουλεύει-απειλεί

για τον οριστικό διαμελισμό του νησιού και να ξεχάσουμε τη λύση

της ομοσπονδίας, αφού όπως ειρωνικά δήλωσε «δεν μπορείς να

πλυθείς δύο φορές με το ίδιο νερό».

Στην εξωτερική πολιτική δεν αρκεί η επίκληση του διεθνούς

δικαίου, αν δεν συνοδεύεται και από τη δική σου στρατιωτική

ισχύ. Πρέπει ως λαός και κυβέρνηση να θυμόμαστε τη θέση -δια-

χρονική- του Θουκυδίδη που μεταφέρει με ακρίβεια την ωμότητα

του αθηναϊκού ιμπεριαλισμό στον περίφημο διάλογο Αθηναίων

και Μηλίων.

«Οι δυνατοί προχωρούν όσο τους επιτρέπει η δύναμή τους και

οι αδύναμοι υποχωρούν όσο τους επιβάλλει η αδυναμία τους».

Μπορεί η παραπάνω θέση να αποτυπώνει τη βαρβαρότητα των

διεθνών σχέσεων, αλλά συνιστά την απόλυτη αλήθεια. Η δύναμη εί-

ναι το δίκαιο και όχι η ηθική και το δίκαιο. Αυτήν την αλήθεια οφεί-

λουμε να αποδεχτούμε κι ανάλογα να πράξουμε και όχι να επικα-

λούμαστε το διεθνές δίκαιο που κανείς δεν το υπερασπίζεται…

Αντί για μνημόσυνα και συνθήματα να ετοιμαζόμαστε για άλ-

λες τακτικές με ό,τι αυτό συνεπάγεται πριν αρχίσουμε πάλι να μι-

λάμε για συρρίκνωση του Ελληνισμού.

Μνησιπήμων Πόνος
Δεν ξέρω ως λαός, ανεξάρτητα από τα συνθήματα, αν είμαστε

αμνήμονες ή επιλήσμονες, αφού κάθε χρόνο, εδώ και 50 χρόνια

αδιάλειπτα, μονότονα επικαλούμαστε το «ΔΕΝ ΞΕΧΝΩ».

Μήπως η επίκληση αυτού του συνθήματος κρύβει τις ενοχές

μας; Μήπως είναι μια αντίδραση στον πόνο που γεννά η ανάμνη-

ση των παθημάτων μας; Ή μήπως ο πόνος μάς θυμίζει τα παθή-

ματά μας;

Ερωτήματα και διλήμματα που μας άφησε ο Αισχύλος και που

βρίσκουν μια απόλυτη εφαρμογή στο δράμα της Κύπρου.

Βέβαια γεννάται για μία ακόμη φορά το ερώτημα αν ως άτομα

και λαός διδασκόμαστε από τα λάθη και τα παθήματά μας. Διαφο-

ρετικά θα αρκούμαστε σε ευχολόγια, μνημόσυνα και ανέξοδες

επικλήσεις του διεθνούς δικαίου τη στιγμή που οι εχθροί μας

ετοιμάζουν τον Αττίλα 3 σε άλλα εδάφη της Ελλάδας, χωρίς να

κρύβουν τις προθέσεις τους.

Στην Ελλάδα δεν μένει άλλη επιλογή παρά να ξαναδιαβάσουμε

τον Σουν Τζου και τις διδαχές του:

«Μεγαλύτερη τέχνη στον pόλεμο είναι να κερδίσεις τον εχθρό

σου χωρίς μάχη».

Αλήθεια ως χώρα τη διδαχτήκαμε, την κατέχουμε αυτήν την

Τέχνη; Ή μένουμε και επιμένουμε σε με παλιά διδαχή-τακτική

του «Si vis pacem, para bellum»;

Η Κύπρος λόγω της γεωπολιτικής της θέσης έχει

όλα τα πλεονεκτήματα αλλά και μειονεκτήματα μιας

τέτοιας θέσης. Το ιστορικό της παρελθόν καταμαρ-

τυρεί πως οι χώρες που έχουν ζωτικά συμφέροντα

στην ευαίσθητη αυτή περιοχή θα επιδιώκουν πάντα

να ελέγχουν τη «συμπεριφορά» της. Η τελευταία

προειδοποίηση της Χεζμπολάχ και κάποιες ακραίες

φωνές Τούρκων πολιτικών επιβεβαιώνουν το εν-

διαφέρον των γειτονικών και μη κρατών για τον

επηρεασμό της κυπριακής πολιτικής.

Η Κύπρος ως μέλος της ΕΕ έχει πολλά πλεονε-

κτήματα στην αναζήτηση λύσης. Βέβαια αιωρείται

το δίλημμα ποια είναι η προτιμητέα λύση. Δηλαδή,

ανάμεσα σε μια κακή λύση και σε μια μη λύση που

ευνοεί την de facto διχοτόμηση ποια είναι η προτιμότερη;

Για την Ελλάδα φυσικά η «Κύπρος δεν κείται μακράν». Αποτε-

λεί ζωτικό κομμάτι του Ελληνισμού. Εξάλλου μην ξεχνάμε πως η

κυπριακή τραγωδία έχει συνδεθεί με την αποκατάσταση της δη-

μοκρατίας στην Ελλάδα. Φυσικά κανείς δεν πρέπει να επιχαίρει

για αυτό…

Αν εκτός από την τουρκική επιθετικότητα για τη σημερινή κα-

τάσταση-καθεστώς φταίει και η Ελλάδα (που φταίει) πρέπει να

διορθώσει το λάθος της σύμφωνα και με το «Ο τρώσας και ιάσε-

ται».

Το απαιτούν οι νεκροί (Κύπριοι και Έλληνες), οι αγνοούμενοι

και οι χιλιάδες εκτοπισμένοι-πρόσφυγες Κύπριοι στην ίδια την

πατρίδα τους.

Οι καμπάνες και οι σειρήνες ακούστηκαν επ’ ευκαιρία της

50ής επετείου της εισβολής των Τούρκων στο νησί (1974-2024),

αλλά και κάθε χρόνο, όμως ολοένα και περισσότερο ο ήχος τους

αδυνατίζει και υπάρχει ο κίνδυνος οι νεότερες γενιές να ξεχά-

σουν ή να μη μάθουν ποτέ το γεγονός.

«Γιάλι άλι εξιδονκιάσαν τζιαί τις σειρήνες» (Σιγά σιγά έχουν

ξεδοντιάσει και τις σειρήνες).

Βέβαια οι εθνικοί και προσωπικοί θρήνοι καθώς και τα γοερά

κλάματα των συγγενών των θυμάτων και αγνοουμένων συντη-

ρούν κάπως τη μνήμη των γεγονότων του 1974. Αποτελούν, όμως,

ταυτόχρονα παρηγορητικό λόγο και σάλπισμα εθνικής εγρήγορ-

σης και ατομικής συνειδητοποίησης.

Ο «Μνησιπήμων Πόνος» είναι το σπαθί μας, οι κρυμμένες ενο-

χές μας και μας καλεί να κάνουμε το «πάθος μάθος». Μας προ-

τρέπει για έναν εθνικό σωφρονισμό για να προλάβουμε και να

αποφύγουμε λάθη εθνοκτόνα. Τα χθεσινά τραύματά μας (εθνικά

και ατομικά) μπορούν εκτός από τις πληγές που μας άφησαν να

κρατούν τη μνήμη μας ζωντανή και να μας διαπαιδαγωγούν με

στόχο τον σωφρονισμό.

Ο «Μνησιπήμων Πόνος» ως συνύφανση Ιστορίας και Μνήμης

μπορεί να λειτουργήσει διττώς: Να μας υπενθυμίζει πάντα τα

ιστορικά μας παθήματα και λάθη κι από την άλλη πλευρά να μας

συγκινεί και να μας ευαισθητοποιεί σε θέματα που υπερβαίνουν

τον προσωπικό μας χώρο κι απλώνονται στα δράματα των ομοε-

θνών μας.

Ο Αισχύλος στην τραγωδία του «Αγαμέμνων» εξυμνώντας τον

πανεπόπτη και παντοδύναμο Δία περιέγραψε με καθαρότητα την

προσφορά του στους ανθρώπους αλλά και τη λειτουργία και τον

ρόλο του «Μνησιπήμονα Πόνου»:

«Τον φρονείν βροτούς οδώσαντα, τον πάθει μάθος θέντα κυ-

ρίως έχειν. Στάζει δ’ ανθ’ ύπνου προ καρδίας μνησιπήμων πόνος,

και παρ’ άκοντας ήλθε σωφρονείν» (Αυτός (Δίας) στον άνθρωπο

άνοιξε τον δρόμο της φρόνησης κι έβαλε νόμο: Πάθος μάθος.

Αυτός, ως και στον ύπνο, στην καρδιά μας στάζει πόνο, που θυμί-

ζει με τρόμο τα παθήματά μας κι αθέλητα μας συνετίζει)[«Αγαμέ-

μνων», στιχ, 176-181].

Η αναφορά στην αρχαία ελληνική σκέψη (ιστορική, φιλοσοφι-

κή, ποιητική…) είναι αναγκαία κάθε φορά που χρειαζόμαστε ως

λαός και έθνος να γνωρίζουμε και να αναγνωρίζουμετα λάθη μας

και να διδασκόμαστε.

Το παράδειγμα στην αναφορά και στο διδακτικό περιεχόμενο

της αισχύλειας σκέψης έδωσε ο ίδιος ο Ρόμπερτ Κένεντι μιλών-

τας μετά τη δολοφονία του Μάρτιν Λούθερ Κινγκ. Συγκεκριμένα

είχε πει επιγραμματικά:

«Ο αγαπημένος μου ποιητής ήταν ο Αισχύλος. Είχε γράψει:

“Ακόμα και στον ύπνο μας στάζει… θεών”» (Αισχύλου «Αγαμέ-

μνων»).

Λόγια διαχρονικά, λόγια ανθρωπιάς, ειρήνης και οικουμενικό-

τητας. Τα λόγια του Ρόμπερτ Κένεντι ήταν ένα δοξαστικό στην αρ-

χαία ελληνική σκέψη με πολλούς αποδέκτες, παλιότερους και

σύγχρονους που καλλιεργούν το μίσος και την επιθετικότητα σε

διεθνές επίπεδο.

H τουρκική κατοχή τμήματος μιας χώρας-μέλους του ΟΗΕ και

της ΕΕ αποτελεί παγκόσμιο όνειδος αλλά και μια ευθεία παρα-

βίαση του διεθνούς δικαίου και του δικαιώματος των ανθρώπων

να ζουν με ασφάλεια στην «πατρώα γη» τους.

Ας ενστερνιστούν όλοι, λαοί και κυβερνήσεις, τον επιμύθιο λό-

γο του Ρόμπερτ Κένεντι, που μπορεί να αποτελεί και τον πρόλογο

κάθε εγχειριδίου του διεθνούς δικαίου και της διπλωματίας.

«Ας αφιερώσουμε τον εαυτό μας σ’ αυτό για το οποίο έγραψαν

οι Έλληνες πριν από τόσα πολλά χρόνια: στην εξημέρωση της αν-

θρώπινης αγριότητας και στον εξευγενισμό της ζωής σε τούτο

τον κόσμο».

* Το παραπάνω κείμενο δημοσιεύτηκε και στο ψηφιακό περιο-

δικό «Έξοδος Κινδύνου», τ.12.

του
Ηλία 

Γιαννακόπουλου

Φιλόλογος
Blog ΙΔΕΟπολις

Κυπριακή τραγωδία: Ο «Μνησιπήμων Πόνος»
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Τ
α θηλώματα, γνωστά και ως ακροχορδώνες, απο-

τελούν μία από τις πιο κοινές δερματικές βλάβες

που εμφανίζονται κυρίως σε άτομα άνω των 25

ετών. Πρόκειται για καλοήθη ογκίδια, ακίνδυνα για την

υγεία, που η παρουσία τους μπορεί να είναι ενοχλητική,

ιδιαίτερα όταν τραυματίζονται. Η

αφαίρεση με LASER CO₂ αποτελεί

την πιο σύγχρονη και ασφαλή λύση,

παρέχοντας μόνιμη εξάλειψη σε μία

μόνο επίσκεψη στον δερματολόγο.

Τι είναι τα κοινά θηλώματα και γιατί

εμφανίζονται;

Τα κοινά θηλώματα εμφανίζονται

στην επιφάνεια του δέρματος, συχνά

σε ζεστές και υγρές περιοχές με πτυ-

χώσεις, όπως ο λαιμός, οι μασχάλες,

οι μηροί και η περιοχή του στήθους.

Συνήθως έχουν το χρώμα του δέρματος και το μέγεθός

τους μπορεί να κυμαίνεται από λίγα χιλιοστά έως και αρκε-

τά εκατοστά. Ιστολογικά, τα θηλώματα αποτελούνται από

ίνες κολλαγόνου, λίπος, νευρικά κύτταρα και αιμοφόρα

αγγεία και συνδέονται με την επιδερμίδα μέσω ενός μι-

κρού μίσχου. Ενώ τα θηλώματα είναι καλοήθη και σπάνια

προκαλούν ανησυχία, οποιαδήποτε αλλαγή στο χρώμα, το

μέγεθος ή το σχήμα τους θα πρέπει να αξιολογείται από

τον δερματολόγο.

Τα θηλώματα εμφανίζονται συχνά χωρίς ιδιαίτερα συμ-

πτώματα και εντοπίζονται τόσο σε γυναίκες όσο και σε άν-

δρες με την πιθανότητα εμφάνισης να αυξάνεται με την

πάροδο της ηλικίας, κυρίως μετά τα 40 έτη. Η εμφάνισή

τους είναι πιο συνηθισμένη σε άτομα με παχυσαρκία, σακ-

χαρώδη διαβήτη τύπου 2 και μεταβολικό σύνδρομο, αλλά

και σε γυναίκες κατά τη διάρκεια της εγκυμοσύνης, όπου

οι ορμονικές αλλαγές διαδραματίζουν σημαντικό ρόλο.

Ο λόγος που αναπτύσσονται δεν είναι πλήρως καθορι-

σμένος. Ωστόσο, υπάρχουν διάφοροι παράγοντες που φαί-

νεται να επηρεάζουν την εμφάνισή τους, όπως η κληρονο-

μικότητα και η τριβή δέρματος με δέρμα στις πτυχές του

σώματος. Επίσης, ενδέχεται να σχετίζονται με την ανάπτυ-

ξή τους οι υποδοχείς ανδρογόνων και οιστρογόνων, η λε-

πτίνη και οι υποδοχείς θυρεοειδικών ορμονών. Επιπλέον,

μελέτες έχουν δείξει πιθανή σχέση με συγκεκριμένους τύ-

πους ιών των ανθρωπίνων θηλωμάτων (HPV), γεγονός που

δεν έχει ακόμη επιβεβαιωθεί. Η γήρανση είναι ένας ακόμη

παράγοντας που φαίνεται να συμβάλλει, για αυτό τα θηλώ-

ματα εμφανίζονται συχνότερα σε μεγαλύτερες ηλικίες.

Κοινά θηλώματα vs θηλωμάτων περιγεννητικής περιοχής

Υπάρχουν διαφορές μεταξύ των κοινών θηλωμάτων και

των θηλωμάτων στην περιγεννητική περιοχή που οφείλον-

ται στον ιό HPV. Η βασική διαφορά έγκειται στην αιτιολογία

και τα χαρακτηριστικά τους. Τα κοινά θηλώματα (ακροχορ-

δώνες) δεν έχει επιβεβαιωθεί ότι σχετίζονται με ιογενή

λοίμωξη, δεν είναι μεταδοτικά και είναι τοπικά επεκτεινό-

μενα. Αντίθετα, τα θηλώματα στην περιγεννητική περιοχή,

γνωστά ως κονδυλώματα, μεταδίδονται κυρίως μέσω σε-

ξουαλικής επαφής και προκαλούνται από συγκεκριμένα

στελέχη του HPV, με ορισμένα από αυτά να αυξάνουν τον

κίνδυνο ανάπτυξης καρκίνου, όπως του κόλπου ή του τρα-

χήλου της μήτρας στις γυναίκες, αλλά και της ουρήθρας,

του πρωκτού και του στοματοφάρυγγα σε γυναίκες και άν-

δρες. Η θεραπεία των κονδυλωμάτων με LASER είναι ση-

μαντική τόσο για την ανακούφιση των συμπτωμάτων όσο

και για τον περιορισμό της μετάδοσης του ιού. Επιπλέον, ο

εμβολιασμός κατά του HPV παρέχει προστασία από τα στε-

λέχη που προκαλούν κονδυλώματα, καθώς και από εκείνα

που συνδέονται με την ανάπτυξη καρκίνου.

Αφαίρεση κοινών θηλωμάτων με LASER CO2

Είναι σημαντικό να αποφεύγετε την αφαίρεση των θη-

λωμάτων με αυτοσχέδιες μεθόδους, καθώς εγκυμονούν

κινδύνους μόλυνσης, ερεθισμού και δημιουργίας ουλών.

Επιπλέον, η μη ασφαλής αφαίρεση μπορεί να καθυστερή-

σει την επούλωση και να επιδεινώσει το πρόβλημα. Η δερ-

ματολογική αφαίρεση με LASER και συγκεκριμένα με

LASER CO₂ είναι ο ασφαλέστερος και αποτελεσματικότε-

ρος τρόπος για την οριστική εξάλειψη των θηλωμάτων. Το

LASER CO₂ στοχεύει με ακρίβεια τη δερματική βλάβη,

χωρίς να τραυματίζει τους παρακείμενους υγιείς ιστούς. 

Η διαδικασία είναι ανώδυνη, καθώς πραγματοποιείται

με τοπική αναισθησία. Η θεραπεία ολοκληρώνεται σε μία

μόνο συνεδρία, ανεξαρτήτως του μεγέθους ή της έκτασης

των θηλωμάτων στο πρόσωπο ή/και το σώμα. Μετά τη θε-

ραπεία, η επουλωτική διαδικασία είναι γρήγορη και δεν

αφήνει ουλές ή σημάδια στο δέρμα. Η επιστροφή στην ερ-

γασία και τις καθημερινές δραστηριότητες είναι άμεση.

Παρόλο που τα θηλώματα είναι ακίνδυνα, μπορεί να γί-

νουν ενοχλητικά λόγω της θέσης τους. Ειδικά σε περιοχές

όπως ο λαιμός ή οι μασχάλες, μπορεί να προκληθεί τραυ-

ματισμός, ο οποίος ενδέχεται να οδηγήσει σε φλεγμονή

και πόνο. Για παράδειγμα, τα θηλώματα στον λαιμό μπο-

ρούν εύκολα να τραυματιστούν από κοσμήματα ή από το

ξύρισμα με ξυραφάκι. Η τριβή ή η συνεχής ενόχληση των

θηλωμάτων μπορεί να προκαλέσει μικροτραυματισμούς,

γεγονός που αυξάνει τον κίνδυνο εμφάνισης νέων θηλω-

μάτων στην ίδια περιοχή. Επίσης, το καλοκαίρι, λόγω υψη-

λής θερμοκρασίας και εφίδρωσης, τα θηλώματα μπορεί να

προκαλέσουν κνησμό ή κάψιμο, επιδεινώνοντας την ενό-

χληση.

Τα ενοχλητικά θηλώματα 
αφαιρούνται οριστικά

του
δρα Χριστόφορου

Τζερμιά

Δερματολόγος –
Αφροδισιολόγος 



ΠΕΜΠΤΗ 24 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΚΟΣΜΟΣ31

Τελ Αβίβ: Ρουκέτες κοντά στο ξενοδοχείο του Μπλίνκεν, που φυγαδεύτηκε σε καταφύγιο
Συναγερμός σήμανε στο Τελ Αβίβ μετά από ρουκέτες που

εκτοξεύτηκαν κοντά στο ξενοδοχείο στο οποίο διέμενε ο
υπουργός Εξωτερικών των ΗΠΑ Άντονι Μπλίνκεν στο
πλαίσιο επίσκεψής του στο Ισραήλ. Ο επικεφαλής
της αμερικανικής διπλωματίας και ανώτεροι αξιω-
ματούχοι των ΗΠΑ που τον συνόδευαν κατέφυγαν
στο καταφύγιο που υπήρχε στο υπόγειο όταν ήχη-
σαν οι σειρήνες. 

Σύμφωνα με το Reuters, η κατάρριψη των ρουκε-
τών έγινε λίγο αφότου οι ισραηλινές δυνάμεις αναχαίτι-
σαν δύο μη επανδρωμένα αεροσκάφη που εκτοξεύυηκαν από
τα ανατολικά με στόχο το λιμάνι της Εϊλάτ στην Ερυθρά Θά-
λασσα, δήλωσε ο ισραηλινός στρατός. Κατά τη διάρκεια της
περιοδείας του δήλωσε ότι ο θάνατος του ηγέτη της Χαμάς,
Γιαχία Σινουάρ, αποτελεί «μεγάλη ευκαιρία» για να τερματι-

στεί ο πόλεμος στη Λωρίδα της Γάζας, την ώρα που το Ισραήλ
πολλαπλασίασε τους βομβαρδισμούς του στον Λίβανο εναν-

τίον της Χεζμπολάχ. 
Ο επικεφαλής της αμερικανικής διπλωματίας, επι-
σκεπτόμενος την Ιερουσαλήμ, πίεσε τον ισραηλινό
πρωθυπουργό Μπενιαμίν Νετανιάχου να λάβει
«επιπρόσθετα μέτρα», ώστε να φτάσει ανθρωπι-
στική βοήθεια -που ελέγχεται από το Ισραήλ-

«στους αμάχους απ’ άκρου σ’ άκρο» του πολιορκη-
μένου παλαιστινιακού θυλάκου, σύμφωνα με το Στέιτ

Ντιπάρτμεντ. Ο ισραηλινός στρατός επιβεβαίωσε επίσης ότι
«εξουδετέρωσε» τον Χασέμ Σαφιεντίν, ο οποίος θεωρούνταν
ευρέως ως ο διάδοχος του Χασάν Νασράλα στην ηγεσία της
Χεζμπολάχ, με πλήγμα που εξαπέλυσε στη Βηρυτό στις αρ-
χές Οκτωβρίου. Ο Σαφιεντίν, που ήταν εξάδελφος του Νασ-

ράλα, συμμετείχε στο συμβούλιο του τζιχάντ του σιιτικού λι-
βανέζικου κινήματος, το όργανο που είναι αρμόδιο για τις
στρατιωτικές επιχειρήσεις της Χεζμπολάχ. Ήταν επίσης επι-
κεφαλής του εκτελεστικού συμβουλίου, το οποίο επιβλέπει
τις οικονομικές και διοικητικές υποθέσεις του κινήματος. Αν
και δεν ήταν τόσο γνωστός στους Ισραηλινούς όσο ο Νασρά-
λα, ο Σαφιεντίν θεωρούνταν από το Ισραήλ ως σημαντικός
στόχος. Η Χεζμπολάχ ανακοίνωσε πως εξαπέλυσε drones
εναντίον στρατιωτικής βάσης κοντά στη Χάιφα, στο βόρειο
Ισραήλ, και πως κατέστρεψε επτά ισραηλινά άρματα μάχης
στα σύνορα, όπου μαίνονται μάχες. Το Ισραήλ από την πλευ-
ρά του συνέχισε τους εντατικούς βομβαρδισμούς σε διάφο-
ρες περιοχές του Λιβάνου, σκοτώνοντας τουλάχιστον δέκα
ανθρώπους, κατά τις λιβανικές αρχές, στο ανατολικό και στο
νότιο τμήμα της χώρας. 

E
ξι νεκροί και 14 τραυματίες είναι ο απο-
λογισμός της επίθεσης στις εγκαταστά-
σεις της τουρκικής αεροδιαστημικής

βιομηχανίας TUSAS. Ο Τούρκος υπουργός
Εσωτερικών Αλί Γερλίκαγια δήλωσε ότι δύο
τρομοκράτες που επιτέθηκαν στις εγκαταστά-
σεις της τουρκικής αεροδιαστημικής βιομηχα-
νίας «εξουδετερώθηκαν», προσθέτοντας:
«Έχουμε έξι μάρτυρες και 14 τραυματίες». Ο

Ρετζέπ Ταγίπ Ερντογάν, που
συνάντησε τον Βλαντίμιρ Πού-
τιν σε διάσκεψη των BRICS,
χαρακτήρισε την επίθεση τρο-
μοκρατική.

Τα αίτια της έκρηξης και των
πυροβολισμών παραμένουν
αδιευκρίνιστα. Κανείς ακόμα
δεν έχει αναλάβει την ευθύνη.

Οι εισαγγελείς έχουν ξεκινήσει έρευνα. Μάρ-
τυρες είπαν στο Reuters ότι οι υπάλληλοι μέσα
στο κτήριο μεταφέρθηκαν από τις αρχές σε κα-
ταφύγια και δεν επιτράπηκε σε κανέναν να φύ-
γει. Οι ραδιοτηλεοπτικοί φορείς έδειξαν εικό-
νες μιας κατεστραμμένης πύλης και πλάνα από
ανταλλαγή πυροβολισμών σε ένα πάρκινγκ,
καθώς και επιτιθέμενους που κρατούσαν του-
φέκια και σακίδια κατά την είσοδό τους στο
κτήριο. Η TUSAS είναι ο μεγαλύτερος κατα-
σκευαστής αεροδιαστημικής της Τουρκίας.
Ανήκει στο ίδρυμα των τουρκικών ενόπλων δυ-
νάμεων και απασχολεί περισσότερους από
10.000 άτομα.

Καταδικάζει την επίθεση
ο Κυριάκος Μητσοτάκης

Ο γενικός γραμματέας του ΝΑΤΟ Μαρκ Ρού-
τε δήλωσε ότι η στρατιωτική συμμαχία θα στα-
θεί δίπλα στη σύμμαχό της Τουρκία εν μέσω
μιας επίθεσης κατά των κεντρικών γραφείων
της τουρκικής αεροδιαστημικής βιομηχανίας.
«Το ΝΑΤΟ στέκεται στο πλευρό της συμμάχου
μας Τουρκίας. Καταδικάζουμε σθεναρά την
τρομοκρατία σε όλες τις μορφές της και παρα-

κολουθούμε στενά τις εξελίξεις», ανέφερε ο
Ρούτε. Οι βομβιστικές επιθέσεις έγιναν σε δια-
φορετικές εξόδους, καθώς οι εργαζόμενοι
σχολούσαν από τη δουλειά τους.

Το πρακτορείο Anadolu είπε ότι οι υπηρε-
σίες έκτακτης ανάγκης εστάλησαν στο σημείο.
Οι δράστες, που τελικά σκοτώθηκαν από πυρά
αστυνομικών, έφεραν όπλα και σακίδια πλάτης
καθώς έμπαιναν στο κτήριο. Σε εικόνες που
μεταδόθηκαν φαίνεται πυκνός λευκός καπνός

να υψώνεται μπροστά από την είσοδο του χώ-
ρου, που βρίσκεται περίπου 40 χλμ. από την
πρωτεύουσα. Μια μεγάλη έκθεση αμυντικών
και αεροδιαστημικών βιομηχανιών φιλοξενεί-
ται αυτήν την εβδομάδα στην Κωνσταντινούπο-
λη, όπου πραγματοποιήθηκε κυρίως η επίσκε-
ψη του Ουκρανού υπουργού Εξωτερικών. Ο
αμυντικός τομέας, συμπεριλαμβανομένων των
διάσημων μη επανδρωμένων αεροσκαφών
Bayraktar, αντιπροσώπευσε σχεδόν το 80% των

εσόδων από τις εξαγωγές της χώρας και 10,2
δισεκατομμύρια δολάρια για το έτος 2023.

H ελληνική κυβέρνηση καταδίκασε απερί-
φραστα την επίθεση και εξέφρασε διά του
υπουργείου Εξωτερικών τα συλλυπητήριά της
για τα θύματα της επίθεσης, ενώ και ο πρωθυ-
πουργός Κυριάκος Μητσοτάκης με ανάρτησή
του στο Χ καταδίκασε την τρομοκρατική επίθε-
ση και εξέφρασε την αλληλεγγύη του στις οι-
κογένειες των θυμάτων.

Τ Ο Υ Ρ Κ Ι Α

Ψάχνουν ποιος κρύβεται πίσω 
από το τρομοκρατικό χτύπημα 

Μακελειό στις εγκαταστάσεις
της τουρκικής αεροδιαστημικής

βιομηχανίας με έξι νεκρούς 
και 14 τραυματίες - Νεκροί

και οι δύο δράστες

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Σ
οκ προκαλεί η υπόθεση με τα νεκρά μω-
ρά στην Αμαλιάδα, που προκάλεσε τη
σχετική έρευνα από την Εισαγγελία της

περιοχής. Πρόκειται για μια πολύ περίεργη
υπόθεση που προκαλεί αρκετά ερωτήματα και
βρίσκεται ακόμη στην αρχή. Στην υπόθεση εμ-
πλέκεται πλέον το Τμήμα Δίωξης Εγκλημάτων
κατά Ζωής της Διεύθυνσης Ασφάλειας Αττικής
της ΕΛΑΣ που έχει ζητήσει όλα τα διαθέσιμα
στοιχεία και τους φακέλους, ενώ κλιμάκιο με
αξιωματικούς βρίσκεται ήδη στην περιοχή.

Τέσσερα παιδιά έχασαν τη ζωή τους, άγνωστο
πώς. Όπως αποκαλύφθηκε, μια 24χρονη γυναί-
κα που έχει χάσει δύο μωρά είναι το «κοινό
πρόσωπο», όπως λένε οι Αρχές που ξεκίνησαν
τις έρευνες. Η 24χρονη ήταν η μητέρα δύο κορι-
τσιών που έφυγαν από τη ζωή μέσα σε διάστημα

ενός έτους (2022-2023), ενώ
ήταν παρούσα, όπως όλα δεί-
χνουν, στον θάνατο δύο ακόμη
βρεφών. Το 2021 πέθανε το
αγοράκι της κουμπάρας της
και το 2024 το παιδί της καλύ-
τερής της φίλης.  Οι αστυνομι-
κοί και οι εισαγγελείς που
μπήκαν στη διερεύνηση αυτής

της πολύκροτης όπως όλα δείχνουν υπόθεσης
έχουν μπροστά τους ένα πολύ δύσκολο και πο-
λύπλοκο έργο. Οι ιατροδικαστικές εκθέσεις δεν
προσδιορίζουν σαφή αιτία θανάτου, οι δηλώ-
σεις των γυναικών που έχασαν τα παιδιά τους, οι
ιατρικές γνωματεύσεις και τα ιατρικά απόρρητα
που πρέπει να σπάσουν για να βρεθεί μια άκρη
δημιουργούν εντυπώσεις και σενάρια που γυρί-
ζουν το μυαλό πίσω σε άλλες ιστορίες που
έχουν πληγώσει την ελληνική κοινωνία.

Το χρονικό με τα παιδιά
που «έφυγαν»

Οι τέσσερις θάνατοι παιδιών κατά σειρά:
• Το πρώτο παιδί έχασε τη ζωή του τον Φε-

βρουάριο του 2021, σε ηλικία 6 μηνών και ήταν
το παιδί της κουμπαράς τής 24χρονης που είναι
στο επίκεντρο των ερευνών.

• Το δεύτερο παιδί ήταν της 24χρονης μητέ-
ρας και απεβίωσε τον Ιούνιο του 2022, μόλις 19
ημερών. 

• Το τρίτο παιδί ήταν το κοριτσάκι της 24χρο-
νης και μόλις δυο μηνών όταν πέθανε τον Οκτώ-
βριο του 2023.

• Το τέταρτο παιδί ήταν αγοράκι μόλις 15 μη-
νών και άφησε την τελευταία του πνοή τον Αύ-
γουστο του 2024. Ήταν το παιδί της φίλης της.

Το μεγάλο ερώτημα είναι πώς χάθηκαν τα
παιδιά. Μιλάμε για τα δυο της παιδιά και τα παι-
διά των φίλων της 24χρονης, και μάλιστα «υπό
αδιευκρίνιστες συνθήκες». Η εισαγγελική διε-
ρεύνηση είχε ξεκινήσει από τον θάνατο του
δεύτερου παιδιού και είχε χρεωθεί σε εισαγγε-
λέα στην Αθήνα, αλλά οι εξελίξεις πρόλαβαν
όπως φαίνεται τις όποιες διαδικασίες. Οι γιατροί
καλούνται να δώσουν πειστικές απαντήσεις που
θα σβήσουν κάθε σκιά.

«Χωρίς παθολογικές αιτίες 
και σαφή ευρήματα»

Κατά την ιατροδικαστική έρευνα διαπιστώ-
θηκε πως δεν υπάρχουν σαφή παθολογικά αίτια

για τους θανάτους των δυο πρώτων παιδιών,
όπως λένε πηγές από το Νοσοκομείο της Αμα-
λιάδας. Αυτό μάλιστα είναι που μπερδεύει την
υπόθεση και όλα θα ξεκινήσουν από την αρχή.

Οι ιατρικοί φάκελοι, οι ιατροδικαστικές εκθέ-
σεις και όλα τα στοιχεία περνούν πλέον στο Τμή-
μα Ανθρωποκτονιών που ξεκινά τις έρευνες πα-
ράλληλα με τις εισαγγελικές Αρχές.

Στο επίκεντρο των ερευνών θα μπουν οι κα-
ταθέσεις των γιατρών από τα δυο νοσοκομεία
και η έρευνα θα τρέξει πιο γρήγορα μετά τις
αποκαλύψεις.

«Η υπόθεση των θανάτων για αυτά τα παιδιά
είναι πολύ σοβαρή και οι έρευνες θα αγγίξουν
και τις κοινωνικές υπηρεσίες της περιοχής.
Υπάρχουν πληροφορίες πως είχαν γίνει αναφο-
ρές, αλλά κανείς δεν τις έλαβε σοβαρά υπ’ όψιν,
οπότε θα διερευνηθούν τα πάντα», λέει αξιωμα-
τικός της ΕΛΑΣ.

Δεν είναι καινούργια η ιστορία
Η 24χρονη είχε απασχολήσει τα ΜΜΕ πριν

από λίγα χρόνια όταν είχε χαθεί το πρώτο της
παιδί. Οι εμφανίσεις της τότε μπροστά στις κά-
μερες είχαν απασχολήσει έντονα την κοινή
γνώμη και είχε προκαλέσει ανάμεικτα συναι-
σθήματα. Από τότε έως σήμερα, στην περίεργη -
όπως την αποκαλούν- ιστορία, αναζητούνται οι
λόγοι για θανάτους τεσσάρων ή πέντε παιδιών
όπως φημολογείται από προχθές και έχει μπει
στο κάδρο των ερευνών. Οι θάνατοι των δυο
πρώτων παιδιών που είχαν γίνει αντικείμενο
«πασαρέλας» σε εκπομπές, όπως λένε αστυνο-
μικές πηγές, «θα επανεξεταστούν».

Ο προϊστάμενος της Εισαγγελίας Εφετών Πα-
τρών Νίκος Νικολάου ζήτησε τη διενέργεια κα-
τεπείγουσας προκαταρκτικής εξέτασης και δια-
βίβασε το σχετικό αίτημα στους προϊσταμένους
της Εισαγγελίας Πρωτοδικών Αχαΐας, Κων-
σταντούλα Αθανασοπούλου και Εισαγγελίας
Πρωτοδικών Ηλείας, Δημήτριο Λιανόπουλο. 

Η 24χρονη έχασε τα δύο της παιδιά -όπως
προείπαμε- πριν από δύο χρόνια και αυτό που
τη δένει με τους υπόλοιπους θανάτους είναι η
συγκατοίκησή της με τη μητέρα του 15 μηνών
μωρού που πέθανε στις 5 Αυγούστου.

Η «Political» σήμερα αποκαλύπτει τις καταγ-
γελίες της φίλης της πως η 24χρονη «μοίραζε»
στα κοινωνικά δίκτυα φωτογραφίες του νεκρού
παιδιού της. Είναι μια καταγγελία που θα ελέγ-
ξουν εξονυχιστικά οι Αρχές, καθώς φαίνεται
πως λίγες στιγμές μετά το θάνατο του αγοριού
το 2024, η 24χρονη έκανε αναρτήσεις με αυτές
τις φωτογραφίες. Αυτό λέει η κ. Κατερίνα, μητέ-
ρα του βρέφους και φίλη μέχρι πρότινος της
24χρονης. Η δικηγόρος της 24χρονης Βούλα
Δημητριάδου, μιλώντας για αυτή την κίνηση,
αρκέστηκε να πει: «Ο καθένας διαχειρίζεται
όπως θέλει και όπως νομίζει τα συναισθήματά
του σε μια απώλεια».

Τέσσερις μυστηριώδεις
θάνατοι βρεφών, πολλές

περίεργες συμπτώσεις
και ένα κοινό πρόσωπο

Εισαγγελική έρευνα για 
την υπόθεση της Αμαλιάδας - 
H ανατριχιαστική αποκάλυψη
πρώην φίλης της 24χρονης

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη

Η ανακοίνωση του νοσοκομείου για το 4ο παιδί
Επίσημη ανακοίνωση για τον θάνατο βρέφους 15 μηνών εξέδωσαν το ΓΝ Ηλείας και η

Νοσηλευτική Μονάδα Αμαλιάδας. Μετά τα «δημοσιεύματα που έχουν προηγηθεί τόσο
στον έντυπο όσο και στον ηλεκτρονικό Τύπο και που αφορούν τον αιφνίδιο θάνατο βρέ-
φους 15 μηνών» τονίστηκε ότι τη Δευτέρα 5/8/2024 και ώρα 13.10 το μωρό μεταφέρθηκε
στα επείγοντα ιατρεία της ΝΜ Αμαλιάδας με ιδιωτικό μέσο. Όπως σημειώνεται, το βρέφος
«συνοδευόταν από μικρόσωμη γυναίκα με κοντό μαλλί, η οποία το κρατούσε στην αγκαλιά
και το άφησε πάνω στο εξεταστικό κρεβάτι των ιατρείων, ενώ πίσω ακολουθούσε η μητέρα
του κλαίγοντας».

Κατά την ίδια ανακοίνωση, το μωρό «ήταν άσφυγμο με μυδρίαση άμφω (και των δύο
οφθαλμών). Ήταν άτονο, χωρίς καρδιακούς ήχους, χωρίς φωτοκινητικό αντανακλαστικό,
με κυάνωση χειλέων. Πραγματοποιήθηκε άμεσα έλεγχος βατότητας αεροφόρων οδών,
χωρίς ευρήματα».

«Έγινε χειρισμός Heimlich με εξαγωγή εμεσμάτων γάλακτος. Εφαρμόστηκε ΚΑΡΠΑ με
συνεχή χορήγηση οξυγόνου. Λήφθηκε ενδοκαρδιακός εργαστηριακός έλεγχος αίματος.
Έγινε ενδοκαρδιακή έγχυση αδρεναλίνης. Συνεχίστηκε ΚΑΡΠΑ ακόμα και πέραν του χρό-
νου των πρωτοκόλλων, χωρίς καμιά ένδειξη στα monitor παρακολούθησης με συνεχή
ισοηλεκτρική γραμμή», τονίζεται επίσης για το θλιβερό συμβάν.

Σύμφωνα με την ίδια ανακοίνωση, «η αναισθησιολόγος που είχε ήδη κληθεί δεν ήταν
δυνατό να παρέμβει, διότι το βρέφος ήταν νεκρό. Τελευταίο ηλεκτροκαρδιογράφημα έγινε
ώρα 14.05 με ισοηλεκτρική γραμμή». «Το ιατρικό προσωπικό ανακοίνωσε προς τους οι-
κείους τον θάνατο του παιδιού. Ακολούθως το βρέφος μεταφέρθηκε, όπως προβλέπεται,
στο Πανεπιστημιακό Νοσοκομείο Πάτρας, για ιατροδικαστικό έλεγχο και νεκροψία», ση-
μειώνουν το ΓΝ Ηλείας και η Νοσηλευτική Μονάδα Αμαλιάδας.
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H
24χρονη μιλά αποκλειστικά στην

«Political» και δηλώνει: «Δεν θέλω

να με συγκρίνουν με τη μητέρα της

Πάτρας. Εγώ ζήτησα από τη δικηγόρο μου να

προβεί σε όλες τις ενέργειες, προκειμένου να

μάθω την αιτία θανάτου των παιδιών μου». 

Η δήλωσή της έγινε μετά την εμφάνισή της

στο Αστυνομικό Τμήμα Αμαλιάδας και φέρεται

να περνάει στην αντεπίθεση μετά τα όσα λένε

συγγενείς και φίλοι της στα Μέσα Μαζικής

Ενημέρωσης. 

Μάλιστα η ίδια προέτρεψε και τη φίλη της

ΚΠ να δηλώσει στην «Political» πως «το παιδί

μου πέθανε στο Νοσοκομείο Αμαλιάδας.

Έκανα μηνυτήρια αναφορά στο αστυνομικό

τμήμα και θέλω να μάθω ποιος ευθύνεται για

τον θάνατο του 15 μηνών γιου μου». 

Οι δυο γυναίκες φαίνεται πως θα είναι πλάι

πλάι σε όλη αυτή την ιστορία και η δικηγόρος

τους Βούλα Δημητριάδου μετά τη συμπληρω-

ματική κατάθεση που έδωσαν χθες το απόγευ-

μα στο ΑΤ Αμαλιάδας δήλωσε στην «Political:

«Θα πρέπει να αναμένουμε την ολοκλήρωση

της προκαταρκτικής έρευνας αναφορικά με

τους θανάτους των δυο βρεφών της μάνας

ηλικίας 19 ημερών και δυο μηνών αντίστοιχα

και την αξιολόγηση αυτής, από τις αρμόδιες

Εισαγγελίες Πατρών και Αθηνών, ενώ για τον

θάνατο του 15 μηνών παιδιού της Κ αναμένου-

με τα αποτελέσματα της ιατροδικαστικής έκ-

θεσης που θα αφορά τις ιστολογικές και τοξι-

κολογικές εξετάσεις». 

«Είχε δύσκολα παιδικά χρόνια» 
Η δικηγόρος Βούλα Δημητριάδου αναφε-

ρόμενη στην 24χρονη έκανε λόγο για πολύ δύ-

σκολα παιδικά χρόνια λέγοντας πως δεν γνώ-

ρισε ποτέ τι θα πει αγάπη, φροντίδα, περίθαλ-

ψη και ενδιαφέρον. «Το “Χαμόγελο του Παιδι-

ού” προσπάθησε να τη βοηθήσει, αλλά εκείνη

χάθηκε».

Όπως είπε: «Η 24χρονη μεγάλωσε σε πολύ

παθογενές περιβάλλον και είχε προβλήματα

με τη μητέρα της». Η δικηγόρος διερωτήθηκε

«γιατί τώρα;», αφού όταν πέθαναν τα μωρά

έγιναν οι απαραίτητες εξετάσεις και βγήκαν τα

ιατρικά πορίσματα.

Αναφερόμενη μάλιστα στο ένα από τα βρέ-

φη της 24χρονης είπε πως «το παιδί κατά τον

τοκετό παρουσίασε πρόβλημα υγείας και μπή-

κε στη θερμοκοιτίδα, ξεκίνησε εισαγγελική,

έγινε νεκροψία, έγινε τοξικολογική, βρέθηκε

η αιτία θανάτου που ήταν πνευμονίτιδα. Για τον

θάνατο του 2 μηνών μωρού, η υπόθεση έχει

ανατεθεί στην Εισαγγελία, έχει γίνει τοξικολο-

γική και υπάρχει πόρισμα για τυχόν θάνατο

από επιληπτική κρίση», είπε, συμπληρώνον-

τας πως «διατάχθηκε εξέταση γονιδιακού

ελέγχου», καθώς, όπως αποκάλυψε, η μητέρα

της 24χρονης είχε χάσει επίσης ένα νεογέννη-

το μωρό.

Καθαρός ο γονιδιακός 
έλεγχος στο πρώτο παιδί

Αργά χθες το απόγευμα προέκυψε πως με-

τά τον γονιδιακό έλεγχο που έγινε για τον θά-

νατο των δύο παιδιών της 24χρονης, τα αποτε-

λέσματα δείχνουν πως στο πρώτο παιδί, το

βρέφος των 19 ημερών, οι εξετάσεις που ολο-

κληρώθηκαν δείχνουν ότι δεν είχε κάποιο γο-

νιδιακό πρόβλημα. 

Όσον αφορά το δεύτερο βρέφος, το οποίο

ήταν μόλις δύο μηνών, πληροφορίες αναφέ-

ρουν ότι τα αποτελέσματα του γονιδιακού

ελέγχου χρήζουν περαιτέρω έρευνας.

«Χαμόγελο»: «Έβγαζε κραυγή 
αγωνίας από τα 15 της»

Το «Χαμόγελο του Παιδιού» έχει κρούσει

τον κώδωνα του κινδύνου εδώ και πολλά χρό-

νια για την 24χρονη, που από τα 15 της έδειχνε

στοιχεία που δεν πρόσεξαν οι κοινωνικοί λει-

τουργοί της Αχαΐας όπου διέμενε αλλά και της

Αμαλιάδας. Ο οργανισμός έψαχνε από το 2017

έως το 2020, με αφορμή τον θάνατο του δεύτε-

ρου κατά σειρά παιδιού της, την ιστορία, αλλά

δεν βρήκε άκρη. Όμως οι κοινωνικές υπηρε-

σίες ενημερώθηκαν από το «Χαμόγελο του

Παιδιού», αλλά όπως πάντα υπήρχε κωλυ-

σιεργία!

Ο πρόεδρος του «Χαμόγελου», Κώστας

Γιαννόπουλος, πέταξε τη βόμβα, καθώς κα-

ταλόγισε ευθύνες σε υπηρεσίες που δεν

πρόσεξαν τις καταγγελίες και υποστήριξε ότι

οι Αρχές ήταν ενήμερες για τις συνθήκες που

ζούσαν οι γυναίκες και τα παιδιά από το 2017,

πλην όμως αυτές οι υπηρεσίες ήταν υποστε-

λεχωμένες και άρα «λίγες» μπροστά στο

πρόβλημα, αφού δεν συνέδραμαν πριν τον

θάνατο κάποιου από τα παιδιά, αλλά κατόπιν

αυτών.

Οι σοβαρότατες καταγγελίες του Κ. Γιαννό-

πουλου θα τεθούν υπό διερεύνηση, αφού στις

έρευνες αυτές το Ανθρωποκτονιών θα διαθέ-

σει πολύ έμπειρους αξιωματικούς και θα

υπάρξει κλιμάκιο που θα αναχωρήσει για την

Αμαλιάδα. Σύμφωνα με πληροφορίες, το Αν-

θρωποκτονιών ψάχνει και στην περιοχή της

Πάτρας στοιχεία, αφού η 24χρονη για κάποιο

διάστημα έμενε εκεί.

«Δεν θέλω να με συγκρίνουν 
με τη μητέρα της Πάτρας»

ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚΗ ΔΗΛΩΣΗ ΤΗΣ 24ΧΡΟΝΗΣ ΣΤΗΝ «POLITICAL»

Πήγε μόνη της για συμπληρωματική κατάθεση 
Η 24χρονη εμφανίστηκε χθες αυτοβούλως με τη δικηγόρο της στο Τμήμα Ασφαλείας της

Αμαλιάδας, ζητώντας να δώσει συμπληρωματική κατάθεση για τον θάνατο των παιδιών,
συγκεκριμένα για τον θάνατο του βρέφους της φίλης της, με την οποία συγκατοικούσαν,
και πέθανε στις 5 Αυγούστου 2024.

Σύμφωνα με αστυνομικές πηγές φέρεται να κατέθεσε πως ισχύουν όλα όσα είχε πει
στην αρχική της κατάθεση, τονίζοντας χαρακτηριστικά: «Θέλω επιπλέον να τονίσω ότι,
όταν ήρθε το ασθενοφόρο του ΕΚΑΒ που καλέσαμε, το μωρό ήταν ζωντανό. Πώς γίνεται να
του έκανα κάτι εγώ και να πέθανε; Αφού ήταν ζωντανό».

Η δήλωσή της αυτή φαίνεται ότι έγινε αμέσως μετά τα σενάρια που κυκλοφορούν στο
διαδίκτυο από δηλώσεις συγγενών και ανθρώπων που υποστηρίζουν ότι γνωρίζουν πολλά.

Η δικηγόρος 
της 24χρονης και 

της φίλης της, 
Βούλα Δημητριάδου
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ΓΛΥΦΑΔΑ
Άγρια επίθεση
με κατσαβίδια από δέκα
άτομα σε 23χρονο

Βάναυση επίθεση δέχτηκε ένας
23χρονος σε πλατεία της Γλυφάδας
από ομάδα 10 ατόμων, τα οποία του επι-
τέθηκαν άγρια τραυματίζοντάς τον με
κατσαβίδια. Σύμφωνα με ρεπορτάζ του
Action 24, η επίθεση σημειώθηκε στην
πλατεία Αγίου Κωνσταντίνου, όπου τις
βραδινές ώρες της Τετάρτης ο νεαρός
δέχτηκε επίθεση από 10 άτομα που
επέβαιναν σε αυτοκίνητα. Σύμφωνα
με πληροφορίες, οι δράστες επέβαι-
ναν σε τρία αυτοκίνητα, ενώ μόλις
αναγνώρισαν τον 23χρονο ως τον
«στόχο» τους, κατέβηκαν, τον προσέγ-
γισαν και του επιτέθηκαν τραυματί-
ζοντάς τον στην πλάτη με κατσαβίδια.
Στο σημείο έσπευσαν η Αστυνομία και
το ΕΚΑΒ, με τον νεαρό να διακομίζεται
στο Ασκληπιείο Βούλας για να λάβει
την απαραίτητη περίθαλψη. Εξετάζον-
τας το σημείο του περιστατικού, η
Αστυνομία ανέκτησε δύο κατσαβίδια,
ενώ παράλληλα διεξάγεται έρευνα για
να προσδιοριστεί ο λόγος της επίθε-
σης, με τους δράστες να διαφεύγουν.
Ακόμη, εντύπωση προκαλεί το γεγο-
νός πως, σύμφωνα με το κανάλι, ο
23χρονος φέρεται να ισχυριζόταν
πλήρη άγνοια για το περιστατικό, ανα-
φέροντας πως δεν γνώριζε ποιοι του
επιτέθηκαν, πώς έλαβε χώρα η επίθε-
ση, με αναφορές για ενδεχόμενη
ύπαρξη προσωπικών διαφορών.

Τ ον απόλυτο εφιάλτη ζούσε επί δέκα μή-
νες μια νεαρή γυναίκα από τη Βόρεια
Ελλάδα στα χέρια του συντρόφου της,

καθώς έπεφτε σχεδόν καθημερινά θύμα σε-
ξουαλικής και σωματικής κακοποίησης, ακό-
μη το διάστημα που κυοφορούσε το παιδί τους.
Από την κακοποιητική του συμπεριφορά του
άνδρα δεν ξέφυγε ούτε το νεογέννητο, σύμ-
φωνα με το ΑΠΕ-ΜΠΕ. Υπό τον φόβο απειλών
ότι θα κάνει κακό τόσο στην
ίδια όσο και στο παιδί τους, η
22χρονη τον «κάλυπτε» μέ-
χρι που βρήκε τελικά τη δύ-
ναμη να απευθυνθεί σε δομή
για κακοποιημένες γυναί-
κες. Τότε κατήγγειλε τον
σύντροφό της στην Αστυνο-
μία.

Ο 24χρονος παραπέμφθη-
κε να δικαστεί στο Μεικτό
Ορκωτό Δικαστήριο Θεσσαλονίκης, το οποίο
τον καταδίκασε σε 19 χρόνια κάθειρξης. Ο
ίδιος δεν παρέστη στο δικαστήριο ούτε εκπρο-
σωπήθηκε από πληρεξούσιο δικηγόρο, καθώς
μετά από προηγούμενη καταδίκη, με την αυτό-
φωρη διαδικασία, για άλλο ενδοοικογενειακό
επεισόδιο εις βάρος της ίδιας γυναίκας, φαί-
νεται να εγκατέλειψε τη χώρα. Σύμφωνα με το
ΑΠΕ-ΜΠΕ, οι καταγγελλόμενες πράξεις φαί-
νεται να συνέβησαν από τις αρχές του 2021
έως και τον Οκτώβριο του ίδιου έτους.

Όπως κατέθεσε συγγενικό πρόσωπο της
22χρονης, η ίδια είχε δει αρκετές φορές την

παθούσα με μώλωπες στο κεφάλι και το σώμα,
αλλά η νεαρή γυναίκα αρνιόταν στην αρχή ότι
τη χτυπούσε ο κατηγορούμενος, επικαλούμε-
νη διάφορες δικαιολογίες, όπως -για παρά-
δειγμα- ότι χτύπησε σε έπιπλο.

Τον Αύγουστο του 2021 της αποκάλυψε το
μαρτύριο που βίωνε και εξομολογήθηκε ότι ο
24χρονος τη χτυπούσε, όταν εκείνη δεν ήθελε
να έχουν ερωτική επαφή, την τραβούσε από τα

μαλλιά και της ασκούσε σω-
ματική βία. «Μόλις έναν μήνα
από τη στιγμή που γέννησε,
τη βίασε και την ξυλοκόπησε
ξανά», ανέφερε η μάρτυρας
μεταφέροντας όσα της εκμυ-
στηρεύθηκε η 22χρονη.

Την καταδίκη του ζήτησε η
εισαγγελέας της έδρας κάνο-
ντας λόγο στην αγόρευσή της
για έναν «αδίστακτο και χει-

ριστικό» άντρα που υποτιμούσε τη συμβία του
και προσπαθούσε να δικαιολογήσει τις πρά-
ξεις του με βία και εκφοβισμό.

Ομόφωνα τακτικοί δικαστές και ένορκοι τον
έκριναν ένοχο για βιασμό κατ’ εξακολούθηση,
τετελεσμένο και σε απόπειρα, σωματικές βλά-
βες σε βάρος εγκύου, κατά συρροή και κατ'
εξακολούθηση, σωματική βλάβη ανηλίκου,
ενδοοικογενειακή απειλή κατ' εξακολούθηση
και εξύβριση. Επιπλέον, το δικαστήριο αποφά-
σισε η ποινή να είναι άμεσα εκτελεστή που
σημαίνει πως εφόσον ο καταδικασθείς συλλη-
φθεί θα οδηγηθεί απευθείας στις φυλακές.

Δεκαεννιά χρόνια φυλακή
σε 24χρονο για κακοποίηση

της 22χρονης συντρόφου του Για ποιους οδηγούς
υπάρχει κίνδυνος
προστίμου €1.000
τις επόμενες μέρες

Όσοι οδηγοί διατηρούν χωρίς
ΚΤΕΟ ή ανασφάλιστα οχήματα
μπορούν να περιμένουν μέχρι τα
τέλη Οκτωβρίου παχυλό πρόστιμο
από 250 έως 1.000 ευρώ. Η πρώτη
διασταύρωση στοιχείων πρόκειται
να διεξαχθεί από τη Γενική Γραμ-
ματεία Πληροφορικών Συστημά-
των και Ψηφιακής Διακυβέρνη-
σης για να εντοπιστούν οχήματα
που κυκλοφορούν χωρίς ασφαλι-
στική κάλυψη ή ΚΤΕΟ.

Όσοι φανούν να παρανομούν θα
χρειαστεί να πληρώσουν υψηλά
πρόστιμα, ενώ σε περίπτωση μη
συμμόρφωσης τα ποσά θα διπλα-
σιάζονται και θα αφαιρούνται πι-
νακίδες και άδειες κυκλοφορίας.
Περίπου 500.000 οχήματα κυκλο-
φορούν σήμερα ανασφάλιστα
στους δρόμους, ενώ επί του πα-
ρόντος δεν είναι γνωστός ο αριθ-
μός όσων δεν έχουν περάσει
ΚΤΕΟ.

Οι ηλεκτρονικές διασταυρώ-
σεις επαναλαμβάνονται ανά ημε-
ρολογιακό εξάμηνο και, σύμφωνα
με τον νόμο, οι παραβάτες αντιμε-
τωπίζουν τα παρακάτω πρόστιμα:

• Από 250 έως και 1.000 ευρώ
αν το όχημα εντοπίζεται ανασφά-
λιστο - 1.000 ευρώ για τα λεωφο-
ρεία και φορτηγά δημόσιας χρή-
σης, 500 ευρώ για τα επιβατηγά
και άλλα οχήματα κάθε φύσης και
250 ευρώ για τα δίκυκλα.

• Ισόποσα των τελών κυκλοφο-
ρίας, συν τα ετήσια τέλη, στην πε-
ρίπτωση ανασφάλιστων οχημά-
των, αν διαπιστώνεται οφειλή τε-
λών κυκλοφορίας ενός τουλάχι-
στον έτους.

• 400 ευρώ αν το όχημα δεν
έχει υποβληθεί σε περιοδικό
έλεγχο ΚΤΕΟ.

Σε περίπτωση υποτροπής τα
πρόστιμα διπλασιάζονται και
αφαιρούνται η άδεια κυκλοφο-
ρίας και οι κρατικές πινακίδες του
οχήματος.

Έκανε κόλαση τη ζωή της 
κοπέλας του, την οποία 

φέρεται να βίαζε και 
να χτυπούσε ακόμη και 

το διάστημα που ήταν έγκυος -
Το έσκασε στο εξωτερικό για

να αποφύγει το... κελί
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Υπερδιπλασιάστηκαν οι συλλήψεις στη Δυτική Αττική το 9μηνο του 2024
Σημαντική είναι η αύξηση στον αριθμό των προσα-

γωγών, συλλήψεων και τροχονομικών παραβάσεων
που βεβαιώθηκαν το πρώτο 9μηνο του 2024 σε σχέση
με το αντίστοιχο διάστημα του 2023 στη Δυτική Αττική,
σύμφωνα με τα στοιχεία που έδωσε στη δημοσιότητα η
ΕΛΑΣ.

Ειδικότερα, κατά την ΕΛΑΣ, σε περιοχές της Δυτικής
Αττικής το πρώτο 9μηνο του 2024 πραγματοποιήθηκαν
6.469 δράσεις εξορμήσεων (αυξημένες κατά 73,3%) με
τη συμμετοχή αυξημένου αριθμού αστυνομικών (κατά
70,1%) από υπηρεσίες τάξης, ασφάλειας, τροχαίας, κα-
θώς και των διευθύνσεων Άμεσης Δράσης και Αλλοδα-
πών Αττικής. Στο πλαίσιο των δράσεων αυτών, πραγμα-
τοποιήθηκαν 101.443 έλεγχοι οχημάτων (αύξηση κατά
70%), 203.743 έλεγχοι ατόμων (αύξηση κατά 67,9%),

19.100 προσαγωγές (αύξηση κατά 13,1%) και 3.659 συλ-
λήψεις για διάφορα αδικήματα (αύξηση κατά 113,7%),

ενώ βεβαιώθηκαν συνολικά 38.794 τροχονομικές πα-
ραβάσεις (αυξημένες κατά 74,6%).

Όπως επισημαίνεται στην ανακοίνωση της ΕΛΑΣ, τα
παραπάνω αποτελέσματα οφείλονται στο νέο σχέδιό της
για την αποτροπή και καταπολέμηση της εγκληματικό-
τητας που εκπονήθηκε και εφαρμόζεται πλήρως από
τον Ιανουάριο του 2024. Στο σχέδιο έχει δοθεί ιδιαίτερη
έμφαση σε περιοχές που παρουσιάζουν αυξημένα περι-
στατικά παραβατικότητας με στόχο την εμπέδωση του
αισθήματος ασφαλείας των πολιτών. «Η Ελληνική Αστυ-
νομία θα συνεχίσει τις δράσεις της στο πλαίσιο του επι-
χειρησιακού σχεδιασμού για την καταπολέμηση της εγ-
κληματικότητας και τη διασφάλιση της τάξης και της
ασφάλειας των πολιτών σε ολόκληρη την επικράτεια»,
καταλήγει η ΕΛΑΣ στην ανακοίνωσή της.

Σ
αρωτικούς ελέγχους πραγματοποιεί
η Ανεξάρτητη Αρχή Δημοσίων Εσό-
δων (ΑΑΔΕ) στους influencers και

τους πρωταγωνιστές των social media που
προωθούν προϊόντα και υπηρεσίες. Πα-
ράλληλα, οι ίδιοι οι δημιουργοί στο Face-
book, το Instagram και το TikTok έχουν
αρχίσει να αμύνονται με τα όπλα που προ-
βλέπει η νομοθεσία.

Χαρακτηριστικό παράδειγμα, μια in-
fluencer που μπήκε στο στόχαστρο της
ΔΟΥ Σύρου για το αν δηλώνει όλα τα έσοδα
που εισπράττει. Η επιλογή της έγινε μέσω
των έμμεσων τεχνικών ελέγχου, όμως η
ίδια ήξερε να αμυνθεί και να δικαιολογήσει
την προέλευση των εισοδημάτων της.
Έφτασε στο σημείο να ασκήσει προσφυγή
στη Διεύθυνση Επίλυσης Διαφορών (ΔΕΔ).

Αν και αυτή η influencer κατάφερε να
γλιτώσει, δεν είναι καθόλου βέβαιο ότι όλοι
οι υπόλοιποι επώνυμοι ή λιγότερο επώνυ-
μοι που βρίσκονται στο στόχαστρο της
Εφορίας θα έχουν την ίδια τύχη. Μία μόνο
φωτογραφία είναι αρκετή για το ρομποτάκι
της Εφορίας να ξεκινήσει τους ελέγχους,
ενώ η πρόσβαση σε τραπεζικούς λογαρια-
σμούς, εισοδήματα και πόθεν έσχες είναι
πλέον σχεδόν αυτόματη.

Ήδη διεξάγονται μερικές τρανταχτές
υποθέσεις ελέγχου για να επαληθευτεί αν
όντως έχει εντοπιστεί η αιτία φοροδιαφυ-
γής. Οι έλεγχοι δεν περιορίζονται μόνο στις
τελευταίες αναρτήσεις, αλλά εκτείνονται
σε βάθος ετών, αναζητώντας οτιδήποτε
έχει ανέβει στο Διαδίκτυο.

Ποιοι μπαίνουν στη λίστα ελέγχου
Ο αλγόριθμος εστιάζει στους λογαρια-

σμούς που διατηρούνται στα social media.
Κάθε φορά που ανεβαίνει μια φωτογραφία
ή ένα βίντεο το οποίο έχει ταγκάρει πολ-
λούς λογαριασμούς εταιρειών και επαγ-
γελματιών, τότε ανεβαίνει αυτόματα πολύ

ψηλά στη λίστα ελέγχου για να εξακριβω-
θεί αν πρόκειται για επαγγελματική δρα-
στηριότητα και διαφήμιση και, συνεπώς, αν
υπάρχουν τα ανάλογα παραστατικά. Το ίδιο
συμβαίνει και με όσους παρουσιάζονται να
κάνουν ταξίδια, δειπνούν σε ακριβά εστια-
τόρια ή διασκεδάζουν σε clubs και μπου-
ζούκια, οι οποίοι από μόνοι τους αναφέ-
ρουν το σημείο όπου βρίσκονται. Όσοι
ακολουθούν πολύ τακτικά αυτή την «πρα-

κτική» μπαίνουν στο στόχαστρο των ελεγ-
κτών για να διαπιστωθεί αν τα εισοδήματά
τους δικαιολογούν αυτές τις πολυτέλειες.

Η ΔΟΥ Σύρου προχώρησε σε ελεγκτικές
επαληθεύσεις στα βιβλία και στοιχεία που
τηρούσε η influencer για τα έτη 2017 έως
2020, καθώς και σε έλεγχο των τραπεζικών
της λογαριασμών (αναλήψεις - καταθέ-
σεις). Της ζητήθηκε να προσκομίσει όλα τα
απαραίτητα στοιχεία που θα αποδεικνύουν

την προέλευση των χρηματικών ποσών
που πιστώθηκαν στους λογαριασμούς της
και ότι αυτά είτε έχουν φορολογηθεί με
συγκεκριμένες διατάξεις είτε απαλλάσ-
σονται του φόρου.

Αν και δεν βρέθηκε κάτι ύποπτο στους
τραπεζικούς λογαριασμούς, της ζητήθηκε
να υποβάλει αντίγραφα τιμολογίων και τυ-
χόν συμφωνητικά με διαφημιζόμενους
που εμφανίζονταν στις αναρτήσεις της στα
social media, οι οποίες καταγράφηκαν στο
αρχείο της Διεύθυνσης Ελέγχων.

Οι ελεγκτές εξέτασαν προσεκτικά τις
αναρτήσεις όπου, σύμφωνα με αυτούς,
διαφημίζονταν διάφορα προϊόντα ή επιχει-
ρήσεις μέσω tagged λογαριασμών. Ο έλεγ-
χος κατέληξε στο ότι λόγω της δημοφιλίας
της οι αναρτήσεις της είχαν θετική επίδρα-
ση στις διαφημιζόμενες εταιρείες, καθώς
χιλιάδες χρήστες την ακολουθούν και πι-
θανότατα θα ήθελαν να μιμηθούν την εμ-
φάνιση ή τον τρόπο ζωής της. Επειδή δεν
υπήρχαν τιμολόγια για αυτές τις αναρτή-
σεις, εφαρμόστηκαν έμμεσες τεχνικές
προσδιορισμού του πραγματικού εισοδή-
ματός της και καταλογίστηκαν πρόστιμα
για αδήλωτα εισοδήματα.

Μετά το αρχικό σοκ η influencer κατέθε-
σε ένσταση. Τελικά, η ΔΕΔ έκρινε ότι οι έμ-
μεσες τεχνικές ελέγχου δεν έπρεπε να
εφαρμοστούν, καθώς οι ελεγκτές δεν είχαν
επαρκή επιχειρήματα για τις ατιμολόγητες
αναρτήσεις. Η υπόθεση έκλεισε χωρίς να
αποκλείεται το ενδεχόμενο παρόμοιες
υποθέσεις να έχουν διαφορετική έκβαση
στο μέλλον. 

Πώς το ρομποτάκι της ΑΑΔΕ
βάζει στο μάτι τους influencers

Πότε ενεργοποιείται ο ειδικός αλγόριθμος και τι γίνεται κάθε φορά 
που ανεβαίνει φωτογραφία ή βίντεο που έχει ταγκάρει πολλούς

λογαριασμούς εταιρειών και επαγγελματιών
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«Σφραγίζει» 14 παιδικές
χαρές ο Δήμος Αγίου
Δημητρίου

Ούτε μία ούτε δύο, αλλά δεκατέσσερις παι-
δικές χαρές «σφραγίζονται» από τη Δημοτική
Αρχή του Αγίου Δημητρίου, καθώς είχαν πιστο-
ποιηθεί από την Target Hellas που εμπλέκεται
στην υπόθεση του λούνα παρκ της Χαλκιδικής
με το θανατηφόρο δυστύχημα. Την περασμένη
Δευτέρα στο Δημοτικό Συμβούλιο ο αντιδή-
μαρχος Τεχνικών Υπηρεσιών Γιώργος Κάπος
εξήγησε ότι «μέχρι οι παιδικές χαρές να πιστο-
ποιηθούν ξανά από άλλο φορέα πρέπει να
σφραγιστούν». «Παρόλο που εμείς έχουμε ξε-
κινήσει τη διαδικασία για να είμαστε έτοιμοι,
όταν λήγει η ισχύς του πιστοποιητικού οφεί-
λουμε να τις σφραγίσουμε με βάση την επιταγή
του υπουργείου μέχρι να βγει το νέο πιστοποι-
ητικό», εξήγησε ο κ. Κάπος. 

Πέραμα: Ζητά επαναλειτουργία του προγράμματος
απασχόλησης 55 άνω

Το πρόβλημα της υποστελέχωσης του Δήμου Περάμα-
τος από μόνιμο προσωπικό αναφέρθηκε ο δήμαρχος
Γιάννης Λαγουδάκος (φωτό) εισηγούμενος στο δημοτικό
συμβούλιο την διεκδίκηση της επαναλειτουργίας του
προγράμματος της ΔΥΠΑ για τους μακροχρόνια ανέρ-
γους ηλικίας 55 και άνω. Η πρότασή του έγινε ομόφωνα
δεκτή από το δημοτικό συμβούλιο Περάματος και πρό-
κειται να κατατεθεί ως ψήφισμα στην ΚΕΔΕ. Σημειωτέον ότι ο Δήμος Περάματος απασχολεί μόνο 119
εργαζόμενους ως μόνιμους, 51 εργαζόμενους με σχέση εργασίας αορίστου χρόνου και 203 εργαζό-
μενους με σχέση εργασίας ορισμένου χρόνου. Από τους εργαζόμενους ορισμένου χρόνου οι 65 ερ-
γάζονται μέσω του Προγράμματος 1+1. Άλλοι 41 εργάζονται με δικαστική εντολή, 40 ως σχολικές κα-
θαρίστριες, 20 στην Πυρασφάλεια και 11 με δίμηνη σχέση εργασίας. Επίσης, άλλοι 24 εργάζονται
στους Παιδικούς Σταθμούς και 2 στο Κέντρο Κοινότητας μέσω χρηματοδοτούμενων προγραμμάτων. 

Στήριξη της νησιωτικότητας ζητούν οι δήμαρχοι 
των νησιών του Αιγαίου

Τη στήριξη της νησιωτικότητας έθεσε στο
πλαίσιο του προσυνεδριακού διαλόγου της ΚΕ-
ΔΕ στην Αθήνα ο πρόεδρος της ΠΕΔ Ν. Αιγαίου
και δήμαρχος Ρόδου Αλέξανδρος Κολιάδης
(φωτό), μεταφέροντας την αγωνία των δημάρ-
χων του Αιγαίου. «Παλιά είχαμε δήμαρχο, πα-
πά, δάσκαλο και γιατρό», είπε ο Αλέξανδρος
Κολιάδης, προσθέτοντας: «Όμως πια φεύγει ο
παπάς στα μικρά νησιά, φεύγει ο γιατρός, φεύγει και ο δάσκαλος γιατί δεν έχει πού να μείνει,
γιατί τα ενοίκια είναι πολύ υψηλά για να έρθει». Παράλληλα, στο πλαίσιο στήριξης της νησιωτι-
κότητας προέταξε την απόδοση του τέλους ανθεκτικότητας στους δήμους, όπως συμβαίνει σε
όλη την Ευρώπη και «όχι να παρακρατείται από την ΑΑΔΕ». Ταυτόχρονα, ζήτησε το τέλος
κρουαζιέρας να αποδίδεται επίσης στους δήμους. «Τους 8-9 μήνες τα νησιά και οι νησιωτικοί
δήμοι δίνουν μάχη για τη στήριξη των υποδομών και των υπηρεσιών που δέχονται από τον του-
ρισμό και διεκδικούμε την ίδια στήριξη από την Πολιτεία», υπογράμμισε ο κ. Κολιάδης. 

Κ
αθησυχαστικός εμφανί-
στηκε ο υπουργός Εσω-
τερικών Θεόδωρος Λι-

βάνιος στην απαντητική επιστο-
λή του προς τον πρόεδρο της
Κεντρικής Ένωσης Επιμελητη-
ρίων Ελλάδος Ιωάννη Μασούτη
αναφορικά με την αύξηση των
δημοτικών τελών και την επικεί-
μενη αύξηση κατά 0,25% του τέ-
λους παρεπιδημούντων από
τους δήμους. 

Ο υπουργός διευκρίνισε ότι οι
αυξήσεις στα δημοτικά τέλη και
στο τέλος παρεπιδημούντων
από 0,5% στο 0,75% εναπόκειται στη διακριτή ευχέρεια των δήμων. Υπενθύμισε μάλιστα ότι το
2009 το τέλος παρεπιδημούντων ανερχόταν στο 2%. Για τη δε αύξηση του τέλους παρεπιδημούν-
των στο 0,75% ο υπουργός εξήγησε ότι «για ένα γεύμα στην εστίαση της τάξης των 100 ευρώ το
τέλος παρεπιδημούντων θα ανέλθει από 0,5 στα 0,75 λεπτά του ευρώ». Παράλληλα, ο κ. Λιβά-
νιος υπενθύμισε ότι «τα τελευταία πέντε χρόνια η κυβέρνηση έχει στηρίξει την επιχειρηματικό-
τητα και με σημαντικές μειώσεις φόρων αλλά και με άμεση οικονομική ενίσχυση, ιδίως κατά
την περίοδο της πανδημίας», ενώ για τα χρηματοδοτικά εργαλεία παρέπεμψε στο Ταμείο Ανά-
καμψης και στον Αναπτυξιακό Νόμο. 

Νίκαια: Δωρεάν
προληπτικές εξετάσεις 
Δωρεάν προληπτικές εξετάσεις εξασφάλισε ο Δήμος
Νίκαιας-Αγίου Ιωάννη Ρέντη σε συνεργασία με τις
Πρωτοβάθμιες Δομές της 2ης Υγειονομικής Περιφέ-
ρειας και τον Οίκο Ναύτου. Έτσι λοιπόν στο Κέντρο
Υγείας Νίκαιας (Καισαρείας 30) θα πραγματοποιούν-
ται εξετάσεις για την άνοια, την υποστήριξη διακοπής
καπνίσματος, την εκπαίδευση της νέας μητέρας στον
μητρικό θηλασμό, όπως και για test Pap και τη συντα-
γογράφηση μαστογραφίας. Στο Οίκο Ναύτου (Κων-
σταντίνου Παλαιολόγου 15, Πειραιάς) θα πραγματο-
ποιούνται εξετάσεις για ψηφιακή μαστογραφία, μέ-
τρηση οστικής πυκνότητας και test Pap. 

Μετά την
παρέμβαση του
Συνηγόρου του

Πολίτη στην Αποκεντρωμένη
Διοίκηση, ποιος δήμος

αναγκάστηκε να ακυρώσει τον
διπλασιασμό των τροφείων στους

βρεφονηπιακούς σταθμούς που
έφταναν ακόμη και τα 300 ευρώ;

Καθησυχαστικός για το τέλος 
παρεπιδημούντων ο Θεόδωρος Λιβάνιος

Κηφισιά: Εγκαινιάστηκε 
η νέα παιδική χαρά Αδαμών

Εγκαινιάστηκε η νέα παιδική χαρά Αδαμών
στην Πλατεία Πελοποννήσου και Φιγαλείας,
που για χρόνια ήταν κατεστραμμένη. Οι επι-
σκευές έγιναν με χορηγία από τη ναυτιλιακή
εταιρεία Iolcos Hellenic Maritime Enterprises
προς τον Δήμο Κηφισιάς. Ο δήμαρχος Κηφι-
σιάς Βασίλης Ξυπολυτάς ανακοίνωσε ότι το
επόμενο διάστημα θα ανακαινίσει και άλλες
παιδικές χαρές και πως σχεδιάζει να εγκατα-
στήσει κάμερες για την προστασία τους από
βανδαλισμούς. 

Ζητούν ενιαία θεσμική
αντιμετώπιση

«Θέλουμε σαφή νομοθετική αποτύπωση για
τα επιδόματα που δίνουν οι δήμοι, κυρίως οι
νησιωτικοί και οι ορεινοί, σε γιατρούς και δα-
σκάλους για να αποφύγουμε μελλοντικούς

καταλογισμούς», τόνισε ο πρό-
εδρος της Επιτροπής Νή-

σων της ΚΕΔΕ και δή-
μαρχος Κυθήρων Ευ-
στράτιος Χαρχαλάκης

(φωτό) από το βήμα του
προσυνεδριακού διαλόγου

της ΚΕΔΕ που πραγματοποι-
ήθηκε στην Αθήνα. Πρόκειται για τα επιδόματα
που δίνουν οι νησιωτικοί δήμοι σε γιατρούς
και δασκάλους για τη στέγασή τους, δεδομέ-
νου ότι το κόστος της στέγασης είναι πολύ
υψηλό. «Τα πορίσματα μιας ελεγκτικής αρχής
δεν μπορεί να μην είναι δεσμευτικά για τις
υπόλοιπες», τόνισε ο δήμαρχος Κυθήρων, δε-
δομένου ότι οι δήμοι υπόκεινται σε έξι διαφο-
ρετικές ελεγκτικές αρχές. 

Τεχνική υποστήριξη 
από την ΕΕΤΑΑ 
στον Δήμο Σερίφου

Δύο νέες προγραμματικές συμβάσεις με την
ΕΕΤΑΑ υπέγραψε ο Δήμος Σερίφου προκειμέ-

νου αφενός να υλοποιήσει την ενεργειακή ανα-
βάθμιση σχολικών μονάδων του, αφετέρου να

υλοποιήσει τον έλεγχο και τη θεώρηση τεχνι-

κών μελετών για την ανακατασκευή και ανα-
βάθμιση της Εγκατάστασης Επεξεργασίας Λυ-

μάτων. Μετά την ενέργεια αυτή ο Δήμος Σερί-
φου θα διεκδικήσει την εξασφάλιση χρηματο-

δότησης ώστε να καταστεί εφικτή η υλοποίηση

του σχετικού έργου που θεωρείται ιδιαίτερα
σημαντικό για τη Σέριφο. Σημειωτέον ότι με την

υποστήριξη της ΕΕΤΑΑ ο Δήμος Σερίφου έχουν
ήδη ολοκληρωθεί μελέτες για έργα αγροτικής

οδοποιίας, για αντικατάσταση υφιστάμενου δι-

κτύου ύδρευσης, για εγκατάσταση και επέκτα-
ση δικτύων ύδρευσης του δήμου και για απο-

κατάσταση των όψεων των σχολικών κτηρίων
του δημοτικού σχολείου Σερίφου. 



Σ
ε ισχυρό πυλώνα στήριξης του
τραπεζικού συστήματος εξε-
λίχθηκε το μέτρο της Χρυσής

Βίζας, καθώς συνέβαλε καθοριστικά
ώστε να μπει η Ελλάδα στον παγκό-
σμιο χάρτη και να τονωθεί η οικονομι-
κή δραστηριότητα.

Σύμφωνα με όσα δήλωσε στο
Συνέδριο της 25ης Prodexpo ο
πρόεδρος της Ομοσπονδίας Με-
σιτών Αστικών Συμβάσεων Ελλά-
δος Δημήτρης Μπινιάρης, οι πρό-
σφατες αλλαγές στο καθεστώς
της χορήγησης Χρυσής Βίζας με
την «απογείωση» του ελάχιστου
απαιτούμενου ποσού θα βάλουν

φρένο στην αγορά μετά από μια δεκαε-
τία μεγάλης επιτυχίας, κατά την οποία
αντλήθηκαν μεγάλα κεφάλαια από το
εξωτερικό. Σημείωσε ότι «το πρόγραμ-
μα αποδείχθηκε τόσο επιτυχημένο που
έφερε τα αντίθετα αποτελέσματα, κα-
θώς ενόψει των διαδοχικών αλλαγών
δημιουργήθηκε έξαρση στην αίτηση
αδειών με αποτέλεσμα να υπάρξουν
στρεβλώσεις και ανεπιθύμητες κατα-
στάσεις».

Σύμφωνα με όσα ακούστηκαν στη
συγκεκριμένη θεματική ενότητα, η
Χρυσή Βίζα συνέβαλε καθοριστικά
στη συγκράτηση των κόκκινων δανεί-
ων στην Ελλάδα, κάτι που σημαίνει ότι
το κράτος γλίτωσε σημαντικά κεφά-
λαια από μια επιπλέον αναχρηματο-
δότηση του τραπεζικού συστήματος.
Επιπλέον, η κινητικότητα που υπήρξε
στην αγορά των ακινήτων λόγω του
μέτρου είχε ως αποτέλεσμα να δοθεί
μια εξαιρετικά ισχυρή ώθηση σε
επαγγέλματα του κατασκευαστικού
κλάδου.

Από την άλλη πλευρά, ο κ. Μπινιά-
ρης αντέκρουσε τις αιτιάσεις για τη
διόγκωση της στεγαστικής κρίσης λό-
γω του συγκεκριμένου μέτρου, καθώς
οι ιδιοκτήτες των κατοικιών που που-
λήθηκαν δεν έμεναν σε αυτές, αλλά τις
ενοικίαζαν και μάλιστα σε χαμηλότε-

ρες τιμές κατά 10%-15%, έναντι άλλων
κατοικιών στην ίδια περιοχή, τόσο
στην Αθήνα όσο και στη Θεσσαλονίκη.
Σημειώνεται ότι το όριο για την από-
κτηση Χρυσής Βίζας αυξήθηκε στις
800.000 ευρώ, ενώ τέθηκε και ελάχι-
στο όριο επιφάνειας για την αγορά

ακινήτου, πάνω από τα 120 τμ.
Με βάση τα παραπάνω προκύπτει ότι

η αγορά που απευθύνεται σε πολίτες
εκτός Ευρωπαϊκής Ένωσης αναμένε-
ται να επηρεαστεί το 2025 με βάση τα
νέα μέτρα και όλοι αναμένουν το μέγε-
θος των συνεπειών. Επιπλέον, υπάρ-

χουν και άλλα σοβαρά ζητήματα, τα
οποία αφορούν περιορισμούς για διά-
φορους λόγους. Για παράδειγμα, πω-
λούνται ακίνητα σε υψηλές τιμές σε
ακριβές περιοχές εξοχικής κατοικίας,
αλλά τους καλοκαιρινούς μήνες υπάρ-
χουν σοβαρά προβλήματα με την
υδροδότηση και πολλές φορές μπαίνει
δελτίο στην κατανάλωση νερού μέσω
των ελεγχόμενων διακοπών από τις το-
πικές δημοτικές επιχειρήσεις ύδρευ-
σης. Επίσης, παρατηρείται το φαινόμε-
νο να αγοράζονται ακίνητα με πισίνες,
αλλά λόγω μη επαρκούς υδροδότησης
κατά την περίοδο αιχμής ζητείται διά...
ροπάλου να μη γεμίσουν οι ιδιοκτήτες
τους τις πισίνες με νερό. Τέλος, οι πα-
ράγοντες της κτηματαγοράς ζητούν
από την κυβέρνηση να ζητεί συμβου-
λές από έμπειρους και εξειδικευμέ-
νους συμβούλους ώστε να αποφεύ-
γονται λανθασμένες αποφάσεις, οι
οποίες οδηγούν σε ανατροπές. 
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Προβληματισμός στην αγορά από τα περιοριστικά μέτρα 
που έχουν ανακοινωθεί

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Πώς η Χρυσή Βίζα
έσωσε τράπεζες
και κατασκευές! 

Διαρκώς υψηλότερες αποδόσεις και αυξημένο εισό-
δημα αποφέρουν στους ιδιοκτήτες τους τα λεγόμενα
«εναλλακτικά ακίνητα», τα οποία απευθύνονται σε
συγκεκριμένες κατηγορίες ενοικιαστών, έχοντας κά-
ποια ιδιαίτερα χαρακτηριστικά.

Το συγκεκριμένο θέμα αναλύθηκε στο πλαίσιο του
Συνεδρίου της 25ης Prodexpo προκαλώντας ιδιαίτερο
ενδιαφέρον και αίσθηση στους παριστάμενους, ενώ
φαίνεται να απασχολεί δεκάδες, ίσως και εκατοντάδες
χιλιάδες ιδιοκτήτες ακινήτων. Σε αυτή την κατηγορία
ακινήτων, σύμφωνα με τη διευθύντρια επιχειρηματι-

κής ανάπτυξης της εταιρείας DKG Development Άν-
τζελα Μιχαλοπούλου, εντάσσονται οι βίλες, οι αμπελώ-
νες, ο αγροτουρισμός, τα ενεργειακά ακίνητα, η φοιτη-
τική στέγη, τα ακίνητα που προορίζονται για μη κερδο-
σκοπικά πανεπιστήμια, τα επαγγελματικά ακίνητα της
εφοδιαστικής αλυσίδας (logistics), οι υποδομές υγεί-
ας, το silver economy για την προσέλκυση εύπορων
αλλοδαπών συνταξιούχων και τα ακίνητα που απευθύ-
νονται σε ψηφιακούς νομάδες (data centers) και στε-
λέχη επιχειρήσεων. Oι βασικοί λόγοι για τους οποίους
παρατηρείται σημαντική ενίσχυση του συγκεκριμένου

τομέα ακινήτων είναι η μείωση των αποδόσεων των
παραδοσιακών ακινήτων, το υψηλό κόστος δανεισμού
και η διατήρηση του πληθωρισμού σε σχετικώς υψηλά
επίπεδα. Σύμφωνα με εκτιμήσεις παραγόντων της κτη-
ματαγοράς που μίλησαν στο συνέδριο για τη συγκεκρι-
μένη θεματική ενότητα, τα επόμενα χρόνια θα υπάρξει
μεγάλη ζήτηση για εναλλακτικά ακίνητα με πρωταγω-
νιστές τα data centers, ωστόσο πρέπει το κράτος να λύ-
σει κάποια σημαντικά ζητήματα που αφορούν την τα-
χύτερη έκδοση των αδειών, τη διαθεσιμότητα δικτύου
ηλεκτρικού ρεύματος και το Ίντερνετ.

Γιατί κερδίζουν έδαφος τα «εναλλακτικά» ακίνητα



ΠΕΜΠΤΗ 24 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΕΛΛΑΔΑ38

Π
αρά το γεγονός ότι παρουσιά-
ζουν αύξηση οι εκταμιεύσεις
στεγαστικών δανείων κατά το

πρώτο εξάμηνο του 2024, σε απόλυτο
νούμερο εξακολουθούν να υπολείπον-
ται της περιόδου πριν την παγκόσμια

οικονομική κρίση. Την ίδια στιγμή
πάντως, καθώς οι αγοραπωλησίες
ακινήτων δεν σταματούν, φαίνεται
ότι σε μεγάλο βαθμό οι αγοραστές
επιστρατεύουν ίδια κεφάλαια και
αποφεύγουν όσο μπορούν τον δα-
νεισμό. Όπως προκύπτει από τα
στοιχεία της Έκθεσης Χρηματοπι-

στωτικής Σταθερότητας που δημοσιο-
ποίησε αυτό τον μήνα η Τράπεζα της
Ελλάδος, οι εκταμιεύσεις δανείων με
εξασφάλιση οικιστικά ακίνητα διαμορ-
φώθηκαν το πρώτο εξάμηνο του 2024
σε 593 εκατομμύρια ευρώ, αυξημένες
κατά 16,9% σε σχέση με το πρώτο εξά-
μηνο του 2023. Τότε ήταν 508 εκατομ-
μύρια ευρώ. 

Στο ίδιο διάστημα υπογράφηκαν
10.257 νέες δανειακές συμβάσεις, με
τη μέση εκταμίευση δανείου να ανέρ-
χεται σε 57,9 χιλιάδες ευρώ, μειωμένη
έναντι του πρώτου εξαμήνου του 2023
που είχε ανέλθει σε 77,2 χιλιάδες ευ-
ρώ. Όπως αποκαλύπτει η ΤτΕ, το συν-
τριπτικό ποσοστό των εκταμιεύσεων
(96,9%) προορίζεται για αγορά ενός
ακινήτου με πρόθεση ο αγοραστής να
κατοικήσει σε αυτό, ενώ μόλις το 3,1%
αφορά δάνεια για αγορά ακινήτου προς

εκμετάλλευση διαθέτοντάς το προς
ενοικίαση. 

Τα χαρακτηριστικά των δανείων
Σημαντικό στοιχείο που έχει καταγρα-

φεί στην έκθεση αφορά τις επιλογές των
δανειοληπτών σε ό,τι αφορά το επιτόκιο,
καθώς το 45% του συνόλου των δανείων
έχει μια αρχική περίοδο σταθερού επιτο-
κίου που ξεπερνά τα δέκα χρόνια, ενώ οι
εκταμιεύσεις δανείων με αρχική περίο-
δο σταθερού επιτοκίου μεταξύ 5 και 10
ετών αντιπροσωπεύουν το 15% του συνό-
λου. Αυτό σημαίνει ότι οι περισσότεροι
δανειολήπτες (60%) προτιμούν την εξα-
σφάλιση πιθανών μελλοντικών αυξήσε-
ων των επιτοκίων, ενώ οι εκταμιεύσεις
δανείων με αρχική περίοδο σταθερού
επιτοκίου μικρότερη ή ίση του ενός
έτους αντιπροσωπεύουν το 16% του συ-
νόλου των νέων δανείων. 

Όσον αφορά τη μέση διάρκεια των δα-

νείων, αυτή είναι 24,3 έτη, με το 16% των
νέων δανειακών συμβάσεων να έχει
διάρκεια έως 15 έτη, το 35% από 15 έως 25
έτη, το 44% από 25 έως 30 έτη και το υπό-
λοιπο 5% πάνω από 30 έτη.

Ένα σημαντικό στοιχείο αφορά τη σχέ-
ση του δανείου και της αξίας του ακινή-
του που χρησιμοποιείται ως εξασφάλιση.
Ο μέσος όρος του λόγου των δύο στοιχεί-
ων (LTV-O) διαμορφώθηκε σε 61,2%, μει-
ωμένος κατά 53 μονάδες βάσης σε σύγ-
κριση με το πρώτο εξάμηνο του 2023 που
είχε διαμορφωθεί στο 61,7%. Όπως φαί-
νεται από τα στοιχεία, το 29,0% των εκτα-
μιεύσεων έχουν δείκτη LTV-O με τιμή μι-
κρότερη ή ίση με 50%, ενώ για το 88,0%
των εκταμιεύσεων ο δείκτης LTV-O λαμ-
βάνει τιμές μικρότερες ή ίσες του 80%.

Οι ληξιπρόθεσμες οφειλές
Ανησυχητική αύξηση παρουσίασαν τα

δάνεια σε καθυστέρηση από μία έως 90

ημέρες, καθώς αυξήθηκαν τον Ιούνιο του
2024 κατά 43% και διαμορφώθηκαν σε
7,7 δισ. ευρώ από 5,4 δισ. ευρώ που ήταν
τον Δεκέμβριο του 2023. Η σχέση των δα-
νείων αυτών ως προς το σύνολο των εξυ-
πηρετούμενων δανείων αυξήθηκε σε
5,5% τον Ιούνιο του 2024, ενώ ήταν 3,8%
τον Δεκέμβριο του 2023. Πάντως η αύξη-
ση αυτή προέρχεται κυρίως από τα επι-
χειρηματικά δάνεια τα οποία καταγρά-
φουν καθυστέρηση έως έναν μήνα.

Τους πρώτους έξι μήνες του έτους, τα
δάνεια που «κοκκίνισαν» έφτασαν σε
αξία το 1,3 δισ. ευρώ, με το μεγαλύτερο
μέρος τους (το 1,0 δισ. ευρώ) να αφορά
δάνεια με την εγγύηση του ελληνικού
Δημοσίου. Όσον αφορά τα δάνεια με με-
γαλύτερη καθυστέρηση από τρεις μήνες,
και αυτά ενισχύθηκαν τον Ιούνιο και δια-
μορφώθηκαν σε 3,7 δισ. ευρώ απαρτί-
ζοντας το 35,6% των ΜΕΔ. Η αύξηση που
κατέγραψαν έφτασε το 46,3% σε σχέση
με τον Δεκέμβριο του 2023, ενώ σε από-
λυτα ποσά είναι αυξημένα κατά 2,5 δισ.
ευρώ. Βασική αιτία της αύξησης θεωρεί-
ται η συμπερίληψη και σε αυτά τα δάνεια
των εκταμιεύσεων με εγγύηση του ελλη-
νικού Δημοσίου. 

του Κωνσταντίνου
Δαυλού
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Ίδια κεφάλαια επιλέγουν οι περισσότεροι αγοραστές ακινήτων -
Πόσα χρήματα ζητούν οι υποψήφιοι δανειολήπτες,

ποιο επιτόκιο επιλέγουν

Το προφίλ των στεγαστικών 
που παίρνουν οι Έλληνες
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Τ
ην απόφαση του Ανώτατου Ειδι-
κού Δικαστηρίου (ΑΕΔ) αναμέ-
νουν τις επόμενες μέρες ή, το

πολύ, εβδομάδες περίπου 370.000 συν-
ταξιούχοι, οι οποίοι θα μοιραστούν ένα
ποσό που πλησιάζει τα 750 εκατ. ευρώ
λαμβάνοντας έως 4.000 ευρώ και μάλι-
στα με τόκο 6%. Σε αυτούς θα προστε-
θούν άλλοι 45.000 συνταξιούχοι, οι οποίοι είχαν
παράλληλη ασφάλιση κατά τη διάρκεια του ερ-
γασιακού τους βίου, έλαβαν αρχικά τις αυξήσεις
που επεφύλασσε για αυτούς ο νόμος Βρούτση,
δεν πήραν όμως τα αναδρομικά πέφτοντας θύ-
ματα γραφειοκρατικών
δυσλειτουργιών που εξα-
κολουθεί να κουβαλά από
το παρελθόν ο ΕΦΚΑ.

Τα αναδρομικά 
των δώρων

Όσον αφορά την πρώτη
περίπτωση -τους 370.000
συνταξιούχους- μόλις βγει
η απόφαση του ΑΕΔ αναφο-
ρικά με τις περικοπές που υπέστησαν σε δώρα
κύριων και επικουρικών συντάξεων του 11μή-
νου Ιούνιος 2015 - Μάιος 2016, η κυβέρνηση θα
πρέπει να ευθυγραμμιστεί με την απόφαση και
να τους καταβάλει τα ποσά. Η απόφαση της δι-
καιοσύνης, κατά τους νομικούς, είναι οιονεί νό-
μος και η κυβέρνηση οφείλει να την εφαρμόσει
άμεσα και μάλιστα έντοκα. Τα αναδρομικά που
θα φτάσουν έως τα 4.000 ευρώ αφορούν μόνο
όσους έχουν προσφύγει στη δικαιοσύνη έως το
τέλος Ιουλίου του 2020 και θα προσαυξηθούν με
τόκο έως 6% τον μήνα. Οι υπόλοιποι συνταξιού-
χοι, που είτε δεν προσέφυγαν είτε προσέφυγαν
καθυστερημένα, δεν δικαιούνται αναδρομικά,
καθώς οι αξιώσεις τους έχουν παραγραφεί με

νόμο.Το συνολικό ποσό έχει ήδη υπολογι-
στεί στα 750 εκατ., αλλά η κυβέρνηση -
ακολουθώντας και άλλες πρακτικές του
παρελθόντος- αναμένεται να το καταβάλει
με δόσεις. Σύμφωνα με πληροφορίες, ήδη
έχει ολοκληρωθεί η διάσκεψη του ΑΕΔ και
αναμένεται να δημοσιευτεί το επόμενο διά-
στημα η απόφαση.

Οι διπλοασφαλίσεις
Όπως αναφέρουν πληροφορίες από τον ΕΦ-

ΚΑ, πιθανότατα μέσα στους επόμενους δύο μή-
νες θα επιστραφούν σε 45.000 έως 50.000 συν-

ταξιούχους αναδρομικά πο-
σά που προέρχονται από δι-
πλή ασφάλιση σε οργανι-
σμούς όπως ΙΚΑ-ΟΑΕΕ,
ΟΓΑ-ΙΚΑ, Δημόσιο-ΙΚΑ,
Δημόσιο-ΟΑΕΕ κ.λπ. Πρό-
κειται για συνταξιούχους με
περισσότερα από 30 χρόνια
ασφάλισης, για τους οποί-
ους έγινε επανυπολογισμός
των συντάξεών τους τον

Οκτώβριο του 2023. Στόχος του επανυπολογι-
σμού ήταν να τους αποδοθούν σωστά αυξημένες
συντάξεις που επηρεάζονταν προς τα πάνω από
τα βελτιωμένα ποσοστά αναπλήρωσης που προ-
έβλεπε ο νόμος Βρούτση (ν. 4670/2020). Έτσι,
όσοι είχαν 31 έτη ασφάλισης θα λάβουν προ-
σαύξηση που ξεκινά από 1,08% επί της ανταπο-
δοτικής σύνταξης, ενώ για όσους συνταξιοδοτή-
θηκαν με 40 έτη ασφάλισης η προσαύξηση φτά-
νει το 7,2%. Για όσους έχουν λάβει σύνταξη με
ενδιάμεσους χρόνους θα λάβουν τα αντίστοιχα
ποσοστά προσαύξησης. Για την ώρα πάντως, η
διοίκηση του ΕΦΚΑ δεν έχει καταλήξει ακόμη
για την ακριβή ημερομηνία της καταβολής των
χρημάτων.

του Κωνσταντίνου
Δαυλού

Επενδύσεις, επενδύσεις, επενδύσεις...
«Οι επενδύσεις καθορίζουν τα πάντα». Τάδε έφη Γιάννης Στουρ-
νάρας, ο οποίος εξήγησε ότι οι επενδύσεις επηρεάζουν την παρα-
γωγικότητα, την ανταγωνιστικότητα, είναι ο καταλύτης για την αλ-
λαγή του αναπτυξιακού προτύπου με έμφαση στη βελτίωση της
ανταγωνιστικότητας, στην αποτελεσματική αντιμετώπιση της κλι-
ματικής αλλαγής και στην πράσινη ανάπτυξη. Ο διοικητής δεν ξέ-
χασε να τονίσει ότι η ελληνική οικονομία συνεχίζει να αναπτύσσε-
ται ταχύτερα από την Ευρωζώνη, ενώ και τα δημοσιονομικά μεγέ-
θη βελτιώνονται καλύτερα από τις προβλέψεις. Στην ουσία, λέ-
γοντας αυτά σε ένα οικονομικό συνέδριο, ο διοικητής της ΤτΕ χαι-
ρέτισε τις εξαγγελίες της κυβέρνησης για το νέο παραγωγικό μον-
τέλο, που -όπως σημείωσε- κινούνται στη σωστή κατεύθυνση.

...και πράσινες επενδύσεις
Και μιας και έλεγα για επενδύσεις, να σας πω ότι το 61% των επιχειρή-
σεων της Ευρώπης έχει ήδη προχωρήσει σε τοποθετήσεις που έχουν
στόχο τον μετριασμό της κλιματικής αλλαγής, ενώ το 53% σχεδιάζει να
κάνει τέτοιου είδους επενδύσεις. Αυτά καταγράφει έρευνα της Ευρω-
παϊκής Τράπεζας Επενδύσεων (ΕΤΕπ) που παρουσιάστηκε χθες στην
Ετήσια Σύνοδο της Παγκόσμιας Τράπεζας και του ΔΝΤ στην Ουάσιγ-
κτον. Σύμφωνα με την τράπεζα, το 74% των ευρωπαϊκών επιχειρήσεων
υιοθετεί ηλεκτρονικά συστήματα για την ενίσχυση της ανταγωνιστικό-
τητας, ενώ μεγάλος αριθμός επιχειρήσεων επενδύει σε πιο ανθεκτικές
και ασφαλείς αλυσίδες εφοδιασμού, καθώς είχαν έρθει πρόσφατα αν-
τιμέτωπες με εμπορικούς κλυδωνισμούς. Η έρευνα έλαβε απαντήσεις
από περίπου 12.000 εταιρείες σε όλες τις χώρες της ΕΕ. 

Τσουχτερή η κυβερνοασφάλεια
Έρχεται η κυβερνοασφάλεια και μαζί της έρχονται και τα πρόστι-
μα για εκείνους που δεν θα ευθυγραμμιστούν. Μέσα στον Δεκέμ-
βριο αναμένεται να έχει ψηφιστεί το σχετικό νομοσχέδιο και από
τις αρχές του 2025 θα ξεκινήσουν οι έλεγχοι σε περίπου 2.000 ον-
τότητες που αφορούν οι ρυθμίσεις της νέας οδηγίας NIS 2. Σύμ-
φωνα με τον νέο νόμο που θα προκύψει, τα πρόστιμα θα είναι δυ-
σθεώρητα, καθώς θα μπορούν να φτάσουν ακόμη και τα 10 εκα-
τομμύρια, ανάλογα με το μέγεθος της επιχείρησης και την πολυ-
πλοκότητα της επίθεσης. Αυτά αποκάλυψε σε ενημέρωση που
έκανε ο διοικητής της Εθνικής Αρχής Κυβερνοασφάλειας Μ.
Μπλέτσας, ο οποίος εξήγησε: «Δεν θα βάλουμε ένα γενικό τέλος.
Θα υπάρξουν ανταποδοτικά τέλη. Θα δούμε τι γίνεται στην Ευρώ-
πη». Αυτό σημαίνει ότι ο έλεγχος των φορέων με βάση το μέγεθός
του και την πολυπλοκότητα της επίθεσης θα ορίζει ποια θα είναι η
τελική επιβάρυνσή του.

Και τα Χριστούγεννα δουλεύει η βραχυχρόνια
Επανέρχομαι στη βραχυχρόνια μίσθωση, η οποία φαίνεται πως έχει
καταφέρει αυτό που χρόνια επεδίωκε η χώρα και ποτέ δεν κατάφερνε.
Ήτοι τη διεύρυνση της τουριστικής περιόδου. Σύμφωνα με τα στοιχεία
των κρατήσεων για τις ενοικιάσεις των ακινήτων μέσα από πλατφόρ-
μες, η Αθήνα βρίσκεται μέσα στις πόλεις που καταγράφουν την υψη-
λότερη ζήτηση για διακοπές τα Χριστούγεννα. Η πρωτεύουσα της χώ-
ρας καταλαμβάνει την 6η θέση στη λίστα των 15 πόλεων που καταγρά-
φουν τη μεγαλύτερη άνοδο στις βραχυχρόνιες μισθώσεις. Η Αθήνα
καταγράφει άνοδο 31% και βρίσκεται ανάμεσα στο Ροβανιέμι που έχει
άνοδο 90%, τη Βασιλεία της Ελβετίας με αύξηση αναζήτησης κατά 53%,
την Κρακοβία στην Πολωνία με άνοδο 50%, τη Βουδαπέστη στην τέταρ-
τη θέση με 45% και στην πέμπτη την Πράγα με 33%.

Όσοι έχουν προσφύγει στο ΕΑΔ
θα λάβουν έως 4.000 ευρώ 

και μάλιστα έντοκα, 
ενώ αναδρομικές αυξήσεις 

περιμένουν οι διπλοσυνταξιούχοι
με περισσότερα 

από 30 χρόνια ασφάλισης

Δύο κατηγορίες συνταξιούχων
περιμένουν αναδρομικά
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Η αξιοποίηση όλων των δυνατοτήτων της Δυτικής
Πελοποννήσου θα την επανατοποθετήσει στον επί-
κεντρο του τουριστικού χάρτη της χώρας, καθώς η

σημασία μιας βιώσιμης τουριστικής ανάπτυξης
θα αναβαθμίζει το τουριστικό της προϊόν όχι μό-
νο σε τοπικό αλλά και σε ευρωπαϊκό επίπεδο. Η
συμβολή του τουρισμού είναι σημαντική σε όλα
τα επίπεδα, όπως υπογράμμισαν οι ομιλητές στο

5ο Olympia Forum στο πάνελ με θέμα «Τουρι-
σμός: Υιοθετώντας υπεύθυνες πρακτικές για μα-
κροπρόθεσμη επιτυχία».

Ο Παναγιώτης Σακελλαρόπουλος, αντιπεριφερει-
άρχης Τουριστικής Ανάπτυξης της Περιφέρειας Δυτι-
κής Ελλάδας, τόνισε ότι η εν λόγω περιφέρεια την τε-
λευταία πενταετία έχει προβεί σε στοχευμένες ενέρ-
γειες για την ισχυροποίηση του brand της περιοχής

και της ολυμπιακής γης και την επανατοποθέτησή της
στον εθνικό και διεθνή τουριστικό χάρτη.

Η ανάπτυξη της καινοτομίας και η αξιοποίηση όλων
των δυνατοτήτων για την προσέλκυση νέων επενδύ-
σεων είναι τα επόμενα βήματα που δρομολογεί η πε-
ριφέρεια, καθώς είναι μια περιοχή γεμάτη αντιθέσεις
που στόχο έχει την ανάδειξη των συγκριτικών της
πλεονεκτημάτων και των αρχαιολογικών της θησαυ-
ρών, καθώς και την εισροή τουριστών καθ’ όλη τη
διάρκεια του χρόνου. 

Η περιοχή δεν έχει τόσο ανάγκη από προβολή, ειδι-
κά εντός Ελλάδας, αφού διαθέτει εξαιρετικό οδικό
δίκτυο και εύκολη πρόσβαση που διευκολύνει τους
ταξιδιώτες και αυτό από μόνο του αποτελεί κίνητρο.
Σύμφωνα με τους συμμετέχοντες, χρειάζεται να ανα-
βαθμιστεί η τουριστική κίνηση στο αεροδρόμιο της
Αράξου και το τουριστικό προϊόν να εμπλουτιστεί με
τα πλούσια τοπικά προϊόντα. 

Δυτική Ελλάδα: Στοχευμένες ενέργειες για ένταξη στον εθνικό και διεθνή τουριστικό χάρτη

Γ
ια την πορεία της ελληνικής οι-
κονομίας, την ανάγκη ενός νέου
παραγωγικού μοντέλου αλλά

και τις προοπτικές της νέας Attica Bank
μίλησε ο αντιπρόεδρος του ΔΣ και διευ-
θύνων σύμβουλος του Ομίλου Intrakat
- ΑΚΤΩΡ και partner της Thrivest Hold-
ings Αλεξάνδρος Εξάρχου στο 3ο Οικο-
νομικό Συνέδριο της «Ναυτεμπορικής»
που πραγματοποιήθηκε στην Αθήνα.
Όπως τόνισε, είναι δύσκολο να
μην παραδεχτεί κανείς ότι η ελ-
ληνική οικονομία βαίνει προς το
καλύτερο, καθώς έχει ολοκλη-
ρωθεί η ανάταξή της και έχει
επιτύχει πράγματα που δεν ήταν
καθόλου αυτονόητα στο παρελ-
θόν, όπως η επενδυτική βαθμί-
δα, την ανάκτηση της οποίας χα-
ρακτήρισε τεράστιο βήμα.

Ωστόσο, επισήμανε ότι απαιτείται
ακόμη πολλή δουλειά ώστε να έρθουν
μεγάλες επενδύσεις στην πραγματική
οικονομία, σημειώνοντας ότι υπάρχει
ακόμη αρκετή επιφυλακτικότητα από
τους ξένους επενδυτές, οι οποίοι ναι
μεν ενδιαφέρονται να συζητήσουν για
επενδύσεις στην Ελλάδα, αλλά δεν εί-

ναι ακόμη εξίσου πρόθυμοι να τοποθε-
τήσουν κεφάλαια στην ελληνική αγορά.

Ο κ. Εξάρχου παρατήρησε ότι ορθώς
η κυβέρνηση έχει ανοίξει το θέμα της
αλλαγής παραγωγικού μοντέλου στη
χώρα, που μπορεί δημιουργήσει προ-
ϋποθέσεις βιώσιμης ανάπτυξης της
χώρας στο μέλλον, εφόσον η παραγω-
γική της μηχανή στραφεί προς διεθνώς
εμπορεύσιμα προϊόντα και υπηρεσίες.

Λύσεις σε αξιόχρεες 
επιχειρήσεις

Επιπλέον, ως partner της
Thrivest τοποθετήθηκε και για
το θέμα της νέας Attica Bank,
επισημαίνοντας ότι παρεμβά-
σεις του κράτους, όπως η συμ-
βολή της Τράπεζας της Ελλάδος

και του υπουργείου Εθνικής Οικονο-
μίας και Οικονομικών στη δημιουργία
του «Ηρακλής 3», και η συγκρότηση
του 5ου τραπεζικού πυλώνα μπορούν
να συμβάλουν στην τόνωση του διε-
θνούς επενδυτικού ενδιαφέροντος και
στην προσέλκυση ξένων κεφαλαίων.
Μάλιστα, ο κ. Εξάρχου επισήμανε ότι
στην περίπτωση της νέας Attica Bank η

εκδήλωση ξένου επενδυτικού ενδια-
φέροντος του προκάλεσε θετική έκ-
πληξη.

Όπως τόνισε ο επικεφαλής της
Thrivest, η νέα Attica Bank θα συμβά-
λει ουσιαστικά στην ανταγωνιστικότητα
της ελληνικής οικονομίας, δίνοντας
λύσεις σε αξιόχρεες επιχειρήσεις που
έως σήμερα αντιμετώπιζαν εμπόδια
στην πρόσβαση σε χρηματοδότηση.

Επισήμανε επίσης ότι η νέα τράπεζα
διαθέτει εκείνες τις δικλίδες ασφαλεί-

ας που θα της επιτρέψουν να είναι φιλι-
κή προς τις μικρομεσαίες επιχειρή-
σεις, στις οποίες άλλωστε στοχεύει
στρατηγικά, και να χρηματοδοτεί όσες
είναι σε θέση να εξυπηρετούν τα δά-
νειά τους. Και κατέληξε σημειώνοντας
ότι δεν πρόκειται να δημιουργηθούν εκ
νέου τα λάθη του παρελθόντος με τα
πολύ ψηλά Μη Εξυπηρετούμενα
Ανοίγματα (NPEs), τα οποία στην πραγ-
ματικότητα μπορούν να καταργήσουν
την ίδια την ύπαρξη μιας τράπεζας.

Γράφει 
η Ρεγγίνα 

Σαβούρδου

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΕΞΑΡΧΟΥ

«Ανάγκη για νέο 
παραγωγικό μοντέλο
στην οικονομία»

Θετική έκπληξη η εκδήλωση ξένου επενδυτικού 
ενδιαφέροντος για τη νέα Attica Bank

Γράφει 
η Αμαλία 
Κάτζου

amaliakatzou@gmail.com
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H
μετάβαση προς μια ενεργειακά αποδοτική,
βασισμένη στις Ανανεώσιμες Πηγές Ενέργει-
ας, κλιματικά ουδέτερη και ανθεκτική ευρω-

παϊκή οικονομία αποτελεί το μεγαλύτερο στόχο της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. Προς αυτή την κατεύθυνση
στοχεύει το πρόγραμμα «LIFE Clean Energy Transi-

tion», προϋπολογισμού 1 δισ. ευρώ για την πε-
ρίοδο 2021-2027, στο πλαίσιο του οποίου η Κο-
μισιόν αποδέσμευσε 380 εκατ. για τη χρηματο-
δότηση 133 νέων έργων που θα αναπτυχτούν σε
επιλεγμένα κράτη-μέλη.
Σε ό,τι αφορά την Ελλάδα, οι χρηματοδοτήσεις
θα λειτουργήσουν σαν καύσιμο για επενδύσεις
βασισμένες σε τρεις πυλώνες.
Ο πρώτος έχει να κάνει με τον μετριασμό της

κλιματικής αλλαγής. Συγκεκριμένα, κοινοπραξία η
οποία αποτελείται από οκτώ φορείς, με την υποστή-
ριξη των εθνικών και περιφερειακών δημόσιων διοι-
κήσεων -από την Ελλάδα και το Λουξεμβούργο-, θα

παραδώσει τον πρώτο Πράσινο Σταθμό Ανεφοδια-
σμού Υδρογόνου (HRS) στην Ελλάδα (Κοζάνη), ο
οποίος στοχεύει να δείξει τις δυνατότητες για τοπική
παραγωγή, διανομή και χρήση πράσινου υδρογόνου
για βαρέα, μεσαία και ελαφρά οχήματα. Πρόκειται
για πρωτοβουλία η οποία στοχεύει στην προώθηση
των βιώσιμων μεταφορών και στη μείωση των εκ-
πομπών άνθρακα.
Το δεύτερο σκέλος στηρίζει έργα που θα επιταχύ-
νουν τη μετάβαση των κτηριακών υποδομών -κυρίως
σε νησιωτικές και ορεινές περιοχές- προς πιο καθα-
ρές μορφές ενέργειας. Μάλιστα, οι κάτοικοι και οι
ομάδες των δήμων θα ωφεληθούν από την εκμάθηση
των βέλτιστων πρακτικών στις τοπικές συνθήκες, τις
μεθόδους χρηματοδότησης και τα κενά πολιτικής
που καθυστερούν τα έργα ανακαίνισης. Κατά τη
διάρκεια του έργου, οι δραστηριότητες και οι εργα-
σίες ανακαίνισης αναμένεται να εξοικονομήσουν
ενέργεια, να χρησιμοποιήσουν ανανεώσιμες πηγές

ενέργειας και να μειώσουν τις εκπομπές σε περισσό-
τερα από 100 κτήρια. 
Τέλος, το χρηματοδοτικό σκέλος για τη χώρα μας έχει
να κάνει με τα σχολεία της Περιφέρειας Αττικής και
στοχεύει στη μηδενική ενέργεια. Έτσι, συνολικά 37
σχολεία περιοχών που χαρακτηρίζονται από ενεργει-
ακή φτώχεια, κοινωνικοοικονομικές ανισότητες και
κοινωνικό αποκλεισμό, θα ενισχυθούν με Ανανεώσι-
μες Πηγές Ενέργειας, μέσω της τοποθέτησης ηλια-
κών πάνελ, τα οποία αναμένεται να μειώσουν το ενερ-
γειακό κόστος και θα συμβάλουν στους καθαρούς
μηδενικούς στόχους της περιφέρειας.
Το ποσό το οποίο χορηγήθηκε τη Δευτέρα αντιπρο-
σωπεύει περισσότερο από το ήμισυ των συνολικών
επενδυτικών αναγκών ύψους 574 εκατομμυρίων ευ-
ρώ για τα εν λόγω έργα -το υπόλοιπο προέρχεται από
εθνικές, περιφερειακές και τοπικές κυβερνήσεις,
Συμπράξεις Δημόσιου-Ιδιωτικού Τομέα, επιχειρή-
σεις και οργανώσεις της κοινωνίας των πολιτών.

Το στοίχημα εξηλεκτρισμού της οικονομίας επι-
χειρεί να κερδίσει το κυβερνητικό επιτελείο. Μάλι-
στα, σε αυτή τη γενικότερη προσπάθεια, η ηγεσία του
υπουργείου Περιβάλλοντος και Ενέργειας (ΥΠΕΝ)
ετοιμάζει δύο νέα προγράμματα με σκοπό να ανακα-
τευθύνει τα νοικοκυριά προς τις αντλίες θερμότητας
ως μέσο θέρμανσης.

Όπως σημείωσε ο αρμόδιος υπουργός Θόδωρος
Σκυλακάκης, στα σχέδια του ΥΠΕΝ είναι να ενισχύ-
σει με επιδοτήσεις τις τιμές του ηλεκτρισμού και όχι
των ορυκτών καυσίμων, τη στιγμή που η Ευρωπαϊκή
Ένωση ζητά μέσω κανονιστικών πλαισίων τη σταδια-
κή μείωση της επιδότησης των καυστήρων, ενώ το
επόμενο διάστημα θα ξεκινήσει και η απαγόρευση
εγκατάστασης νέων λεβήτων.

Το γεγονός ότι πλέον οι τιμές του ηλεκτρικού ρεύ-
ματος πραγματοποιούν χαμηλές «πτήσεις» και σύμ-
φωνα με τις εκτιμήσεις του κ. Σκυλακάκη θα υπάρξει

περαιτέρω αποκλιμάκωση, το υπουργείο προσανα-
τολίζεται στην επιδότηση των αντλιών θερμότητας,
με τον υπουργό να τις χαρακτηρίζει ως μία καλή αλλά
όχι και τόσο εύκολη επένδυση, λόγω του ότι το αρχι-
κό κόστος ανέρχεται σε περίπου 15.000 ευρώ, το
οποίο δύσκολα θα μπορέσουν να επωμιστούν τα νοι-
κοκυριά.

Σε αυτό το πλαίσιο, το επόμενο διάστημα αναμένε-
ται να ανακοινωθούν δύο νέα προγράμματα επιδότη-
σης. Το ένα για ευάλωτες κοινωνικές ομάδες και το
άλλο ανεξαρτήτως εισοδηματικών κριτηρίων. Μάλι-
στα, όπως τόνισε ο υπουργός, η εγκατάσταση της
αντλίας θερμότητας είναι μια χρονοβόρα διαδικασία
ενώ και η αγορά δεν είναι ακόμα έτοιμη, καθώς το-
ποθετούνται 30.000 με 40.000 αντλίες τον χρόνο. 

Έρχονται δύο νέα προγράμματα επιδότησης για αντλίες θερμότητας 

Αφορά 133 έργα σε επιλεγμένα 
κράτη-μέλη - Ποια είναι τα ελληνικά 
πρότζεκτ που θα χρηματοδοτηθούν

Γράφει 
o Κώστας
Νούσης

knusis@yahoo.gr

Π Ρ Α Σ Ι Ν Η  Μ Ε Τ Α Β Α Σ Η

Επενδύσεις 380 εκατ. από την Κομισιόν 
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ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ: Η ΓΣ ενέκρινε
την πώληση της ΤΕΡΝΑ
Ενεργειακή στη Masdar

Την έγκριση για την πώληση του χαρ-
τοφυλακίου ΑΠΕ και των σχετικών δρα-
στηριοτήτων στη Masdar έδωσε η γενική
συνέλευση των μετόχων της ΓΕΚ ΤΕΡ-
ΝΑ. Υπενθυμίζεται ότι η παραπάνω δια-
δικασία έρχεται σε συνέχεια της συμ-
φωνίας εξαγοράς έναντι 3,2 δισ. ευρώ
από τον διεθνή όμιλο. Η ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ με-
τά την ολοκλήρωση της παραπάνω συ-
ναλλαγής διατηρεί το δικαίωμα συμμε-
τοχής σε ποσοστό έως και 50% σε νέες
επενδύσεις σε πλωτό αιολικό (Αλεξαν-
δρούπολη), αλλά και σε έργα αντλησιο-
ταμίευσης. Όπως ανέφερε ο πρόεδρος
της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ Γιώργος Περιστέρης στο
διαδικαστικό σκέλος αναμένεται μια κα-
νονιστική έγκριση από τις πολωνικές
αρχές και ακολούθως η Masdar θα προ-
χωρήσει σε δημόσια πρόταση για το 67%
της εισηγμένης.

Σαράντης: Πωλήσεις 
452 εκατ. και EBITDA 
63 εκατ. στο 9μηνο

Αυξημένες κατά 27,9% ήταν οι πωλή-
σεις της Σαράντης το εννεάμηνο του
2024, συμπεριλαμβανομένης της Stel-
la Pack, καθώς ανήλθαν σε 452 εκατ.
ευρώ, έναντι 353,4 εκατ. το εννεάμηνο
2023, υπογραμμίζοντας τη συνεισφορά
της Stella Pack. Οι συγκρίσιμες πωλή-
σεις το εννεάμηνο 2024 (μη συμπερι-
λαμβανομένης της Stella Pack) ανήλ-
θαν σε 393,3 εκατ. ευρώ έναντι 353,4
εκατ. ευρώ το εννεάμηνο 2023, αυξη-
μένες κατά 11,3% ως αποτέλεσμα της
προσήλωσης του ομίλου στις στρατηγι-
κές του προτεραιότητες και της ορθής
διαχείρισης των ευκαιριών για ανάπτυ-
ξη των εσόδων, επιβεβαιώνοντας τη
δημιουργία ενός ισχυρού μηχανισμού
οργανικής ανάπτυξης, αναφέρει η σχε-
τική ανακοίνωση.Ο
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ΟΛΠ: Οι όροι της σύμβασης με 
τον Σταθμό Εμπορευματοκιβωτίων Πειραιά

Σταθεροποίηση των τάσεων για το
τρίτο τρίμηνο του 2024 εντόπισε η
UBS, κατά την ενημέρωση από την
Τράπεζα Πειραιώς ενόψει της ανα-
κοίνωσης των αποτελεσμάτων την 1η
Νοεμβρίου. Όπως αναφέρει η UBS,
η Πειραιώς επισήμανε ότι η αύξηση
των δανείων παρέμεινε σταθερή το
τρίτο τρίμηνο, λαμβάνοντας υπόψη
τους εποχικά υποτονικούς καλοκαιρινούς
μήνες Ιουλίου και Αυγούστου. Ως εκ τούτου,
η παραγωγή επιτοκιακών εσόδων (NII) πα-

ρέμεινε ισχυρή, χωρίς να επηρεαστεί ακό-
μη από χαμηλότερα επιτόκια (εκτίμηση
UBS για τα NII το τρίτο τρίμηνο στα 518 εκατ.
έναντι των 528 εκατ. του δεύτερου τριμή-

νου). Η ποιότητα του ενεργητικού
παρέμεινε ευνοϊκή, με το κόστος
κινδύνου να είναι ακόμη χαμηλότε-
ρο από τις κατευθυντήριες γραμμές
του 2024, αν και θα μπορούσε να
υπάρξει κάλυψη στο τέταρτο τρίμη-
νο, ανάλογα με την περαιτέρω δια-
χείριση των παλαιών NPEs. Τα έσο-
δα F&C ήταν εξαιρετικά το δεύτερο

τρίμηνο, αλλά ο ρυθμός εκτέλεσης για το
έτος θα εξακολουθεί να είναι υψηλότερος
από ό,τι αναμενόταν προηγουμένως.

Η πρόσφατη διορθωτική κίνηση
των τραπεζικών μετοχών προσφέ-
ρει ένα άκρως ελκυστικό σημείο
εισόδου, όπως αναφέρει ο αμερι-
κανικός επενδυτικός οίκος JP
Morgan. Σύμφωνα με την ίδια, η
ισχυρή δυναμική κερδοφορίας και
οι συνεπείς ανοδικές αναθεωρή-
σεις των EPS από τις αρχές του έτους, ιδιαίτερα σε σύγκριση με
τις ομότιμες τράπεζες της ανεπτυγμένης Ευρώπης, είναι παρά-
γοντες που ευνοούν τα εγχώρια χρηματοπιστωτικά ιδρύματα. Η
JP Morgan στέκεται στη Eurobank, για την οποία η σύσταση εί-

ναι overweight και αναφέρεται
στην επερχόμενη για πρώτη φορά
ενοποίηση της Ελληνικής, η οποία
θα παρέχει μια σαφέστερη εικόνα
της συνεισφοράς της «line by line»
και θα μετατοπίσει το ενδιαφέρον
της αγοράς στο δυναμικό πλαίσιο
συνεργειών. Η JP Morgan δίνει σύ-

σταση υπεραπόδοσης (overweight) και για τις τέσσερις ελληνι-
κές τράπεζες, αλλά από άποψη τακτικής προτιμά τη Eurobank
και την Τράπεζα Πειραιώς έναντι της Εθνικής Τράπεζας και της
Alpha Bank βραχυπρόθεσμα.

JP Morgan: Ελκυστικό σημείο εισόδου στις μετοχές των ελληνικών τραπεζών

Τ
ο Διοικητικό Συμβούλιο της εταιρεί-
ας με την επωνυμία Οργανισμός Λι-
μένος Πειραιώς Ανώνυμη Εταιρεία

ανακοίνωσε ότι στην από 16/10/2024 συνε-
δρίασή του αποφάσισε να παράσχει άδεια
για τη σύναψη της σύμβασης μεταξύ της
ΟΛΠ AΕ με την εταιρεία με την επωνυμία
Σταθμός Εμπορευματοκιβωτίων Πειραιά
ΑΕ (ΣΕΠ ΑΕ), η οποία αποτελεί συνδεδεμέ-
νο μέρος με την OΛΠ ΑΕ. Οι παραπάνω
εταιρείες αποτελούν συνδεδεμένα μέρη
κατά την έννοια του άρθρου 99 του Ν.
4548/2018 μετά την εξαγορά του πλειοψη-
φικού πακέτου της OΛΠ ΑΕ από την Cosco
Shipping (Hong Kong) Limited τη 10η Αυ-
γούστου 2016 και επομένως κρίνεται απα-
ραίτητη η χορήγηση άδειας από το ΔΣ της
OΛΠ ΑΕ για την υπογραφή σύμβασης OΛΠ
ΑΕ και ΣΕΠ ΑΕ, κατά τα ειδικότερα προβλε-
πόμενα στα άρθρα 99-101 του Ν. 4548/2018.

Αντικείμενο της συμφωνίας θα είναι η
παροχή υπηρεσιών με σκοπό τη βελτίωση
της συνολικής αποδοτικότητας στους δύο
τερματικούς σταθμούς εμπορευματοκιβω-
τίων των ανωτέρω εταιρειών και κύρια ση-
μεία είναι τα ακόλουθα:

• Η ΣΕΠ ΑΕ θα καταβάλλει στην OΛΠ ΑΕ τα
έξοδα διακίνησης για την εκφόρτωση ή τη
φόρτωση εμπορευματοκιβωτίων μεταφόρ-

τωσης περιλαμβανομένων των υπηρεσιών
σημειωτών και δεσίματος/λυσίματος των
εμπορευματοκιβωτίων. Οι υπηρεσίες καβο-
δεσίας/καβολυσίας θα χρεώνονται σύμφω-
να με το ισχύον τιμολόγιο της OΛΠ ΑΕ.

• Τα αποθηκευτικά δικαιώματα για τα εμ-
πορευματοκιβώτια μεταφόρτωσης προ-
βλέπεται να είναι δωρεάν για περίοδο 15
ημερών και για τα επικίνδυνα φορτία IMDG
δωρεάν για περίοδο 14 ημερών. Πέρα των
ημερών αυτών προβλέπεται στη σύμβαση
συγκεκριμένος τιμοκατάλογος με βάση τις
ισχύουσες τιμές.

• Τα εγχώρια εμπορευματοκιβώτια που

εκφορτώνονται στις εγκαταστάσεις του
ΣΕΜΠΟ του OΛΠ και παραδίδονται στους
πελάτες μέσω εξωτερικών πυλών του
OΛΠ θα χρεώνονται απευθείας στον πελά-
τη (αποστολέας ή παραλήπτης) για υπηρε-
σίες αποθήκευσης, παράδοσης και άλλα
σχετικά έξοδα σύμφωνα με τους κανονι-
σμούς OΛΠ και τα τιμολόγια φορτίου-εκ-
φόρτωσης-διακίνησης-αποθήκευσης και
παροχής υπηρεσιών έργων φόρτωσης-
εκφόρτωσης και αποθήκευσης εμπορευ-
ματοκιβωτίων, όπως είναι και ισχύουν στο
http://www.olp.gr/el/regulations-and-
tariffs.

UBS: Η εικόνα από την Τράπεζα Πειραιώς για το τρίτο τρίμηνο
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Λιάγκος (ΟΛΘ): Πόλος έλξης 
για κοντέινερ και cargo 
η Θεσσαλονίκη

«Από το 2018 μέχρι σήμερα έχουν επενδυθεί 74,1
εκατ. ευρώ σε διάφορα έργα υποδομής και σε μηχα-
νολογικό εξοπλισμό στον Οργανισμό Λιμένος Θεσ-
σαλονίκης», ανέφερε ο εκτελεστικός πρόεδρος ΔΣ
στην εταιρεία Οργανισμός Λιμένος Θεσσαλονίκης
ΑΕ Αθανάσιος Λιάγκος κατά τη διάρκεια του διήμε-
ρου συνεδρίου Southeast Europe Connectivity Fo-
rum II, που ολοκληρώνεται σήμερα και πραγματο-
ποιείται στο ξενοδοχείο Makedonia Palace. Ο κ.
Λιάγκος μίλησε για τις επενδύσεις που συντελούν-
ται στο λιμάνι της Θεσσαλονίκης, για τη μετεξέλιξή
του, αλλά και για τον σημαντικό ρόλο που μπορεί να
διαδραματίσει στην ευρύτερη περιοχή της ΝΑ Ευ-
ρώπης. «Η θέση της Θεσσαλονίκης αποτελεί ένα
συγκριτικό πλεονέκτημα, καθώς συνορεύει με πό-
λεις που δεν έχουν λιμάνι. Μάλιστα έχει δημιουργή-
σει terminal συνεργασίες από το 2021 οπότε και συ-
νεργαζόμαστε με τη Σόφια, τη Νις και τα Σκόπια. Ο
ΟΛΘ αποτελεί πόλο έλξης για κοντέινερ και cargo
από και προς αυτές τις χώρες», τόνισε ο κ. Λιάγκος,
υπογραμμίζοντας ωστόσο πως το σιδηροδρομικό
δίκτυο δεν είναι εφικτό να εξυπηρετήσει στο επίπε-
δο που θα έπρεπε.

Alba: Δωρεάν σεμινάρια 
για τη χρήση ΑΙ σε στελέχη
εταιρειών-μελών του ΣΕΒ

Η τεχνογνωσία της Google συνδυάζεται με την
εφαρμοσμένη θεωρητική γνώση που παρέχεται
από το τμήμα Executive Development του Alba
Graduate Business School και αναβαθμίζει τα εκ-
παιδευτικά σεμινάρια του «Μαζί στη Γνώση» που
προσφέρονται δωρεάν αποκλειστικά στα στελέχη
των επιχειρήσεων-μελών του ΣΕΒ. Όπως αναφέ-
ρει σχετική ανακοίνωση, στόχος είναι να παρου-
σιαστούν πρωτοποριακές εφαρμογές της τεχνη-
τής νοημοσύνης και να ενισχυθεί η αξιοποίησή
τους στην επαγγελματική καθημερινότητα των
συμμετεχόντων.

Επιμέλεια: Αμαλία Κάτζου

Eurobank: Στο κορυφαίο 4% 
των τραπεζών παγκοσμίως στην
κατηγορία ρίσκου «Νegligible»

Η Eurobank εντάχθηκε στη βέλτιστη κατηγορία
ρίσκου «Νegligible» επιτυγχάνοντας βαθμολογία
9,0 κατά την τελευταία αξιολόγηση ESG του διε-
θνούς κύρους οίκου Morningstar Sustainalytics.
Σε συνέχεια των σημαντικών διακρίσεων ESG
Regional Top Rated 2024 και ESG Industry Top
Rated 2024, η Eurobank κατατάχθηκε στην 28η
θέση ανάμεσα σε 1.043 τράπεζες παγκοσμίως.
Σημειώνεται πως μόλις το 4% των τραπεζών σε
παγκόσμιο επίπεδο έχει καταφέρει να ενταχθεί
σε αυτή την κατηγορία ρίσκου ενώ η Eurobank
αποτελεί την πρώτη ελληνική τράπεζα που έχει
λάβει την κορυφαία αυτή αξιολόγηση.

Hellenic Cables: Θα προμηθεύσει
καλώδια για έργο στην Ολλανδία

Η Cenergy Holdings ανακοινώνει ότι η Hellenic
Cables, ο κλάδος καλωδίων της, υπέγραψε πολυε-
τή συμφωνία-πλαίσιο με την Enexis Netbeheer για
ένα εμβληματικό έργο που στοχεύει στην ενίσχυση
και την επέκταση του δικτύου ηλεκτρικής ενέργει-
ας στην Ολλανδία. Η Enexis Netbeheer, ένας από
τους μεγαλύτερους διαχειριστές δικτύων ηλεκτρι-
κής ενέργειας της χώρας, ανέθεσε στη Hellenic Ca-
bles μια σύμβαση στο πλαίσιο επενδυτικού προ-
γράμματος ύψους 2,3 δισ. ευρώ, το οποίο θα ενι-
σχύσει τις υποδομές διανομής ηλεκτρικής ενέργει-
ας στις επαρχίες Groningen, Drenthe, Overijssel,
Brabant και Limburg της Ολλανδίας. Το έργο θα
υλοποιηθεί τα επόμενα δώδεκα χρόνια και περι-
λαμβάνει την εγκατάσταση άνω των 76.000 χλμ. νέ-
ων καλωδίων. Η αρχική διάρκεια της σύμβασης εί-
ναι οκτώ χρόνια, με δυνατότητα παράτασης για
ακόμη τέσσερα.

Συνεργασία Uni Systems και 
My Buddy για ανάπτυξη λύσεων ΑΙ

Η ανάπτυξη εφαρμογών τεχνητής νοημοσύνης (ΤΝ)
βρίσκεται στο επίκεντρο της συνεργασίας της Uni Sys-
tems με τη My Buddy, την εταιρεία ανάπτυξης της ομώ-
νυμης καινοτόμου πλατφόρμας που προσφέρει μια
επαναστατική προσέγγιση στην ανάπτυξη εφαρμογών
μέσω χιλιάδων εύκολων και ευέλικτων ενσωματώσεων.
Σύμφωνα με σχετική ανακοίνωση, ο στόχος της συνερ-
γασίας των Uni Systems και My Buddy είναι η ανάπτυξη
εφαρμογών και ολοκληρωμένων λύσεων ΤΝ με συν-
δυασμό χιλιάδων μοντέλων, βάσεων δεδομένων τύπου
vector και περισσότερων από 250 προενσωματωμένων
εργαλείων. Οι λύσεις που αφορούν τη μετατροπή φωνής
σε κείμενο, οι έξυπνοι βοηθοί και η προηγμένη ανάλυση
αγορών αποτελούν τη βάση της δραστηριότητας παρέ-
χοντας τη δυνατότητα στις επιχειρήσεις ευρέος φάσμα-
τος της αγοράς να εκμεταλλευτούν τα οφέλη τεχνολο-
γιών όπως τα Large Language Models (LLMs), Vision-
Language Models (VLMs) και Automatic Speech
Recognition (ASR).

Optima bank: Τιμή-στόχος 18 ευρώ
από την Pantelakis

Ανάλυση για τη μετοχή της Optima bank εξέδωσε η
χρηματιστηριακή εταιρεία Pantelakis, θέτοντας τιμή-
στόχο τα 18 ευρώ και σύσταση «αγορά». Η τιμή-στόχος
υποδηλώνει περιθώριο ανόδου 40% από τα τρέχοντα επί-
πεδα τιμών, καθώς θεωρεί ότι η Optima bank θα έχει μια
ακόμη χρονιά-ρεκόρ το 2024 σε κερδοφορία με 140 εκατ.
σε σχέση μετά 108 εκατ. του 2023. Η τράπεζα θα συνεχί-
σει την αναπτυξιακή της πορεία, με τις καταθέσεις να
φτάνουν τα 6,5 δισ. το 2026. H αύξηση των δανειακών
υπολοίπων της τράπεζας αναμένεται να κινηθεί στα επί-
πεδα του 1,1 δισ. ευρώ για το 2024, 1,0 δισ. ευρώ το 2025
και 0,9 δισ. ευρώ το 2026 φτάνοντας τα 5,5 δισ. ευρώ. Τα
κέρδη ανά μετοχή θα αυξάνονται κατά 20% κατά μέσο όρο
την περίοδο 2023-2026.



Ακόμη πιο... ασφυκτική γίνεται η πα-
ρακολούθηση της ακίνητης περιουσίας
των φορολογουμένων από το 2025, κα-
θώς θα τεθεί σε εφαρμογή το Μητρώο
Ιδιοκτησίας και Διαχείρισης Ακινήτων,
μέσω του οποίου θα μπαίνουν στο μι-
κροσκόπιο τα... κρυφά ενοίκια και τα

πραγματικά τετραγωνι-
κά μέτρα των ιδιοκτη-
τών.

Σύμφωνα με τον Δι-
οικητή της Ανεξάρτη-
της Αρχής Δημοσίων
Εσόδων Γιώργο Πιτσι-
λή, το νέο μητρώο θα
λειτουργήσει πιλοτικά
έως τον προσεχή Δε-

κέμβριο, με την προοπτική πλήρους
εφαρμογής εντός της επόμενης χρο-
νιάς. Η νέα ψηφιακή εφαρμογή θα απο-
τελέσει ένα ακόμη «όπλο» της φορολο-
γικής αρχής στην προσπάθεια για την
αντιμετώπιση φαινομένων, όπως τυχόν
αδήλωτα ενοίκια ή και αδήλωτα τετρα-
γωνικά, τα οποία αποτελούν πηγές φο-
ροδιαφυγής. Με τη νέα εφαρμογή:

1. Παρέχεται το πλεονέκτημα στην
ΑΑΔΕ για ελέγχους και διασταυρώσεις
που θα γίνονται σε πραγματικό χρόνο
έτσι ώστε να υπάρχει πλήρης εικόνα για

τα ακριβή στοιχεία της ακίνητης περιου-
σίας 7 εκατομμυρίων φορολογουμένων.

2. Θα υπάρχει διαρκής παρακολού-
θηση των συναλλαγών που γίνονται με-
ταξύ των ιδιοκτητών και των ενοικια-
στών, ώστε όταν εντοπίζονται... αποκλί-
σεις στα ποσά να επεμβαίνει άμεσα ο
φορολογικός ελεγκτής.

3. Στην εφαρμογή του νέου Μη-
τρώου Ιδιοκτησίας και Διαχείρισης Ακι-
νήτων (ΜΙΔΑ) θα είναι ανεβασμένα όλα
τα στοιχεία του ηλεκτρονικού περιου-
σιολογίου με βάση τις δηλώσεις Ε9 που
έχουν στους λογαριασμούς τους τα φυ-
σικά πρόσωπα και οι επιχειρήσεις. Ταυ-
τόχρονα, θα αντλούνται και τα στοιχεία
από τις δηλώσεις Ε2, δηλαδή των μι-
σθωμάτων στα πάσης φύσεως ακίνητα.

4. Με τη νέα εφαρμογή, εκτός από
τον ιδιοκτήτη που ενοικιάζει, πρέπει να
εμφανίζεται το ακίνητο και στον λογα-
ριασμό του ενοικιαστή με συμπληρω-

μένα τα ποσά που καταβάλλει σε μηνι-
αία αλλά και ετήσια βάση.

5. Οι ενοικιαστές θα μπορούν μέσω
της πλατφόρμας να ελέγχουν τα στοι-
χεία των ακινήτων που νοικιάζουν και
στην περίπτωση που υπάρχουν διαφο-
ρές, τότε θα είναι υποχρεωμένοι να δη-
λώσουν τις πραγματικές τιμές. 

6. Ιδιοκτήτες και ενοικιαστές θα
έχουν την υποχρέωση να ενημερώνουν
το μητρώο για κάθε μεταβολή που γίνε-
ται και ιδίως όταν ο ιδιοκτήτης δηλώνει
τη λήξη της μισθωτικής σχέσης με τον
ενοικιαστή.

7. Η βάση δεδομένων της ΑΑΔΕ θα
είναι διασυνδεδεμένη με τα στοιχεία
του Κτηματολογίου, όπου θα αναφέ-
ρονται λεπτομερή στοιχεία για κάθε
ιδιοκτησία, όπως η επιφάνεια, η θέση,
το είδος (ηλεκτροδοτούμενο, ημιτελές
ή κενό) και το ποσοστό συνιδιοκτησίας.

8. Τέλος, τα στοιχεία του ΜΙΔΑ θα εί-
ναι διασυνδεδεμένα με τις φορολογι-
κές δηλώσεις προκειμένου τα στοιχεία
για τα εισοδήματα που αποκτούν οι
ιδιοκτήτες από την εκμετάλλευση της
ακίνητης περιουσίας τους να επικαιρο-
ποιούνται σε πραγματικό χρόνο και να
προσυμπληρώνονται σωστά από την
ΑΑΔΕ στα έντυπα Ε1 και Ε2. 
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Ξεκινά η πιλοτική εφαρμογή
του Μητρώου Ιδιοκτησίας -

Πώς θα λειτουργήσει 
στην πράξη

Ντιρεκτίβα Στουρνάρα
για επενδύσεις και
«γαλάζια» οικονομία
Τέσσερις προϋποθέσεις για να «τρέξουν»
οι επενδύσεις στην Ελλάδα θέτει ο διοικη-
τής της Τραπέζης της Ελλάδος, καλώντας
την κυβέρνηση να λάβει όλα τα απαραίτητα
μέτρα για την ενίσχυσή τους αλλά και να
αξιοποιήσει τις μεγάλες ευκαιρίες που πα-
ρουσιάζονται στη λεγόμενη «γαλάζια» οι-
κονομία.
Μιλώντας στο 3ο Οικονομικό Συνέδριο της
«Ναυτεμπορικής» με θέμα «Η παραγωγική
Ελλάδα την επόμενη δεκαετία», ο Γιάννης
Στουρνάρας εξέφρασε την αισιοδοξία του
για την πορεία της χώρας, επισημαίνοντας
ότι για την αύξηση των επενδύσεων θα
χρειαστεί η εκπλήρωση τεσσάρων συγκε-
κριμένων προϋποθέσεων. Όπως ανέφερε,
απαιτείται η έγκαιρη απορρόφηση των πό-
ρων του Ταμείου Ανάκαμψης, κυρίως στο
σκέλος των επιχορηγήσεων. Δεύτερον,
πρέπει να ολοκληρωθούν οι μεταρρυθμί-
σεις για ταχύτερη απονομή της δικαιοσύ-
νης, αντιμετώπιση της γραφειοκρατίας και
μείωση του ελλείμματος ψηφιακών δεξιο-

τήτων, καθώς μόνο έτσι θα
προσελκύσει η χώρα ξέ-

νες άμεσες επενδύ-
σεις. Τρίτη προϋπό-
θεση αποτελεί η αύ-
ξηση των χρηματο-

δοτήσεων από τις τρά-
πεζες προς τα νοικοκυ-

ριά και τις επιχειρήσεις,
τώρα που έχουν βελτιωθεί τα κέρ-

δη και η ρευστότητά τους, ζητώντας ωστόσο
περαιτέρω θωράκιση και κυρίως μείωση
των κόκκινων δανείων. Ως τέταρτη προϋπό-
θεση ο κ. Στουρνάρας θέτει τη διαφοροποί-
ηση των πηγών χρηματοδότησης με τη διε-
ρεύνηση των δυνατοτήτων για χρήση όλων
των διαθέσιμων μορφών ιδιωτικής χρημα-
τοδότησης των επενδύσεων, συμπεριλαμ-
βανομένης της πρόσβασης στις κεφαλαι-
αγορές (κεφάλαια επιχειρηματικών συμ-
μετοχών, ιδιωτικά επενδυτικά κεφάλαια,
συμμετοχική χρηματοδότηση, επιχειρημα-
τικοί άγγελοι, νεοφυείς επιχειρήσεις, μι-
κροχρηματοδοτήσεις)
Εξάλλου, στο πλαίσιο ομιλίας για την ανά-
πτυξη της «γαλάζιας» οικονομίας που έγινε
στον Δήμο Πειραιώς, ο κ. Στουρνάρας επε-
σήμανε τις μεγάλες ευκαιρίες που δημι-
ουργούνται για τις οικονομικές δραστηριό-
τητες στη θάλασσα και στις ακτές, όπως η
αλιεία και η υδατοκαλλιέργεια, η υπερά-
κτια άντληση πετρελαίου και φυσικού αε-
ρίου, η υπεράκτια αιολική ενέργεια, η
ωκεάνια ενέργεια, η αφαλάτωση, η ναυτι-
λία, οι θαλάσσιες μεταφορές και ο θαλάσ-
σιος και παράκτιος τουρισμός.

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

«Big Brother» της Εφορίας για...
κρυφά ενοίκια και τετραγωνικά!



Σ
ε ένα ακόμη σπουδαίο επίτευγμα κατάφερε να φτά-
σει ο Λεμπρόν Τζέιμς και πλέον δεν έχουν μείνει πα-
ρά… ελάχιστα πράγματα που δεν έχει καταφέρει στα

22 χρόνια καριέρας του στο ΝΒΑ. Ο «βασιλιάς» εδώ και
μερικά χρόνια είχε βάλει στόχο να καταφέρει να παίξει στο
ΝΒΑ μαζί με τον γιο του Μπρόνι για να γίνουν οι πρώτοι
που καταφέρνουν κάτι τέτοιο. Και το πέτυχαν. Τα ξημερώ-
ματα της Τετάρτης οι Λέικερς αντιμετώπισαν τους Τίμπερ-

γουλβς για την πρεμιέρα του ΝΒΑ και ο
Λεμπρόν Τζέιμς συνυπήρξε για πρώτη φο-
ρά στο παρκέ με τον γιο του. 

Ο 39χρονος σούπερ σταρ του ΝΒΑ και
ένας από τους κορυφαίους στην ιστορία
του αθλήματος είδε τον 20χρονο γιο του
να πατάει παρκέ και να είναι στην ίδια πεν-
τάδα μαζί του. Το γεγονός ήταν ιστορικό

και θα μείνει για πάντα στις λίστες με τα ρεκόρ, όπως φυ-
σικά και το όνομα του Λεμπρόν Τζέιμς, ο οποίος έχει…
διαλύσει ένα σωρό από στατιστικές κατηγορίες με τα κα-
τορθώματά του.

«Αυτήν τη στιγμή, όταν μπήκαμε στο γήπεδο, δεν θα την
ξεχάσω ποτέ, ακόμα κι αν γίνω γέρος, ακόμα κι αν η μνήμη
μου σβήνει σιγά σιγά με τον χρόνο. Ό,τι κι αν συμβεί, αυτή
η στιγμή θα μείνει αξέχαστη», είπε χαρακτηριστικά ο Λεμ-
πρόν Τζέιμς και πρόσθεσε πως «προφανώς είναι η πρώτη
φορά στην υπέροχη ιστορία του NBA που ένας πατέρας και

ο γιος του βρίσκονται στο ίδιο γήπεδο, πόσω μάλλον στην
ίδια ομάδα. Ήταν πραγματικά υπέροχο».

Στα 2’41” που πάτησε παρκέ ο Μπρόνι Τζέιμς δεν κατά-
φερε να σκοράρει, αστοχώντας σε δύο σουτ, έχοντας εμ-
φανώς πολύ περισσότερο άγχος από τον σπουδαίο πατέρα
του, ο οποίος είχε 16 πόντους, 5 ριμπάουντ και 4 ασίστ, στο
τελικό 110-103 της ομάδας του Λος Άντζελες επί αυτήν της
Μινεσότα. «Προσπαθώ να μην επικεντρώνομαι πολύ σε
ό,τι συμβαίνει γύρω μου. Προσπάθησα να μην τα κάνω
μαντάρα. Αλλά πραγματικά αισθάνθηκα την ενέργεια»,
ανέφερε ο Μπρόνι Τζέιμς για τη συνύπαρξη με τον πατέρα
του στο παρκέ.

Η οικογένεια Τζέιμς μάλιστα συνδύασε αυτό το μοναδι-
κό επίτευγμα και με τα γενέθλια της μικρής κόρης του
Λεμπρόν. Η Ζούρι Νόβα έγινε 10 ετών τη μέρα που ο πατέ-
ρας της και ο αδερφός της έγραψαν ιστορία. «Όλα ήταν
υπέροχα, όλα από τη στιγμή που σηκώθηκα το πρωί», είπε
χαρακτηριστικά ο «βασιλιάς», ο οποίος φαινόταν πράγματι
να απολαμβάνει κάθε δευτερόλεπτο αυτής της ιστορικής
μέρας!  Σε ό,τι αφορά τη δεύτερη αναμέτρηση της πρεμιέ-
ρας στο ΝΒΑ, εντυπωσιακοί ήταν οι πρωταθλητές Σέλτικς
απέναντι στους ανανεωμένους Νικς στην πρεμιέρα του
φετινού ΝΒΑ στο TD Garden της Βοστόνης. Οι «Κέλτες»
ήταν ασταμάτητοι και έφτασαν στη νίκη εύκολα με 132-
109, ευστοχώντας σε 29 τρίποντα και ισοφαρίζοντας την
καλύτερη επίδοση στην ιστορία του πρωταθλήματος. 
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Οι Λεμπρόν και Μπρόνι Τζέιμς 
έγιναν το πρώτο δίδυμο πατέρα και γιου

που αγωνίζεται στην ίδια ομάδα
στο ΝΒΑ γράφοντας ιστορία

Γράφει 
o Χρήστος
Γιαννούλης

Οικογενειακή υπόθεση



«Βασιλική» ανατροπή
Μια μυθική ανατροπή έκανε η Ρεάλ Μαδρίτης

απέναντι στην Ντόρτμουντ, επικρατώντας 5-2
παρότι ήταν πίσω 0-2 στο ημίχρονο. Πρωταγωνι-
στής ήταν ο Βινίσιους, στον οποίο… έβγαλε το
καπέλο ο Κάρλο Αντσελότι. Ο Ιταλός τεχνικός της
«βασίλισσας» είπε ευθέως ότι ο Βραζιλιάνος
σταρ αξίζει να πάρει τη Χρυσή Μπάλα για όσα κά-
νει το τελευταίο διάστημα. 

Συνελήφθη για βιασμό 
ο Βαλδίβια

Ο άλλοτε διεθνής Χιλιανός άσος Χόρχε Βαλ-
δίβια κατηγορείται για βιασμό και μάλιστα κρα-
τείται από τις Αρχές. Ο Βαλδίβια είχε κλέψει
την παράσταση με όσα έκανε τόσο με την Κόλο
Κόλο, την Παλμέιρας και τη Ράγιο Βαγεκάνο
όσο και με την εθνική ομάδα της Χιλής και αρ-
κετοί τον αποκαλούσαν «μάγο». Το σίγουρο εί-
ναι πως τα «μαγικά» δεν θα βοηθήσουν να απο-
φύγει τους μπελάδες με τη δικαιοσύνη, ειδικό-
τερα αν κριθεί ένοχος.

Ζητείται… φορ
Λειψανδρία στη γραμμή κρούσης για τον Πα-

ναθηναϊκό, αφού ο τραυματισμός του Ιωαννίδη
και η αδιαθεσία του Σπόραρ άφησαν την ομάδα
με μοναδικό φορ τον Γερεμέγεφ. Οι «πράσινοι»
θεωρείται βέβαιο πως θα πάρουν επιθετικό τον
Ιανουάριο, ενώ σύμφωνα με δημοσιεύματα πα-
ραμένει στη λίστα τους και ο Χοακίν Κορέα. 

Ήταν δίκαιο, έγινε πράξη
Την ελληνική ιθαγένεια απέκτησε το ενός

έτους αγοράκι του αδικοχαμένου Τζορτζ
Μπάλντοκ. Ο 31χρονος ποδοσφαιριστής είχε
καταθέσει τη σχετική αίτηση και τα απαραίτητα
έγγραφα από τις 16 Σεπτεμβρίου. Το αίτημα
έγινε δεκτό από την ελληνική κυβέρνηση στις
21 Οκτωβρίου και η απόφαση δημοσιεύτηκε
σε ΦΕΚ. Έτσι, ο μικρός Μπρόντι Τζορτζ έχει
πλέον την ελληνική ιθαγένεια. 

Επίσημα Μορόν τριετίας
Με ένα εντυπωσιακό βίντεο στα social media η ΠΑΕ Άρης

ανακοίνωσε επίσημα την ανανέωση συμβολαίου του Λορέν
Μορόν. Στο βίντεο η κάμερα ακολουθεί τον Ισπανό στράικερ
στα γραφεία της ομάδας για την υπογραφή του συμβολαίου,
ενώ προβάλλονται και αρκετά από τα γκολ που έχει πετύχει
με τους «κίτρινους». Πέρσι ο Μορόν ήταν πρώτος σκόρερ
της Super League, ενώ και φέτος οδηγεί την κούρσα. 
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Θέλουν τον...
Γερμανό τους

Σ
υνέντευξη στην Cosmote TV παραχώρησε ο Σά-
σα Βεζένκοφ, ο οποίος αναφέρθηκε στους λό-
γους της επιστροφής του στον Ολυμπιακό.

Όπως είπε ο σταρ των «ερυθρολεύκων», είχε τη δυνα-
τότητα να παραμείνει για έναν ακόμη χρόνο στο ΝΒΑ
και τους Σακραμέντο Κινγκς, όμως ήθελε να παίζει
περισσότερο. «Μου έλειψε η χαρά του παιχνιδιού»,
ανέφερε χαρακτηριστικά και τόνισε πως ήταν ένας
από τους βασικούς λόγους της επιστροφής του στον
Πειραιά. «Όσο ήμουν στο Σακραμέντο δεχόμουν μη-
νύματα από τους φίλους όλων των ομάδων που με
έκαναν να νιώθω όμορφα», είπε ακόμη ο Σάσα Βεζέν-
κοφ, ο οποίος αμείβεται με 3,7 εκατ. ευρώ τον χρόνο
και είναι ο πιο ακριβοπληρωμένος παίκτης της Euro-
league. Μέχρι τώρα ο άσος του Ολυμπιακού έχει 16,5
πόντους, 7 ριμπάουντ και 1 ασίστ κατά μέσο όρο στα
πρώτα τέσσερα παιχνίδια της Regular Season.

Επιμέλεια:  Χρήστος Γιαννούλης 

Για τη χαρά του παιχνιδιού

Ο elite διαιτητής της UEFA Φέλιξ Τσβάιερ ορίστηκε από την ΚΕΔ να διευθύνει 
το επερχόμενο μεγάλο ματς της 9ης αγωνιστικής ανάμεσα σε Παναθηναϊκό 
και Άρη. Θέλουν και αυτοί τον... Γερμανό τους. 
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Γράφει 
η Δήμητρα 

Δάρδα

The most wonderful time of the year

Χ
ριστουγεννιάτικο υπερθέαμα από τον Γιώρ-
γο Περρή στο Θέατρο Παλλάς, σε μια βραδιά
γεμάτη συγκίνηση, νοσταλγία και λάμψη! Ο

εξαιρετικός ερμηνευτής με την αξεπέραστη φωνή
και τη διεθνή ακτινοβολία θα φέρει τις γιορτές στην
πόλη την Τετάρτη 18 Δεκεμβρίου με ένα παραμυθέ-
νιο μουσικό πρόγραμμα γεμάτο τραγούδια από τον
χριστουγεννιάτικο δίσκο του «The most wonderful
time of the year!», που σκαρφάλωσε στις κορυφές
των charts σε πάνω από 20 χώρες και τον έφερε στα
Billboards της Times Square στη Νέα Υόρκη. Πα-
ράλληλα, ο Γιώργος Περρής θα αποδώσει κομμάτια
από αγαπημένα μιούζικαλ, κλασικές ταινίες του
Hollywood, gospel μελωδίες και κάποιες εκπλή-
ξεις από το προσωπικό του ρεπερτόριο.

Δίνοντας το έναυσμα για την εκκίνηση της γιορτι-
νής περιόδου, ο καταξιωμένος καλλιτέχνης θα υπο-
δεχτεί στη σκηνή τις «Puppini Sisters», γνωστές
από τη συνεργασία τους στο «Jingle Bells» με τον
Michael Bublé που έγινε viral διεθνώς, αλλά και τις
σόλο εμφανίσεις τους στα μεγαλύτερα θέατρα του
κόσμου. Μαζί θα ξεδιπλώσουν έναν μουσικό διάλο-

γο γεμάτο ενθουσιασμό, αλλά και την αστερόσκονη
του swing και της εποχής του art deco. Στην παρά-
σταση θα συμμετέχει και ο νεαρός βιολονίστας
Ιωάννης Νίκολης, σε δύο ντουέτα-έκπληξη για φω-
νή και βιολί.

«Catch the Butcher», 2η χρονιά επιτυχίας
Μετά τον περσινό πρώτο κύκλο sold out παρα-

στάσεων, η μαύρη κωμωδία του Άνταμ Σέιντελ επι-
στρέφει φέτος στη φιλόξενη σκηνή του «104». Το
«Catch the Butcher» με τα θριλερικά στοιχεία, την
υποδόρια κριτική στο κατεστημένο και το καυστικό
χιούμορ σηκώνει απόψε αυλαία για να χαρίσει στο
αθηναϊκό κοινό την απόλυτη εμπειρία τρόμου, γέλι-
ου, εκπλήξεων και μεγάλης αγωνίας.

Το έργο που τάραξε τα θεατρικά νερά στο

Μπρόντγουεϊ το 2015 παρουσιάζεται στην ελληνι-
κή εκδοχή του σε σκηνοθεσία Λίνας Φούντογλου,
με τους Χρίστο Κοκαράκη, Λέα Κοντοστάνου-
Βούλγαρη και Ναταλία Αθανασιάδη στους πρωτα-
γωνιστικούς ρόλους και τη φωνή του Παναγιώτη
Κουντουρά.

Υπόθεση
Με φόντο το Τέξας μιας περασμένης εποχής,

ένας κατά συρροή δολοφόνος, ο Μπιλ, απάγει το
δωδέκατο θύμα του. Η Νάνσυ, μια νεαρή γυναίκα
κλονισμένη ψυχικά από τη συστηματική ρουτίνα
ενός παγερού κόσμου, ψάχνει το ουσιαστικό νόημα
της ζωής. Οι δύο χαρακτήρες συνδέονται σε μια
σχέση θύτη-θύματος, ώσπου βρίσκουν σημεία ταύ-
τισης και αποφασίζουν να ξεφύγουν μαζί. Στην πο-
ρεία όμως συνειδητοποιούν τις δυσκολίες της κα-
θημερινότητας ενός τυπικού ερωτικού ζευγαριού,
την ανάγκη για επιβολή εξουσίας στην αέναη μάχη
των φύλων, καθώς και τη δική τους αδυναμία να αν-
ταπεξέλθουν στον ρόλο των «φυσιολογικών» αν-
θρώπων.

Στις 18 Δεκεμβρίου στο Θέατρο 
Παλλάς χριστουγεννιάτικο 

υπερθέαμα από τον Γιώργο Περρή
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Οι λαμπεροί 
καλεσμένοι 

του Απόστολου
Γιαννικάκη

Δ
ιασημότητες από τον καλλιτεχνικό, επι-
χειρηματικό και δημοσιογραφικό κόσμο,
καθώς και celebrities του αθηναϊκού fit-

ness παρευρέθηκαν στα εγκαίνια του πολυχώρου
υγείας και ευεξίας «W Strength & Health» με οι-
κοδεσπότη τον ιδρυτή και καταξιωμένο personal
trainer Aπόστολο Γιαννικάκη. Ελένη Τσολάκη, Σταματίνα Τσιμτσιλή

Βάσω Κολλιδά, Κάτια Ταραμπάνκο
Δημήτρης Γιώτης, Βίκυ Κουλιανού

Κ
ο
σ
μ
ικ
ά

Επ
ιμ

έλ
ει

α:
 Δ

ήμ
ητ

ρα
 Δ

άρ
δα

Φ
ω

το
γρ

αφ
ίε

ς:
 N

D
P

Γιάννης Αϊβάζης, Νόνη Δούνια, Χάρης Σιανίδης

Μάρα Δαρμουσλή, Μάγκυ Χαραλαμπίδου, Νόνη Δούνια Απόστολος Γιαννικάκης, Μάρα Δαρμουσλή, Ανδρέας Ευθυμίου Μπάγια Αντωνοπούλου

Σπύρος Μπουρνάζος, Απόστολος Γιαννικάκης

Ζωή Ασουμανάκη, Τάνια Κοφινιώτη



Σ
τις περιπτώσεις αρχόμενης και μέτριας
οστεοαρθρίτιδας γόνατος και, σύμφωνα με
τις νέες διεθνείς οδηγίες που εξέδωσε η

Ευρωπαϊκή Εταιρεία Αθλητικών Κακώσεων, Χει-
ρουργικής Γόνατος και Αρθροσκόπησης (ESS-
KA), η θεραπεία PRP αποτελεί μια πολλά υποσχό-
μενη θεραπευτική επιλογή που στοχεύει στη μεί-
ωση του πόνου και στη βελτίωση της λειτουργίας
του. Επιπλέον, θεωρείται πιο αποτελεσματική θε-
ραπεία σε σχέση με τις εγχύσεις υαλουρονικού
οξέος ή κορτιζόνης.

«Η θεραπεία PRP (Platelet Rich Plasma) είναι
μια βιολογική μορφή θεραπείας μυοσκελετικών
παθήσεων, η οποία συνίσταται στην έγχυση πλά-
σματος πλούσιου σε αιμοπετάλια (παρασκευά-
σματος συμπυκνωμένων αιμοπεταλίων - αυξητι-
κών παραγόντων) στην πάσχουσα περιοχή. Θεω-
ρείται ότι ενισχύει την επούλωση και την αναγέν-
νηση των τραυματισμένων ιστών (τενόντων, χόν-
δρων, οστών και μυών) καθώς και τη μείωση ή την
εξάλειψη του πόνου. Όλα αυτά με φυσικό τρόπο
και χωρίς κανέναν κίνδυνο. Σήμερα χρησιμοποι-
είται ευρέως σε μεγάλα ορθοπαιδικά κέντρα και
αθλητικά σωματεία για την αντιμετώπιση ορθο-
παιδικών παθήσεων», αναφέρει ο Αναστάσιος
Δεληγεώργης, MD, MSc, oρθοπαιδικός χειρουρ-
γός-αθλητίατρος, αναπληρωτής διευθυντής Γ’

Ορθοπαιδικής Κλινικής. To PRP μπορεί να βοη-
θήσει σημαντικά και στην οστεοαρθρίτιδα γόνα-
τος. Oστεοαρθρίτιδα γόνατος είναι η προοδευτική
φθορά-καταστροφή του χόνδρου της άρθρωσής
του και πρόκειται για μια εκφυλιστική νόσο. Το
PRP μπορεί να βελτιώσει το μικροπεριβάλλον της
πάσχουσας άρθρωσης, βοηθώντας στην ανακού-
φιση από τον πόνο, στη βελτίωση της κινητικής
ικανότητας και στην καθυστέρηση της εξέλιξης
της νόσου.

Το θεραπευτικό πρωτόκολλο περιλαμβάνει 2-4

εγχύσεις με διάστημα 1-3 εβδομάδων μεταξύ
τους. Πώς παρασκευάζεται και εφαρμόζεται το
PRP; «Η τεχνική συνίσταται στη λήψη μικρής πο-
σότητας αίματος (10-30 ml) από μια περιφερική
φλέβα του πάσχοντος, το οποίο κατόπιν τοποθε-
τείται σε ειδική φυγόκεντρο. Η φυγόκεντρος δια-
χωρίζει το πλάσμα που είναι πλούσιο σε αιμοπε-
τάλια από τα άλλα συστατικά του αίματος. Στη συ-
νέχεια εγχέεται το διαχωρισμένο πλάσμα που εί-
ναι πλούσιο σε αιμοπετάλια στην περιοχή της
βλάβης εστιασμένα. Η έγχυση PRP γίνεται στο
ορθοπαιδικό ιατρείο και η όλη διαδικασία δεν ξε-
περνά τα 20 λεπτά. Ο ασθενής θα πρέπει να παρα-
μείνει ξεκούραστος για τις επόμενες δύο μέρες
μετά την έγχυση. Επίσης, πρέπει να αποφύγει τη
χρήση αντιφλεγμονωδών φαρμάκων μια εβδομά-
δα πριν και μετά την έγχυση», εξηγεί ο κ. Δεληγε-
ώργης.
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kpapakosto@yahoo.gr

Ποια είναι 
τα πλεονεκτήματα

Ο ειδικός αναλύει ποια είναι τα πλεονεκτήματα
της θεραπείας PRP: «Προσφέρει ταχύτερη και
πληρέστερη επούλωση των ιστών. Μείωση ή και
εξάλειψη του πόνου. Ταχύτερη αποκατάσταση
της κινητικότητας και ταχύτερη επάνοδο στην
καθημερινότητα και την άθληση. Είναι μια ασφα-
λής και ανώδυνη μέθοδος. Δεν υπάρχει κίνδυνος
απόρριψης του υλικού που εγχέεται, αφού πρό-
κειται για βιολογικό υλικό που προέρχεται από
τον ίδιο τον πάσχοντα. Βασίζεται στις θεραπευτι-
κές ιδιότητες του ίδιου του οργανισμού. Δεν χρει-
άζεται νοσηλεία ή αναισθησία». 

Αναστάσιος Δεληγεώργης, MD,
MSc, oρθοπαιδικός χειρουργός-

αθλητίατρος, αναπληρωτής
διευθυντής Γ’ Ορθοπαιδικής

Κλινικής

Αποτελεί μια πολλά υποσχόμενη 
θεραπευτική επιλογή που στοχεύει 
στη μείωση του πόνου και τη βελτίωση 
της λειτουργίας του γόνατος

Θεραπεία
αρθριτικού

γόνατος με PRP

Θεραπεία
αρθριτικού

γόνατος με PRP



Γράφει
η  Αλεξάνδρα Καρτά

Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)
Ίσως ενεργοποιήσετε κάποιες εσωτερι-

κές σας ανάγκες, βρείτε απαντήσεις και

προχωρήσετε με θάρρος τις επόμενες

δύο μέρες σε πιο δυνατές κινήσεις και

αποφάσεις.  

Ταύρος
(21/4-20/5)
Είναι μια μέρα έντονων αναστατώσεων με

πρόσωπα από το περιβάλλον σας και ίσως

αυτή η κατάσταση έχει βαθιές ρίζες.

Φροντίστε το οικογενειακό σας περιβάλ-

λον και ίσως κάποιο πρόσωπο έχει ανάγ-

κη την παρουσία σας.   

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Είστε σε μια καλή μέρα για να κάνετε

νέες γνωριμίες, να ταξιδέψετε και να

μιλήσετε για τα σχέδιά σας. Όλα αυτά

βέβαια από το μεσημέρι και μετά.

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Η Σελήνη θα εγκαταλείψει το δικό σας

ζώδιο με κάπως έντονο τρόπο, εφόσον

θα κάνει σύνοδο με τον Άρη και αντίθε-

ση με Πλούτωνα. Για κάποιο λόγο θα

υπάρξει μια μεγάλη ανατροπή αν δεν εί-

στε προσεκτικοί.  

Λέων
(23/7-22/8)
Για εσάς του τρίτου δεκαημέρου κάποια

πράγματα μπορεί να λειτουργήσουν αρ-

κετά έκρυθμα. Από το μεσημέρι και με-

τά θα υπάρξουν θετικές εξελίξεις.

Παρθένος
(23/8-22/9)
Είναι μέρα πολλών εξελίξεων. Ίσως

το πρωινό να αποδειχτεί αρκετά δύ-

σκολο για το πρόγραμμά σας, αλλά

θα υπάρξουν και καλές στιγμές κατά

τη διάρκεια της μέρας.

Ζυγός
(23/9-23/10)
Είναι μια έντονη επαγγελματική μέρα,
όπου από νωρίς θα καταλάβετε τους
τριγμούς των επιλογών σας να έρχονται
σε αντίθεση με ένα ανταγωνιστικό περι-
βάλλον που βρίσκεστε.    

Σκορπιός
(24/10-21/11)

Για εσάς τους Σκορπιούς είναι μέρα

με πολύ κοινωνικές προεκτάσεις.

Ίσως παρουσιαστεί μια ευκαιρία στα

επαγγελματικά σας σχέδια ή θα νιώσε-

τε ότι κάποιοι σας περιορίζουν και θέ-

λετε να αντιδράσετε.

Τοξότης
(22/11-21/12)

Για εσάς τους Τοξότες είναι μέρα που

κρύβει κάποιους κινδύνους στη συναι-

σθηματική σας ζωή αλλά και στα οικο-

νομικά σας. Από το μεσημέρι κάτι αλλά-

ζει προς το καλύτερο.

Αιγόκερως
(22/12-19/1)

Για εσάς τους Αιγόκερους τα πράγ-

ματα συνεχίζουν να σας πιέζουν και εί-

στε αρκετά έτοιμοι για να δώσετε ένα

τέλος στις δοκιμασίες, ιδίως αν ανήκε-

τε στο τρίτο δεκαήμερο.

Υδροχόος
(20/1-18/2)

Τις επόμενες δύο μέρες θα έχετε μια

αρκετά έντονη ανάγκη να συνεργαστεί-

τε με τους άλλους συναισθηματικά αλλά

και επαγγελματικά.

Ιχθύες
(19/2-20/3)

Εσείς οι Ιχθύες είστε σε μια ένταση με

τα αγαπημένα σας πρόσωπα, ιδίως αν

ανήκετε στις τελευταίες μέρες του ζωδί-

ου σας. Από την άλλη, θα έχετε μια μεγά-

λη επιθυμία για να κάνετε κάποιες αλλα-

γές στο προσωπικό σας πρόγραμμα.

ΠΕΜΠΤΗ 24 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΖΩΔΙΑ

ΗΣελήνη συνεχίζει να βρίσκεται στο ζώδιο του
Καρκίνου έως νωρίς το πρωί, όπου θα υπάρχει
έντονη η τάση ατυχημάτων. Δυσκολίες για

Καρκίνους και Αιγόκερους των τελευταίων ημερών,
ενώ οι Κριοί και Τοξότες των πρώτων ημερών θα
έχουν εύνοια σε προσωπικό επίπεδο.  
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